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Ar saknēm aizjūrā, 
ar galotni mūzikā
Arhīvu dokumen-
tos balstīta un paau-
džu nostāstiem apvī-
ta leģenda vēstī, 
ka septiņpadsmit-
gadīgais Ventspils 
Valsts 1. ģimnāzijas 
11. klases audzēk-
nis Eduards Otomers 
savas dzimtas sak-
nes varētu meklēt 
un atrast ap trīssimt 
gadu tālā pagātnē. Visdziļākajā slānī tur būtu  
no Zviedrijas karaļa Kārļa XII armijas Ziemeļu 
kara laikā nošķīries zaldāts, kas lībiešu zvej-
niekciemā Melnsilā (līb. Mustānum) apprecē-
jis vietējo skaistuli un tur arī palicis dzīvot. 

7. lpp.

Centrālā vēlēšanu komisija īsi pirms valsts svētkiem 
nolēma reģistrēt biedrības “Varu Latvijas tautai” un 
“Centra partijas” iniciatīvu parakstu vākšanai Saei-
mas atsaukšanas ierosināšanai. Publiskajā telpā jau 
izskanējuši viedokļi, ka Saeimas atlaišana visizdevīgā-
kā varētu būt Zaļo un zemnieku savienībai (ZZS) kā arī 
"Saskaņai". Kas īsti ir šīs iniciatīvas ierosinātāji, un ko 
tauta par to saka sociālajos tīklos?

Iniciatīva par 
Saeimas atlaišanu. 
Kas ir tās ierosinātāji 
un kam tā izdevīga?

S 
aeimas atsaukša-
nas iniciatīvu vien-
laikus ierosināja 
gan biedrība “Varu 
Latvijas tautai”, gan 

"Centra partija". Ja par pašu 
iniciatīvu sociālo tīklu lie-
totājiem domas dalās, tad 
par tās iesniedzējiem vie-
doklis ir praktiski vienots. 
Par “Centra partijas” līderi 
Normundu Grostiņu sociālo 
tīklu lietotāji raksta: “Pabijis 
n-tajās partijās! No 1998. 
gada līdz 2016. gadam vadī-
jis partiju “Eiroskeptiķi”, 
kas 2008. gadā tika pār-
dēvēta par “Rīcības parti-
ju”. 2004.gada Eiropas par-
lamenta vēlēšanās un 9. 
Saeimas vēlēšanās piedalī-
jies no politiskās organizā-
cijas “Eiroskeptiķi” saraks-
ta; 2009. gada EP vēlēšanās 
piedalījies no “Rīcības par-
tijas” saraksta; 2014.gada 
EP vēkēšanās piedalījies no 
Latvijas Sociālistiskās par-
tijas saraksta kā neatka-
rīgs kandidāts; 2017. gada 
Rīgas domes vēlēšanās un 
13.Saeimas vēlēšanās kan-
didēja no “No sirds Latvijai” 

saraksta. [..] Un šitādi sprie-
dīs par Saeimas atlaišanu?” 
Norādīts arī uz Normunda 
Grostiņa čekas ziņotā-
ja karjeru ar pseidonīmu 
“Štirlics”.

Par biedrības “Varu 
Latvijas tautai” vadītā-
ju Igoru Lukjanovu viedok-
lis ir vēl skarbāks – “Ņjā, 
"Saskaņai", ZZS un pārējiem 
brekšiem pienākuši grūti 
laiki, ka pat vajag iegādāt 
"Party bomža" pakalpoju-
mus, lai šis iesniegtu inicia-
tīvu par Saeimas atlaišanu.” 
Igors Lukjanovs tiešām ir sla-
vens ar to, ka kā nelūgts vie-
sis mēdz ierasties visdažā-
dāko sarīkojumu, konferen-
ču, kongresu, restorānu un 
kafejnīcu atklāšanu, “āfter-
pārtiju” un pat bēru ceremo-
nijās, lai būtu klāt brīdī, kad 
viesus sāks cienāt ar uzko-
dām. Šī iemesla dēļ viņš arī 
izpelnījies savu neglaimojo-
šo iesauku.  Igoru Lukjanovu 
vaino arī  viltus ziņu izplatī-
šanā paša veidotos interneta 
portālos. 

Saeima pieņēmusi nākamā gada budžetu un to 
pavadošo likumu paketi. Konsolidētā valsts bu-
džeta ieņēmumi plānoti 9,9 miljardu eiro apmērā, 
izdevumi – desmit miljardi eiro. Savukārt pamatbu-
džeta ieņēmumi 2020. gadā paredzēti 6,9 miljardu 
eiro apmērā, izdevumi – 7,2 miljardi eiro.

2020. gada 
budžets pieņemts

M 
inistru pre-
z i d e n t s 
K r i š j ā n i s 
K a r i ņ š 
uzsvēra, ka 

līdzekļu pārdale nav biju-
si viegla, un viņš apzinās, 
ka daudzi gan Saeimas 
zālē, gan sabiedrībā ar to 
nav apmierināti. Premjers 
arī atgādināja, ka lielākā 
līdzekļu pārdale bija vese-
lības aprūpei un mediķu 
algām, kam sekoja izglī-
tība un iekšlietu joma. 
“Budžets ir vienmēr kom-
promisa māksla. Mums ir 
jāsaglabā šis gars, strā-
dājot turpmāk,” uzsvēra 
Kariņš. Premjers arī apstip-
rināja, ka turpmāk svarīgā-
kais būs darbs pie nodok-
ļu sistēmas pārskatīšanas.

2020. gada budze-
tā pirmo reizi paredzēts 
politiskajām partijām, par 
kurām pēdējās Saeimas 
vēlēšanās nobalsojuši vai-
rāk nekā 2% vēlētāju, turp-
māk piešķirt budžeta finan-
sējumu 4,5 eiro apmē-
rā par katru iegūto balsi 
pēdējās Saeimas vēlēša-
nās. Partijām piešķirs arī 
0,5 eiro par katru iegū-
to balsi pēdējās pašvaldību 
vēlēšanās un 0,5 eiro par 
katru iegūto balsi pēdē-
jās Eiropas Parlamenta 
vēlēšanās. Kopējais vie-

nai partijai piešķirtais 
valsts budžeta finansēju-
ma apmērs viena kalen-
dārā gada laikā nedrīkst 
pārsniegt 800 000 eiro. 
Partiju finansēšanas refor-
mai nākamā gada budže-
tā paredzēti 4,5 miljoni 
eiro. Kādēļ šāds lēmums 
tika pieņemts? Nacionālās 
apvienības līdzeris Raivis 
Dzintars skaidro, ka līdz šim 
naudu partiju priekšvēlē-
šanu kampaņām piešķīru-
ši spoonsori, un būtu jābūt 
naiviem, uzskatot, ka daļas 
šo sponsoru interesēs nav 
šo naudu pēc tam no valsts 
atgūt un atgūt daudzkārtī-
gi. “Citiem vārdiem sakot, 
valsts arī šobrīd samaksā 
daļai partiju, tikai garā-
kā ķēdītē caur ieintere-
sētu sponsoru starpniecī-
bu. Pieņemtie grozījumi 
paredz, ka valsts bez spon-
soru starpniecības maksās 
godīgi atbilstoši vēlētā-
ju skaitam, bet vienlaikus 
sponsoru iespējas finan-
sēt partijas tiek ar likumu 
ierobežotas desmitkārtīgi,”  
skaidro NA priekšsēdētājs.

Pirms tam vienīgā reize 
budžeta paketes apsprie-
šanas gaitā, kad bal-
sojums par priekšliku-
mu atšķīrās no Saeimas  

V  
iņu pēcteču 
kuplajā pulkā 
bijuši un ir zvej-
nieki un zem-
nieki, laivu un 

kuģu būvētāji, jūras brau-
cēji, Dieva kalpi un kara-
vīri. Pat kāds Eduards 
Otomers no Melnsila netā-
lajā Dūmeles ciemā pirms 
simts gadiem dzīvojis. Bet 
nav ziņu, ka starp daudza-
jiem, tagad pa visu Latviju 
un arī ārzemēm izkaisīta-
jiem Otomeriem jel kad ir 
bijis tāds, kas jau padsmit-
nieka gados   plūcis laurus 
starptautiskos konkursos 
kā solo dziedātājs.

ZELTU UZ PAPLĀTES 
NEPIENES

Eduardam no Ventspils 
tas ir izdevies, pavisam 
nesen iegūstot zeltu starp-
tautiskā vokālistu konkursā 

“Baltic and Israel Talents 
2019”, bet pirms tam līdzī-
ga līmeņa koru sacensībās 
uzvarot Moldovā un plūcot 
solista laurus tepat Latvijā. 
Par mazdēla panākumiem 
īpaši priecīgs viņa vectēvs 
Jānis Otomers, kuru vai-
rākas ventspilnieku paau-
dzes pazīst kā leģendā-
ru un veiksmīgu okeāna 
un piekrastes zvejas kuģu 
kapteini. 

“Mēs jūrā sudrabu 
smēlām smagā un bīs-
tamā darbā, viņam zeltu 
ar smaidu pienes klāt uz 
skatuves,”šai sakarā tēlai-
ni, bet bez ironijas par it 
kā paradoksālām  atšķirī-
bām vienas dzimtas dažā-
du paaudžu dzīves gājumā 
pasmaida Jānis Otomers. 
Vienlaikus saskatot likum-

Izaicinājums gadu noslēgt ar pozitīvu bilanci
Līdz 2019. gada beigām atlicis mazāk nekā pusotrs mēnesis, kas Ventspils Brīvostas pārval-
dei liek uzdot sev jautājumu, vai tā ir darījusi visu, lai palīdzētu ostas termināļos strādājo-
šajiem uzņēmumiem šo gadu noslēgt ar pozitīvu bilanci. Līdzšinējos 10 mēnešos Ventspils 
ostā pārkrauts 18,122 mlj. tonnu kravu, taču gada pirmajā pusē vērotais straujais kravu 
apgrozījuma pieaugums attiecībā pret iepriekšējo gadu turpina sarukt. Līdz novembra sāku-
mam tas bija vairs tikai 6,8%, liecina Satiksmes ministrijas dati.

 turpinājums 4. lpp.

 turpinājums 2. lpp.

P 
iemēram, februārī kravu apgrozījuma pieau-
gums attiecībā pret pagājušo gadu sasniedza pat 
40,7%. Tik liels apjoms viena mēneša laikā nebi-
ja pārkrauts kopš 2017. gada vasaras sākuma, 
tomēr jau pagājušā gada beigās vairāki Ventspils 

ostā strādājošie uzņēmumi un arī biedrība “Baltijas asoci-
ācija – Transports un loģistika” pauda pamatotas bažas, ka 
lielam optimismam īsti nav pamata. Pēc daudzsološā gada 
sākuma sekmīgs bija vēl arī marts, taču pēc tam apjomi 

diezgan strauji saruka. Tiesa, pērn tieši gada sākums bija 
katastrofāli slikts, taču pirmā ceturkšņa beigas, otrā ceturk-
šņa sākums un gada noslēgums ļāva uzelpot, sasniedzot 
gada beigās vidēji līdzīgu apmēru kā vēl pirms gada. 

CERĪBAS IR IZIET VISMAZ “PA NULLĒM”
Vai izdosies gadu noslēgt ar līdzīgiem rādītājiem kā 2018. 

gadā, rādīs laiks, taču joprojām ir cerības gadu noslēgt vismaz 
“pa nullēm”, ja ne ar nelielu “plusiņu”. 

Zīmīgi, ka joprojām tieši Ventspils osta ir tā, kas “izvelk” 
Latvijas ostu kopējo bilanci, lai arī 
tā ir negatīva. Neliels pienesums arī 
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25 gadu jubileja
Ventspils Starptautiskais radioastronomi-

jas centrs atzīmēja 25 gadu jubileju. Tai 
par godu radioteleskopu komplekss veselu 
nedēļu bija atvērts apmeklētājiem.

Izsit stiklu
Kāds apmeklētājs bijis ļoti neapmierināts 

ar Ganību ielas tirdzniecības centra darbu. 
Šajā sakarā viņš izsitis ieejas durvju stiklu.

Aicina uz klubiņu
Projekta “Eiropas nākamās paaudzes 

mazās pilsētas” aicina 8.-12. klašu skolēnus 
apmeklēt tehnisko zinātņu klubiņu, sauktu 
par STEM klubu.

Veidos instalāciju
Digitālais centrs gatavo projektu 

“Ziemeļvalstu bagātības caur zinātnes priz-
mu”. Tā ietvaros Zinātnes un inovāciju centrā 
tiks izveidots jauns tūrisma objekts – video-
instalāciju telpa. 

Diktāts uzrakstīts
V pasaules diktātu latviešu valodā Ventspils 

Augstskolā rakstīja arī 26 ventspilnieki.

Satīrīta taka
Vairāki Pārventas iedzīvotāji uz savu roku 

sarīkojuši talku, lai iztīrītu meža taku līdz 
Pārventas pludmalei. Deviņi cilvēki salasīja 
vairākus maisus ar atkritumiem. 

Panākumi konkursā
Ventspilnieki Sandis Mārtiņš Caune un 

Eduards Otomers ieguvuši augstus apbal-
vojumus starptautiskajā vokālistu konkursā 
“Baltic and Israel Talents 2019”.

Jauna fotoizstāde
Galvenajā bibliotēkā atklāta Ģirta 

Dreimaņa fotoizstāde, veltīta Valsts robež-
sardzes 100. gadadienai.

Tulkotāju saiets
Augstskolas bibliotēkā notika Eiropas 

Valodu dienas sarīkojums “Tulkot iedves-
mo”. Par tulkotāja darba niansēm stāstīja 
filmu tulkotāja Dace Andžāne. 

Dāvina sintezatorus
Rīdzinieks Aldis Alliks uzdāvinājis Mūzikas 

bibliotēkai divus sintezatorus. Tos varēs lie-
tot arī Mūzikas vidusskolas Džeza nodaļas 
audzēkņi un pedagogi. 

Atjaunos ielas
Sākti projektēšanas darbi, lai atjaunotu 

vēl trīs industriālo teritoriju un ostas termi-
nāļu pievedceļus – Rūpniecības, Plostu un 
Kaiju ielās.

Nosacīts sods
Autovadītājam, kurš Jūras ielā uz gājē-

ju pārejas notrieca sievieti, piespriests sešu 
mēnešu nosacīts sods, kā arī uz vienu gadu 
atņemtas autovadītāja tiesības. 

Kapteinis savainots
Kādas dāņu jahtas kapteinis savainojies 

un nogādāts mediķu aprūpē. Notikuma vietā 
pie jahtas ieradušies divi krasta apsardzes 
kuģi, ātrgaitas laiva un zvejas kuģis.

Aizdegusies lampa
Ugunsdzēsēji saņēma ziņu, ka 

Sarkanmuižas dambī kādā ēkā redzams 
sadūmojums. Ierodoties notikuma vietā, tika 
konstatēts, ka pie griestiem īssavienojuma 
dēļ aizdegusies lampa. 

Baltā dūna
7. decembrī koncertzāļē “Latvija” tiks rīkots 

gadskārtējais arhitektu saiets “Baltā dūna-
2019”. Tiks izziņoti skates “Labākie realizē-
tie arhitektūras objekti Ventspilī 2018./2019. 
gadā” rezultāti un apbalvoti uzvarētāji.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Paaudžu maiņa
Kāds, teiksim diplomātiski, uzņēmējs ar stāžu, diskutējot ar 
savu gados un ilglaicīgā pieredzē daudz jaunāko kolēģi par 
valsts un pašvaldību iepirkumiem, bija patiesi un gluži nevil-
toti izbrīnīts: “Sak, kā tu esi iedomājies – piedalīties pašval-
dības iepirkumā bez “galiem” pašā pašvaldībā, bez iepriek-
šējām norunām? Vienkārši tāpat vien, sagatavojot iepirku-
ma dokumentāciju?” Kungam ar stāžu biznesā šāds jaunā-
kā kolēģa “gājiens” šķita kaut kas neiedomājams, jo godī-
gi iepirkumi, kur savā starpā sacenšas piedāvājuma kvali-
tāte un cena, taču nemaz nav iespējami. Visi taču tā dara.

Šī 
visnotaļ publiskā diskusija no vienas nesenas uzņē-
mēju konferences tepat mūspusē uzskatāmi parā-
da atšķirības starp vēl no padomju laikiem ierastās 
“tradicionālās” politbiznesa tehnoloģijas, kur vie-
tējo un valsts līmeņa politiķu merkantilās intere-

ses savijušās ar uzņēmējdarbību, un jaunās, padomju domāšanas 
nesamaitātās uzņēmēju paaudzes uzskatiem. Ja pirmie uzskati, ka 
“blatu būšana” ir teju vai normāla parādība, ka politbiznesmeņu 
“intereses” (vai, vienkāršāk izsakoties, kukuļa) ietveršana piedā-
vājuma tāmē ir parasta lieta, kas jāpieņem kā pašsaprotama, tad 
otrie šādu pieeju vienkārši nesaprot, jo savu izglītību, pieredzi un 
biznesa ētiku mācījušies jau mūslaiku Rietumu biznesa sistēmā. 
Diemžēl godīga un ētiska uzņēmējdarbības vide, kas nav tieši 
saistīta ar kukuļdošanas un kukuļņemšanas ierasto shēmu, mūsu 
ikdienā ienāk pārāk lēni un pārāk smagnēji.

Lai tas notiktu ātrāk, nesāpīgāk un visiem iedzīvotājiem izdevī-
gāk, ir nepieciešama paaudžu maiņa ne tikai pašā uzņēmēju vidē 
vien. Ir nepieciešama paaudžu nomaiņa arī politiskajā vidē, kur 
pretestība pret jaunajām vēsmām un jaunajām ētiskajām tradīci-
jām ir daudz spēcīgāka nekā uzņēmēju starpā. Ja uzņēmējdarbības 
panākumus vai neveiksmes lielā mērā regulē pats tirgus (izņemot 
varbūt atsevišķas nozares kā, piemēram, būvniecība), tāpēc arī 
pārmaiņas notiek ātrāk, tad politiskajā elitē gan valsts, gan paš-
valdību līmeņos joprojām dominē arī pašu iedzīvotāju uzskats: labi, 
viņi zog (kurš tad to nezina), bet kaut ko jau dod arī pilsētai, nova-
dam, valstij... Citiem vārdiem, paši ņem, bet arī mums “atmet” 
kādu mazumiņu. Nobruģē kādu ielu, salabo celiņus uz kapsētu vai 

 turpinājums no 1. lpp.

uzstāda kādu izcakotu ziedošu govi pilsētas centrā. 
Zināmā mērā tas patiešām vērtējams kā paradokss. No vienas 

puses, sabiedrības uzticība valsts un pašvaldību varai ir krietni zem 
Eiropas vidējā līmeņa, bet aktivitāte vēlēšanās vispār ir zem katras 
kritikas (tātad – vēlētājs netic, ka viņa dalība vēlēšanās vispār kaut 
ko var mainīt, jo varas līmeņos notiks viena vienīga “vērtību pārda-
le”, nevis patiesas izmaiņas). Teorētiski vēlētājiem un sabiedrībai 
kopumā būtu jācenšas izmainīt esošo “politbiznesa sistēmu”, ievē-
lot jaunus no pašu vidus nākušus līderus. Bet no otras – jau nāka-
majās vēlēšanās vēlētājs atkal un atkal atdod savu balsi par tiem 
pašiem “vecajiem vēžiem”, kuru ieinteresētība pārmaiņās ir nul-
les līmenī. Un kāpēc gan kaut ko mainīt, ja shēmas strādā, nauda 
“griežas”, ietekme nesamazinās. Jā, jā, ik pa brīdim kāds tiek pie-
ķerts un uz pāris dienām aizvests rokudzelžos... Bet arī tad pārsva-
rā tikai tāpēc, ka pieķertais jau pavisam zaudējis jebkādu gaumes, 
stila un mēra sajūtu, savā visatļautībā “pāršaujot pār strīpu”.

Savu artavu, protams, dod arī plašsaziņas līdzekļi, īpaši tie, kurus 
mēdzam saukt par “dzeltenajiem” vai “dzīvesstila” preses izde-
vumiem. Un kā nu ne – žurnālu ilustrētajās lappusēs ik pa lai-
kam parādās viens vai otrs “politbiznesmenis”, kurš laipni izrāda 
savu villu, dizaina dzīvokli vai māju piejūras teritorijās, pie kādas 
upes vai ezera krastos. Vēstījums te skaidrs: nejautā, no kurienes 
nebūt ne miljonu algu saņemošam tautas kalpam tāda nauda, bet 
apskaud viņu par to, ka tā var dzīvot. Latiņa, tā teikt, ir uzstādīta, 
sabiedrībai ziņa nodota: politbiznesa tradīcijas ir jāsaglabā, jo tā var 
labi dzīvot. Ne velti šajās aprindās aktīvi cirkulē tosts un turpmākās 
dzīves ironiskais novēlējums: lai tev viss ir, bet par to nekas nav.

Pavisam ironiski jau pieminētajā uzņēmēju konferencē izskanē-
ja kāda Saeimā tā arī netikuša, bet iepriekš teju vai visus atjauno-
tās Latvijas Saeimas sasaukumus tur sēdējuša izbijušā deputāta 
neviltotais sašutums par “vēlētāju nepateicību”: “Es nesaprotu, kas 
tieši viņiem nepatika.” Tātad arī pats nu jau izbijušais “mūžīgais 
deputāts” pat nesaprot, par ko vēlētāji viņu sodījuši... Un politbiz-
nesa shēmošana tik tālu iesēdušies gan prātā, gan zemapziņā, ka 
pašiem shēmotājiem nešķiet, ka viņi dara kaut ko nelāgu, sliktu vai 
neētisku. Jo tā taču vajag, tā ir pieņemts, tā “visi dara”... Un šādā 
gadījumā paaudžu maiņa ir vienīgais veids, kā mainīt šādu pastā-
vošo kārtību. Gan novados, gan pilsētās, gan valstī kopumā. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

no mazajām ostām, kurās kopējais apgro-
zījums ir kāpis par 1,1%. Nebūtu Ventspils 
ostas pozitīvā bilance, kopējā aina būtu 
vēl bēdīgāka. Kopumā šī gada 10 mēnešos 
Latvijas ostās pārkrāva 52,919 mlj. tonnu 
kravu, kas ir par 3,2% mazāk nekā attiecīgajā 
periodā pērn. It kā nedaudz, bet abas pārē-
jās lielās ostas joprojām cīnās ar krīzi. Rīgas 
ostā šogad pārkrauto kravu apjoms ir par 
8,7% mazāk nekā pērn (šogad – 27,315 mlj. 
tonnu), bet Liepājā – kritums par 5,1% (5,928 
mlj. tonnu). Abām bija lieli plāni šogad, īpaši 
Liepājai, bet tie ir likuši vilties.

Visvairāk joprojām pārkrauj beramkravas 
– 29,798 mlj. tonnu, taču tas ir par 1,4% 
mazāk nekā gadu iepriekš. Pārkrauto ogļu 
daudzums bija 14,984 mlj. tonnu un sarucis 
par 10,2%. Labība pārkrauta 4,376 mlj. tonnu 
apmērā un tas ir par 9,7% vairāk (Ventspilī 
šim nolūkam paplašināja glabātuves, taču tās 
nenes cerētos apjomus), toties rūk ķīmisko 
beramkravu apmērs (-9,6%). Koksnes šķelda 
pārkrauta nedaudz vairāk kā pusotra miljo-
na tonnu apmērā, un tas ir 27% pieaugums.

Lejamkravu, kuru vidū dominē naftas pro-
dukti, apmēra kritums bija gaidāms lielāks, 
taču tas šogad bijis 5,1% apmērā. Kopumā 
pārkrautas 12,262 mlj. tonnas. Līdzīgs kri-
tums arī ģenerālkravu segmentā – pārkrau-
ti 10,858 mlj. tonnu jeb par 5,7% mazāk. 
Visvairāk uz leju rauj kokmateriāli – pārkrauts 
par 11,3% mazāk jeb 3,538 mlj. tonnu. 

Savukārt Klaipēdas ostā šogad desmit 
mēnešu laikā pārkrauts 38,9 mlj. tonnu kravu 
jeb par 2,4% vairāk nekā pagājušā gadā. 
Beramkravu apmērs pieaudzis par 7,9%, 
šķidro kravu apmērs – par 1,9%, tomēr vis-
pārējo kravu apmērs samazinājies par 3,9%. 
Oktobrī vien kravu plūsma Klaipēdas ostā 

Izaicinājums gadu noslēgt ar pozitīvu bilanci
gada izteiksmē samazinājusies par 7,7% jeb 
līdz 4 mlj. tonnu.

VALSTĪ APJOMS SARŪK, 
“BALTIJAS EKSPRESIS” NOTUR 
LĪDZŠINĒJO LĪMENI

Dzelzceļa kravu pārvadājumu apmērs 
šogad Latvijā samazinājies par 12,6% un 
bija 35,207 mlj. tonnu, liecina Satiksmes 
ministrijas dati. Starptautisko pārvadājumu 
apmērs veidoja 33,788 mlj. tonnu (-13,7%), 
bet iekšzemes pārvadājumu apmērs audzis 
līdz 1,419 mlj. tonnu (+23,7%). No starp-
tautiskajiem dzelzceļa kravu pārvadājumiem 
tranzīta kravu apmērs bija 30,801 mlj. tonnu 
(-15,2%), importa kravu apmērs bija 2,75 

mlj. tonnu (+6,8%), bet eksporta kravu – 
237,8 tūkst. tonnu (-5,8%). Dzelzceļa tranzīta 
kravu apmērs caur ostām šogad bijis 27,062 
mlj. tonnu (-15,4%), bet sauszemes tran-
zīts caur Latvijas teritoriju – 3,739 mlj. tonnu 
(-13,6%). 

Biedrībā “Baltijas asociācija – Transports un 
loģistika” ietilpstošā uzņēmuma AS “Baltijas 
Ekspresis” oktobrī pārvadātais dzelzceļa 
kravu apjoms Ventspils ostas virzienā bija 
335 tūkst. tonnas, kas ir par 16% jeb par 
48 tūkst. tonnām vairāk nekā septembrī. 
Kopumā šogad “Baltijas Ekspreša” pārvadāto 
kravu apjoms ir sasniedzis 6,3 mlj. tonnas un, 
salīdzinot ar iepriekšējā gada šo pašu perio-
du, ir saglabājies nemainīgs. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

VENTSPILS NOVADĀ

Svētki aizvadīti
Piltenē 18. novembrī notika valsts svēt-
kiem veltīts pasākums. Tā ietvaros 
Piltenes kultūras namā 13 cilvēkiem 
tika pasniegti pašvaldības apbalvojumi – 
Goda, Atzinības un Pateicības raksti. Tika 
apsveikti arī 16 sportisti un treneri. 

BJSS sacensības
Jaunatklātajā Ugāles vieglatlētikas manē-
žā 13. novembrī sacentās novada BJSS U12 
un U14 vecuma grupu sportisti. Medaļu 
komplekti tika sadalīti 7 disciplīnās. 

Latvijas gadsimts
Lāčplēša dienas rītā Piltenes kultūras 
namā viesojās vokālā grupa “Universum”. 
Piltenes un Tārgales pamatskolu skolē-
niem tika izstāstīts un izdziedāts muzi-
kāls stāsts par Latvijas komponistiem – 
“Latvijas gadsimts”. 

Aicina uz sarunu vakaru
16. decembrī uz pirmo sarunu vakaru 
“Izaugt ģimenē” tiks gaidīti potenciālie 
aizbildņi, adoptētāji, audžuģimenes un 
citi interesenti. Pasākums notiks Vārves 
pagasta sabiedriskajā centrā Ventavā, 
Skolas ielā 8. 

Izzinoša lekcija
3. decembrī Puzes kultūras namā 
notiks izzinoša lekcija “Netradicionāli-
tradicionālā kartupeļu daudzveidība”. 
Lektors – agronoms un kartupeļu kolek-
cionārs Elvijs Brauns no Talsu novada 
Lubes pagasta. 

Eksportēs ogas
Darījumu partneri Dāvis Vītols un Aivars 
Uztics Tārgalē iestādījuši 21 hektāru 
smiltsērkšķu, kuru ogas viņi plāno ekspor-
tēt. Latvijas smiltsērkšķi ir kvalitatīvi, tos 
labprāt iepirktu Eiropā. 

Novads applūdis
Šīgada oktobrī un novembrī mūsu apkārt-
ni skāris neierasti liels nokrišņu daudzums. 
Upju ūdens līmenis vietumis pakāpies par 
diviem metriem, applūduši daudzi lauki. 

Volejbolistes uzvar
Pārventas sporta hallē aizvadīts volejbola 
turnīrs sievietēm, kurā piedalījās astoņas 
amatieru komandas. Zelta medaļu izcīnīja 
Ventspils novada komanda. 

Tilta remonts
Sākušies remonta darbi uz tilta pāri 
Lielupei uz Ventspils-Rīgas šosejas. 
Noteikts braukšanas ātruma ierobežojums 
līdz 50 kilometriem stundā. Darbus cer 
pabeigt līdz mēneša beigām. 

90. jubileja
Bērnu un jauniešu organizācija “Latvijas 
mazpulki” šogad atzīmē jubileju. Latvijā 
šobrīd atjaunoti vairāk nekā 100 maz-
pulku, tostarp arī 808. Puzes mazpulks, 
kurš aktīvi sadarbojas ar Valdemārpils 
mazpulku, piedalās dažādos projektos un 
pasākumos. 

Gaida stāstus
Livonijas ordeņa pils ekspozīcijas “Trīs 
karogu stāsti” ietvaros aicina ikvienu, kura 
mājās kādreiz bijis noslēpts sarkanbaltsar-
kanais karogs, dalīties ar savu atmiņu 
stāstu. Jāraksta muzeja Vēstures nodaļas 
vadītājai Stellai Lindenbergai. 

Pateicība par darbu
Latvijā un ārzemēs plaši pazīstamā Puzes 
rokdarbniece Niedra Indriksone saņēmu-
si Puzes pagasta Pateicību par pagasta 
sabiedriskajā dzīvē ieguldīto darbu. 

Raža bijusi laba
Biedrības “Zemnieku saeima” priekšsēdē-
tāja vietniece Maira Dzelzkalēja-Burmistre 
uzskata, ka šis gads lauksaimniecības kul-
tūru ražīguma ziņā bijis veiksmīgs. Īpaši 
laba bijusi kāpostu un kartupeļu raža.

Ģimenei draudzīgākās pašvaldības gada balvas konkursā noskaidroti otrās kārtas 
laureāti un līdz ar to finālisti, un šo pašvaldību vidū ir iekļuvusi arī Ventspils pilsē-
ta. Ventspils, kas sevi arī šogad konkursā izceļ kā ģimenei draudzīgāko pilsētu, cer 
beidzot kļūt par šī konkursa uzvarētājiem arī absolūtajā vērtējumā, kas iepriekšējos 
gados nav izdevies.

Iespējams,  no Ventspils mēra pienākumu pildīšanas atstādinātais Aivars Lembergs 
par 13.Saeimas atlaišanu iestājas tādēļ, ka Saeimā top ne viena vien viņam ļoti netī-
kama un personisko labklājību apdraudoša likumdošanas iniciatīva.

Ventspils – ģimenei draudzīgākās 
pašvaldības balvas konkursa finālā

K 
onkursa vērtēšanas komisija ir 
nosaukusi tās 10 pašvaldības, kas 
pretendē uz konkursa uzvarētā-
ja titulu: kopā ar Ventspils pilsētu 
Kurzemes plānošanas reģionā kan-

didēs arī Grobiņas novads, tāpat konkurenci 
veidos arī Stopiņu, Ādažu, Cēsu, Smiltenes, 
Ludzas, Līvānu, Iecavas un Krustpils novadi.

Iepriekš konkursa otrajai kārtai tika izvir-
zītas 25 pašvaldības – pa piecām no katra 
plānošanas reģiona, ņemot vērā iedzīvotā-
ju balsojuma rezultātus, pašvaldību atbalstu 
ģimenēm ar bērniem, pašvaldību administra-
tīvos datus, dzimstības datus un pašvaldību 
iesaistīšanos konkursa informatīvajā kampa-
ņā. Konkursa vērtēšanas komisija iepazinās 
ar katras pašvaldības konkursa pirmās kār-
tas vērtēšanas rezultātiem, izvērtēja papil-
du sniegto informāciju par katras pašvaldības 
nodrošinātajiem pakalpojumiem ģimenēm 
ar bērniem un izskatīja balsojuma ietvaros 
iedzīvotāju sniegtos komentārus. Ventspils 

novada pašvaldībai šo kārtu gan neizdevās 
pārvarēt.

Tagad laikā no 25. novembra līdz 5. decem-
brim norisināsies konkursa trešā kārta, kurā 
konkursa vērtēšanas komisija klātienē 
apmeklēs katru no 10 nominētajām pašval-
dībām. Kā skaidroja Vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministrijā, vērtēšanas 
komisijas locekļu klātienes vizītē pašvaldī-
bām ir jānodrošina prezentācija, kas pamato 
tās atbilstību ģimenei draudzīgākās pašvaldī-
bas titulam, papildu tam nodrošinot vismaz 
vienas ģimenei draudzīgas vietas/objekta 
apskati vai piedalīšanos ģimeņu pasākumā, 
kā arī iespēju robežās nodrošinot kādas izglītī-
bas iestādes ēdnīcas apmeklēšanu. Rezultātā 
konkursa vērtēšanas komisijas locekļi sniegs 
individuālu vērtējumu, pēc tā tiks noteikts 
vidējais vērtējumu katrai pašvaldībai.

Iepriekš neoficiāli izskanējis, ka tieši klā-
tienes vizīte esot iezāģējusi Ventspils pilsē-
tas izredzēm uzvarēt konkursā pērn, tāpat arī 

pilsētas viesu un iedzīvotāju sniegtās atbil-
des neesot bijušas diez ko glaimojošas. Pati 
Ventspils pilsētas pašvaldība bija ļoti pārlieci-
nāta, ka viss laika gaitā ieguldītais darbs un 
īpaši plaši aktualizētā aktivitātes program-
ma “Ventspils – mazulim draudzīga pilsēta” 
nodrošinās uzvaru. Pērn republikas nozīmes 
pilsētu pašvaldību grupā, kurā arī uz balvu 
pretendēja Ventspils pilsēta, uzvarētāja lau-
rus plūca Daugavpils pilsēta, bet absolūtajā 
vērtējumā ģimenei visdraudzīgākā izrādījās 
Ozolnieku novada pašvaldība. Tiesa, pilnīgi 
tukšā Ventspils pilsētas pašvaldība nepalika, 
jo konkursa rīkotāji VARAM papildus izcēla 
arī citu pašvaldību veikumu dažādās jomās. 
Ventspils pilsēta no konkursa dalībniekiem 
tika atzīta par pašvaldību ar ģimenei draudzī-
gāko infrastruktūru.

Šī gada konkursa rezultāti tiks paziņoti 
16. decembrī. Atšķirībā no citiem gadiem, 
šoreiz konkursa rezultātā tiks noteiktas pie-
cas ģimenēm draudzīgākās pašvaldības – pa 
vienai katrā no plānošanas reģioniem. Tās 
saņems naudas balvu 15 000 eiro apmē-
rā. Tā vien izskatās, ka Ventspils pilsēta savā 
zonā varētu būt labākā, ko arī novēlam! 
Galvenā balva tiks absolūtajam uzvarētājam, 
kas saņems 25 000 eiro. 

Mantrausība kā politikas virzītājspēks?

“Loģiski būtu, ka viņus “izšvilptu”, 
nevis gaidītu četrus gadus,” tā 
par 13.Saeimas atlaišanu TV3 
ziņām izteicies ilggadējais Zaļo 
un Zemnieku savienības sadar-

bības partneris Aivars Lembergs. Tas pats 
Lembergs, kurš 10.Saeimas atlaišanas laikā 
referendumā balsoja  pret Saeimas atlaišanu, 
jo “10.Saeimā 60 no 100 deputātiem ir tādi, 
kuri iepriekš nav darbojušies parlamentā. 
Viņiem jāļauj turpināt iesākto.” Tiesa, starp 
10. un 13. Saeimu ir kāda būtiska atšķirība – 
ja 10. Saeimā, pret kuras atlaišanu Lembergs 
asi iebilda, viņa politiskajam lieldraugam 
ZZS bija 22 mandāti, tad šobrīd "zaļzemnie-
ki" ar 10 mandātiem sēž dziļā opozīcijā, un 
tiem nav nekādu iespēju nobremzēt “neva-
jadzīgos” likumprojektus un Ministru kabine-
ta noteikumu grozījumus. Valdība atbalstīja 
satiksmes ministra Tāļa Linkaita piedāvājumu 
aptuveni par ceturto daļu samazināt lielo ostu 
valdes locekļu algas  un paredzams, ka gan 
Rīgas, gan Ventspils brīvostas  valdes locek-
ļiem noteiks piecu gadu pilnvaru termiņu 
griestus. Tā kā Aivara Lemberga atalgojums 
Ventspils brīvostas valdē pērn bija 44 031 
eiro, tad šādas izmaiņas krietni vien iegriež 
amatpersonas maciņā. Tiesa, uz nākamajiem 
pieciem gadiem  vietas VBP valdē Ventspils 

domes pārstāvji jau rezervējuši – viņu pilnva-
ras ar domes lēmumu pagarinātas līdz 2025.
gada beigām. 

Vēl netīkamākas varētu būt gaidāmās izmai-
ņas likumā “Par interešu konflikta novērša-
nu valsts amatpersonu darbībā”. Parlaments 
jau atbalstījis likuma grozījumus, ar kuriem 
Saeimas deputāti un vairāku nacionālā līmeņa 
izpildvaras institūciju vadošās amatpersonas 
no nākamā gada jūlija savienot darbu ar ama-
tiem biedrībās varēs vien tad, ja nesaņems 
par to atalgojumu. Zināms, ka līdzīgus ierobe-
žojumus var noteikt  arī pašvaldību vadītājiem. 
Tas, savukārt, nozīmēs, ka Lemberga kungs 
biedrībā “Ventspils Attīstības aģentūra”  dar-
boties varēs, bet ierastos teju simts tūkstošus 
eiro gadā saņemt vairs nevarēs. 

Vēl viens iegansts varētu būt gaidāmā admi-
nistratīvi teritoriālā reforma. Ja iedzīvotāji ATR 
rezultā neko nezaudēs, drīzāk gan iegūs, tad 
ilgstošajiem pašvaldību bosiem zaudējumi 
varētu būt ievērojami. Šobrīd Latvijā darbojas 
119 pašvaldības – 110 novadi un  9 republikas 
pilsētas. Paredzams,  ka jau 2021. gadā Latvijā 
būs tikai 34 novadi un piecas republikas pilsē-
tas. Šobrīd visās pašvaldībās strādā vairāk nekā 
1600 deputāti, pēc reformas paliks aptuveni 
700. Nav garantijas, ka apvienotajos novados 
vēlētāji ievēlēs tos pašus partiju bonzas, kuri 

tagad sēž pašvaldību vadītāju 
krēslos. Pēc 2017. gada pašval-
dību vēlēšanām ZZS ar tās dalī-
borganizācijām – Latvijas Zaļo 
partiju un Zemnieku savienību, 
kā arī sabiedrotajiem – “Latvijai 
un Ventspilij” un “Liepājas par-
tiju”, kopā bija 44 pašvaldību 
vadītāji.  Un šiem tautas kal-
piem ir ko zaudēt.

Sabiedrības uzmanība šobrīd 
pievērsta mediķu protestiem, 
kuri prasa algas palielinājumu. 
Saskaņā ar Nacionālā veselī-
bas dienesta informāciju, vidē-
jā mēneša amatalga par slo-
dzi ārstiem un funkcionālajiem 
speciālistiem šā gada pirmajā 
pusgadā bija 1686 eiro pirms 
nodokļu nomaksas, māsām – 

933 eiro, māsu palīgiem – 578 eiro. Pašvaldību 
deputāti daudzās vietvarās pelna ievēroja-
mi vairāk. Paraudzīsimies, cik, saskaņā ar 
valsts amatpersonu deklarācijās norādīto, pērn 
nopelnījuši Ventspils domes deputāti? Uzreiz 
jāsaka, ka absolūtais līderis ar 113 456 eiro 
ir Aivars Lembergs. Par darbu Ventspils pil-
sētas domē viņš oficiāli pērn nopelnījis 20 
067 eiro un 37 centus, taču šai summai mēs 
pieskaitījām arī biedrībā “Ventspils Attīstības 
aģentūra” saņemtos 93 289 eiro un 29 cen-
tus. Ņemot vērā, ka VAA ieņēmumu lau-
vas tiesu nodrošina Ventspils pilsētas dome, 
SIA “Kurzemes filharmonija”, SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils””, Ventspils Augstskola, 
Ventspils Tehnikums un Ventspils Brīvostas 
pārvalde, arī šī nauda nākusi no pašvaldības 
un tās kapitālsabiedrību kabatām. 

Secinājumus katrs var izdarīt pats. Un vēl 
– Ventspils pilsētas domes izpilddirektors 
Aldis Ābele laikam gan būs viena no visdās-
nāk algotajām amatpersonām Latvijā. Par 
Ventspils pilsētas domes izpilddirektora  pie-
nākumu pildīšanu viņš pērn saņēmis 55 866 
eiro un 77 centus vai 4655 eiro mēnesī. Uzreiz 
jāsaka, ka Ministru prezidenta mēneša atal-
gojums pagājušajā gadā bija mazāks – 4235 
eiro. Bet varbūt pašvaldībās tik dāsna izpild-
direktoru algošana ir ierasta prakse? Nebūt 
nē. Piemēram Rīgas domes izpilddirektors (ja 
kāds nezina, Rīga ir “nedaudz” lielāka pilsēta 
par Ventspili), pērn algā saņēma 46 994 eiro, 
Jūrmalas domes izpilddirektors – 40 623, savu-
kārt Liepājas domē par līdzīgu amatu gadā 
maksā 40 552 eiro. 

Varbūt aiz visiem šiem cipariņiem arī slēp-
jas atbilde uz jautājumu, kāpēc par katru cenu 
jāatlaiž Saeima, kura vismaz kaut kādā veidā 
cenšas šīs dzīres ierobežot? 

Aivars Lembergs

J nis V toli

Didzis O enieks

Guntis Blumbergs

Aigo G tmanis

Ilze Bu a
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Ventspils pilsētas domes deputātu 
atalgojums 2018. gadā
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LATVIJĀ

Rerkordilga valsts budžeta 
pieņemšana

Saeima galīgajā lasījumā pieņēma 
2020. gada valsts budžetu, nākamgad 
plānojot tērēt līdz šim lielāko naudas 
summu vēsturē – 10,001 mljrd. eiro. Par 
nobalsoja 57 deputāti, bet opozīcijas 
deputāti pirms balsojuma pameta sēžu 
zāli. Budžeta pieņemšana ilga vairāk 
nekā 25 stundas.

Mācības latviešu valodā 
atbilst Satversmei

Norma, kas nosaka izglītības iegu-
ves valodu privātajās izglītības iestā-
dēs, ir atbilstoša Satversmei, atzinusi 
Satversmes tiesa. Tiesā bija vērsušies 20 
deputāti no Saeimas un privātajos bēr-
nudārzos esošo bērnu vecāki – pie mazā-
kumtautībām piederošas personas.

Prasīs stingrāku kārtību 
iestājeksāmenos

Izglītības ministre Ilga Šuplinska rosi-
na no nākamā mācību gada paaugstināt 
uzņemšanas prasības augstskolās, pare-
dzot noteikt, ka par valsts naudu studēt 
drīkstēs vien tie, kuriem vidējā atzīme 
būs vismaz 7 balles, kā arī nebūs nevie-
nas nesekmīgās atzīmes. 

Armija pirks pretgaisa 
aizsardzības iekārtas

Nacionālie bruņotie spēki plāno iegā-
dāties Pretgaisa aizsardzības ugunsvadī-
bas centrus – datorus ar programmatūru, 
ar ko iespējams nodrošināt uguns vienī-
bu kontroli, informācijas apmaiņu, kā arī 
veikt gaisa telpas aizsardzības plānošanu 
un kontroli. 

Uz LIAA vadītāja amatu 
13 kandidāti

Konkursā uz Latvijas Investīciju un 
attīstības aģentūras direktora amatu pie-
teikušies 13 pretendenti. Nākamais LIAA 
direktors saņems 2353 eiro lielu algu 
pirms nodokļu nomaksas. LIAA direkto-
ra Andra Ozola pilnvaru termiņš beidzas 
šomēnes. 

Latvijas sabiedrība strauji 
novecojas

Latvijas iedzīvotāju vidējais vecums 
kopš 1990. gada ir palielinājies par 10 
gadiem: pirms 29 gadiem tas bija 34 
gadi, bet 2018. gadā – jau 44 gadi, lie-
cina “Eurostat” pētījums. Tajā izteikta 
prognoze, ka 2050. gadā Latvijas iedzīvo-
tāju vidējais vecums sasniegs 47 gadus.

14,5% bezdarbnieku 
ir invalīdi

Nodarbinātības valsts aģentūrā šoru-
den bija reģistrēti 52 595 bezdarbnieki, 
no kuriem 14,5% bija cilvēki ar invali-
ditāti. Puse no bezdarbniekiem ar inva-
liditāti darba meklējumos ir jau ilgstoši.

2016.gada nogalē  biedrība šādu iniciatīvu  
reģistrēja vēlreiz, un par to  sinhronizēti sāka 
rakstīt virkne tajā pašā gadā dibinātu īpatnē-
ju ziņu portālu. Tas gan 2018.gadā  netraucēja 
toreizējam  ZZS premjeram Mārim Kučinskim 
MK Memoranda sadarbības padomes sēdē 
sirsnīgi spiest šim kungam roku. Kā 2018.gadā 
tvītoja blogeris Jānis Polis: “Episki, "partybom-
zis" ne tikai vāc parakstus par Saeimas atlai-
šanu, izplata propogandu un izēd banketus, 
bet tagad ir arī Ministru kabineta sadarbības 
partneris.” Savukārt producents Juris Millers 
tanī pašā 2018. gadā  tvītoja: “Šis personāžs 
ne tikai reguāri gozējas banketos, bet arī 
punktuāli revidē mana pagalma atkritumu 
urnas. Māris Kučinskis ir pierādījis, ka Latvija 
ir iespēju zeme visiem.” Tagad Lukjanos kopā 
ar Grostiņu ķēries pie trešā Saeimas atlaiša-
nas ierosināšanas mēģinājuma. Tas viss rada 
bažas, ka aizkulisēs, iespējams, var slēpties 
kāds trešais, pagaidām nezināms spēks.

POLITISKĀ DESTABILIZĀCIJA 
IZDEVĪGA ZZS UN "SASKAŅAI"

Tomēr daudz būtiskāks par iesaistītajām 
personālijām ir jautājums: kam šī politiskās 
situācijas destabilizācija ir izdevīga? Sociālo 
tīklu lietotāji šajā sakarā raksta:  “Saskaņa, 
Lembergs, Gobzemnieki, Šleseri ar kremli-
niem arī ir lielākie laivas šūpotāji un trača 
cēlāji”; “Saskaņa+Gobzems (un ja nepietiek, 
tad vēl ZZS) = 51 balss, lūk visu lielo atlai-
dēju sapnis.” Protams, ir arī pretējs viedok-
lis. Piemēram, ar „Saskaņu” un ZZS savu-
laik saistītais polittehnologs Jurģis Liepnieks 
strikti nostājies Saeimas atlaišanas inicia-
toru pusē. Tiesa, politiko procesu vērotāji 
norāda, ka pēc pirmā neapmierināto akti-
vizācijas viļņa noplakšanas cilvēku entuzi-
asms noplaks, un šo sarežģīto procesu die-
zin vai izdosies novest līdz galam. Pagaidām 
par iniciatīvu parakstījušies vairāk kā 32000 
cilvēki, bet referenduma ierosināšanai par 
Saeimas atlaišanu nepieciešami 154 865 
vēlētāju paraksti.

Iniciatīva par Saeimas atlaišanu. 
Kas ir tās ierosinātāji un kam tā izdevīga?

PIEREDZE AR SAEIMAS 
ATLAIŠANU JAU IR

2011. gada 28. maijā toreizējais Valsts 
prezidents Valdis Zatlers nāca klajā ar rīko-
jumu Nr 2. par Saeimas atlaišanas ierosinā-
šanu.10. Saeima ļoti daudziem vēlētājiem 
bija sagādājusi vilšanos, kļūstot nevis par 
tautas, bet gan par atsevišķu interešu gru-
piņu un oligarhu balstu un aizstāvi. Valdis 
Zatlers toreiz uzsvēra, ka ar šādu lēmumu 
vēlas “vienreiz pielikt punktu, ka visu mūsu 
sūri grūti kopā pelnītā bagātība ir ofšoru 
firmu kontos, pielikt punktu tam, kad daži 
reģioni mūsu valstī ir ar īpašām tiesībām”. 
Par 10. Saeimas atlaišanu nobalsoja aptu-
veni 95% vēlētāju.

Kas notika pēc Saeimas atlaišanas? KNAB 
sāktais kriminālprocess par vairāku valsts 
amatpersonu  koruptīviem noziegumiem – 
noziedzīgi iegūtu līdzekļu legalizēšanu, nepa-
tiesu ziņu norādīšanu valsts amatpersonas 
deklarācijā, dienesta stāvokļa ļaunprātīgu 
izmantošanu, kukuļņemšanu, kukuļdošanu, 
neatļautu piedalīšanos mantiskos darījumos 
un valsts amatpersonai noteikto ierobežo-
jumu pārkāpšanu – izčākstēja. Taču tieši šā 
kriminālprocesa ietvaros KNAB lūdza 10. 
Saeimai atļauju veikt kratīšanu deputāta 
Aināra Šlesera dzīves vietā, un Saeimas lie-
gums šo darbību veikšanai arī bija tas pēdē-
jais piliens, kas noveda pie rīkojuma Nr.2. 

Politisko skatuvi atstāja Šlesera un Šķēles 
politiskais projekts “Par labu Latviju”, 
11.Saeimas jaunpienācēju –  Zatlera Reformu 
partiju (vēlāk – Reformu partija), dienu pirms 
11. Saeimas pirmās darba dienas atstāja 
tā sauktais “Olšteina sešinieks”, bet Andris 
Šķēle un Ainārs Šlesers 2016.gadā jau pil-
nīgi atklāti legalizēja savu biznesu “Rīgas 
Tirdzniecības ostā”. Runāja (un turpina runāt) 
arī par Aivara Lemberga ietekmi RTO, taču 
oficiāli viņa vārds īpašnieku sarakstā nav 
atrodams. 

“Nekas daudz nav mainījies. Šlesers vis-
maz šķietami ir no politikas aizgājis, taču 

Lembergs joprojām nosaka toni gan ZZS, gan 
plašākā mērogā. Šķēles vārds joprojām figurē 
saistībā ar apjomīgiem biznesa darījumiem. 
Šādu cilvēku ietekme ir tik liela, ka viņiem 
tieša politiskā noteikšana kādā partijā, lai 
īstenotu savu politisko varu un ekonomiskās 
intereses, vairs nav vajadzīga,” 2016.gadā 
teica RSU Politikas zinātnes katedras vadītāja, 
profesore Ilga Kreituse. Savukārt toreizējais 
“Delnas” direktors Jānis Volberts norādīja: “Ja 
agrāk runāja par trim oligarhiem, tagad vairs 
tikai par vienu, kurš gan savu varu izman-
to daudz leģitīmāk, dažādos līmeņos – val-
dībā, parlamentā. Oligarhu darbība kļuvusi 
rafinētāka, viņi savus projektus virza juridiski 
korektāk.” 

Visus šos gadus, izņemot pāris gadus pēc 
11.Saeimas vēlēšanām, ZZS bijis ļoti ietek-
mīgs Latvijas politikas spēlētājs, un arī Aivara 
Lemberga ietekme uz šo politisko spēku 
nevienam nav noslēpums. Taču līdz ar ZZS 
nonākšanu opozīcijā un kādreizējās ietekmes 
zaudēšanu, arī oligarhiem nākas atvadīties 
no tik ierastajām varas svirām. Varbūt tas arī 
devis impulsu parakstu vākšanas uzsākšanai 
par Saeimas atlaišanu? 

atbildīgajā komisijā atbalstītās versijas, bija 
par Nacionālās apvienības ierosinājumu 
“iesaldēt” šī Saeimas sasaukuma deputātu 
algas 2019. gada līmenī līdz pat sasauku-
ma beigām. Saglabājot Saeimas deputātu 
algas esošajā līmenī, nākamā gada budže-
tā tiks ietaupīti 524 740 eiro. “Lieki pie-
bilst, ka daudzi deputāti balsoja “sakostiem 
zobiem”. To varēja redzēt debatēs. Jums 
vajadzēja redzēt, kā par šo jautājumu no 
tribīnes ārdījās opozīcija! Kad bezatbildīgi 
viss jākritizē un jāpiedāvā neizpildāmas lie-
tas, viņi ir meistari. Kad jautājums skar viņu 
pašu solidarizēšanos, dusmu izvirdumi bija 
tiešām neviltoti,” NA facebook lapā raksta 
Raivis Dzintars.

KĀ SADALĪTA NAUDA 2020. GADAM
2020. gadā vispārējais valdības budžeta 

deficīts plānots 0,3 procentu apmērā no iekš-
zemes kopprodukta (IKP), savukārt IKP pie-
augums 2020. gadā prognozēts 2,8 procen-
tu apmērā.  

Ministrijās ir pārskatīti līdzšinējie izdevu-
mi, un nākamgad no šiem līdzekļiem pieau-
gums plānots visām nozarēm. Pieaugs zemā-
kās algas, līdz 300 eiro palielināts maksimā-
lais diferencētais neapliekamais minimums, 
savukārt pēc gada plānota minimālās darba 
algas palielināšana līdz 500 eiro mēnesī.

Nākamgad papildu finansējums 228,7 mil-

jonu eiro apmērā novirzīts sociālajai jomai, 
un viens no pasākumiem ir valsts sociālā 
nodrošinājuma pabalsta palielinājums per-
sonām ar invaliditāti. Tas plānots 80 eiro 
apmērā līdzšinējo 64,03 eiro vietā, bet per-
sonām ar invaliditāti kopš bērnības – 122,69 
eiro līdzšinējo 106,72 eiro vietā. Līdz ar valsts 
sociālā nodrošinājuma pabalsta pieaugumu, 
palielināsies arī invaliditātes pensijas mini-
mālais apmērs.  

Lielāka  būa arī minimālā vecuma pen-
sija. Tā vairs nebūs atkarīga no valsts soci-
ālā nodrošinājuma pabalsta, bet tās aprēķi-
nāšanā par pamatu ņems aprēķina bāzi, ko 
noteiks valdība un kas vispārējā gadījumā 
plānota 80 eiro apmērā.

Ar nākamo gadu virkne pabalstu vairs 
nebūs saistīti ar minimālo mēneša darba 
samaksu. Tas skars valsts garantētos uzturlī-
dzekļus, kā arī minimālo uzturlīdzekļu apmē-
ru bērnu uzturam audžuģimenēs. Valsts 
garantēto uzturlīdzekļu apmērs būs noteikts 
likumā, savukārt uzturlīdzekļu apmēru par 
audžuģimeņu bērniem noteiks Ministru kabi-
nets. Uzturlīdzekļu apmērs turpmāk saglabā-
sies līdzšinējā apmērā, un atkarībā no valsts 
ekonomiskās situācijas un budžeta iespējām 
pabalstu apmērus varēs pārskatīt.

Nākamajā gadā papildu līdzekļi tiks novir-
zīti darba samaksas palielināšanai, tostarp 60 
miljoni eiro atalgojuma paaugstināšanai ārst-
niecības personām, 23 miljoni eiro pedagogu 
zemākās mēneša darba algas likmes palieli-

nāšanai, 2,3 miljoni eiro Probācijas dienestā 
nodarbinātajiem un tiesu darbiniekiem, 10,7 
miljoni iekšlietu sistēmas darbinieku atalgo-
juma paaugstināšanai, 8,3 miljoni kultūras 
darbinieku algām.

Papildu līdzekļi 4,3 miljonu eiro apmē-
rā nākamgad paredzēti kompensējamiem 
medikamentiem un trīs miljoni - reto slimību 
pacientu ārstēšanai.

7,8 miljonus eiro plānots papildus novir-
zīt autoceļu sakārtošanai, savukārt 5,9 mil-
jonus eiro mediju darbības pilnveidošanai, 
tostarp sabiedrisko mediju iziešanai no rek-
lāmas tirgus un informatīvās telpas stiprinā-
šanas pasākumiem. Administratīvi teritoriā-
lās reformas īstenošanai paredzēts 1,1 mil-
jons eiro.

Pašvaldībām to funkciju veikšanai nākam-
gad plānots finansējuma pieaugums 63,1 
miljona eiro apmērā, kas ir par 3,6 procen-
tiem vairāk nekā 2019. gadā, un tas ietver 
līdzekļus gan pedagogu algu nodrošināšanai, 
gan ceļu sakārtošanai.

Nodokļu jomā nākamgad lielāka nodokļa 
likme būs par azartspēļu automātiem, rule-
tēm, kāršu un kauliņu spēlēm. Tāpat nodok-
ļa likme pieaugs par atsevišķu dabas resursu 
ieguvi un tiks ieviests nodoklis par atkritu-
mu sadedzināšanu, savukārt atcelts nodokļa 
atbrīvojums par dabas resursu izmantošanu 
elektroenerģijas ražošanā vai koģenerācijā.

Nākamā gada valsts budžeta likums stā-
sies spēkā 2020. gada 1. janvārī. 

2020. gada budžets pieņemts

SAEIMAS ATLAIŠANAS MĒĢINĀJUMI 
KĀ SAVDABĪGS HOBIJS?

Parakstus par Saeimas atlaišanu Lukjanova  
biedrība “Varu Latvijas tautai”  vāc jau trešo 
reizi. Pirmā reize  bija 2015. gada novembrī 
– 12.Saeimas darbības laikā. Iniciatīva gada 
laikā guva vien 514 interesentu atsaucību. 
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Sezonas pirmajā klasikā – 
zaudējums

Jaunās sezonas pirmajā Latvijas bas-
ketbola klasikā BK “Ventspils” savās 
mājās atzina “VEF Rīga” pārākumu ar 
72:79. Māris Gulbis un Jānis Bērziņš guva 
pa 12 punktiem katrs. Pašreizējie čem-
pioni BK “Ventspils” piedzīvoja otro zau-
dējumu astoņās LIBL spēlēs.

“Venta 2002” devītā uzvara 
pēc kārtas

Uzvaru sēriju Junioru attīstības hokeja 
līgā turpina HK “VENTA 2002”, kas kārtē-
jā mačā savā laukumā pēcspēles metie-
nu sērijā ar 4:3 uzvarēja “AKO/Mārupe” 
hokejistus. Divi vārti un divas piespēles 
Edgara Cgojeva rēķinā. “VENTA 2002” ar 
25 punktiem 10 spēlēs ir JAHL līderi.

FK “Ventspiks” līgums 
ar rezultatīvo Kozlovu

FK “Ventspils” noslēdzis līgumu ar 
rezultatīvo krievu pussargu Jevgeņiju 
Kozlovu, kurš 2017. gadā Latvijas čem-
pionātā atzīts par labāko spēlētāju, pus-
sargu un vārtu guvēju. Klubu atstā-
jis vārtsargs Vjačeslavs Kudrjavcevs, 
aizsargs Elio Batista, pussargi Pavels 
Osipovs, Anastasijs Mordatenko un 
uzbrucējs Mihails Sergijčuks.

BK “Ventspils” jauns 
pastiprinājums

BK “Ventspils” pievienojies latviešu 
basketbolists Kristaps Gludītis, ar kuru 
pagaidām noslēgts pārbaudes līgums. 
Pēc tam klubs lems, lai slēgt līgumu līdz 
sezonas beigām. 

Gada balva arī Lasmanim
Latvijas Basketbola savienības gada 

balvu ieguvēju vidū ir arī ventspilnieks, 
3x3 basketbolists Kārlis Lasmanis, kurš 
pārstāv “Ghetto Riga”  komandu un 
ar kuru viņš kopā šosezon izcīnīja sud-
raba medaļas Pasaules kausa izcīņā.  

Stugli izsauc uz izlasi
FK “Ventspils” futbolists Ingars Sarmis 

Stuglis pēdējā brīdī tika izsaukts uz 
Latvijas futbola izlasi, lai piedalītos 
atlases cikla spēlēs pret Slovēniju un 
Austriju. 

Startējis 18. kērlinga 
čempionāts

Dienu pirms valsts svētkiem ar pirma-
jām spēlēm startēja jau 18. Ventspils pil-
sētas atklātais čempionāts kērlingā. Šajā 
čempionātā startēs astoņas komandas.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 23. novembrī

plkst. 15.45

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – Mārupes HS

SVĒTDIEN – 2019. gada 24. novembrī

plkst. 14.00

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS 
Rīga 2010-2

plkst. 15.45

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Rīga 2007

Pēdējo divu nedēļu rosība Ventspils pilsētas ielās daudzu ventspilnieku vidū radījusi 
nesaprašanu par to, kāpēc šogad tik agri pilsētu sākts izrotāt ar Ziemassvētku rotā-
jumiem. Īpašu neizpratni tas radījis tāpēc, ka Ziemassvētku rotājumi pilsētā parādī-
jušies vēl pirms Latvijas Republikas proklamēšanas 101. gadadienas svētkiem. Ne 
vienam vien ventspilniekam radies jautājums, vai Ventspils pilsētas galvām Latvijas 
Republikas dzimšanas diena vairs nešķiet kā vissvarīgākie valsts svētki?

Zelta rudens ar lapkriti atnāca Latvijā agrāk nekā citus gadus, tāpēc jau kopš oktobra 
sākuma Ventspils pilsētā sākās ikgadējā rudens lapu savākšanas akcija. Tā ir vents-
pilnieku iespēja bez maksas atbrīvoties no savāktajām koku lapām savā apsaimnie-
kojamajā teritorijā. Taču šoruden daudzi ventspilnieki bijuši ļoti negodprātīgi, cūciski 
sametot lapu maisos... sadzīves atkritumus.

Cūciski bāž lapu maisos atkritumus

Š 
āda akcija, ko rīko pašvaldības ies-
tāde “Komunālā pārvalde”, parasti 
sākas oktobra vidū un ilgst mēnesi, 
taču šoruden rudens atnāca agrāk 
un lapu vākšanas jautājums kļuva 

aktuāls pāris nedēļas ātrāk. Šogad akci-
jā, kas noslēdzās dažas dienas pirms valsts 
svētkiem, savākti tuvu 12 tūkst. lapu maisi. 

Šī ir lieliska iespēja ventspilniekiem atbrī-
voties no koku lapām bez maksas, kas ir īpaši 
svarīgi tiem, kuru apsaimniekojamajās teri-
torijās ir tā pavairāk koku. Lapas nav kur likt, 
jo tās dedzināt pilsētas teritorijā nav atļauts. 
Ja arī būtu atļauts, nevienam ventspilniekam 
tas neliktos patīkami, izņemot pašu dedzinā-
tāju, jo tā tiek vaļā no lapām – kodīgi dūmi 
kaitinātu apkārtējos. Savukārt pašvaldības 
iestāde “Komunālā pārvalde” tālāk šīs savāk-
tās koku lapas izmanto dabīgajam kompos-

tam, kas vēlāk tiek izmantots pilsētas parku 
un skvēru apstādījumos un citur. 

Lai šāds komposts veidotos veselīgs un 
vērtīgs, ventspilniekiem ir jāievēro vairāki 
svarīgi noteikumu punkti. Kā svarīgākais no 
tiem ir tas, ka maisos nedrīkst atrasties fak-
tiski nekas cits kā tikai lapas. Tas nozīmē, ka 
maisos nevar mest arī, piemēram, nolūzu-
šus vai nozāģetus zarus. Kategoriski izslēg-
ta jebkāda veida atkritumu ievietošana šajos 
maisos. 

Lai arī katru gadu gadās pa kādam cūcis-
kam ventspilniekam, šis gads bijis īpaši 
nepatīkamiem pārsteigumiem “bagāts”. 
Stāsta pašvaldības iestādes “Komunālā pār-
valde” pārstāve Sigita Znotiņa: “Diemžēl šī 
gada akcijas periodā lapu maisos tika atrasti 
daudz sadzīves atkritumi, kā arī dažādi dārza 
atkritumi.” Viņa akcentē, ka pārvalde arvien 

aicina ventspilniekus būt atbildīgiem savā 
rīcībā un ņemt vērā iestādes lūgumus.

Pagaidām Kurzemes rietumkrastā ziemas 
atnākšana vēl netiek prognozēta, taču jau 
tagad “Komunālā pārvalde” aicina tos vents-
pilniekus, kuriem pieder privātmājas, pie-
teikties bezmaksas smilts un sāls maisījumu 
piegādei ietvju, kas atrodas piegulošās teri-
torijas robežās, kaisīšanai. Uz katru šādu īpa-
šumu ir paredzēts piegādāt ap 100 kg smilts 
un sāls maisījuma. Pieteikties var tikai fizis-
kas personas, tāpat šis piedāvājums neattie-
cas uz daudzdzīvokļu mājām. 

Vai Ventspilī Ziemassvētku rotājumi 
svarīgāki par valsts svētkiem?

P 
asaulē Ziemassvētku komercali-
zācija katru gadu sasniedz arvien 
lielākus apmērus. Ir valstis, kur 
Ziemassvētkiem domātus rotā-
jumus un dāvanas sāk reklamēt 

mediju telpā divus mēnešus pirms 24. 

decembra. Arī Latvijā jau skan pa kādam 
Ziemassvētku laika tuvošanās atgādināju-
mam. Tomēr šajā gadījumā ir viens ļoti 
būtisks “bet”, par ko īpaši iestājas patrio-
tiski noskaņoti Latvijas iedzīvotāji: nav pie-
ņemams, ka Ziemassvētku komercializāci-
ja sāk nomākt valsts nozīmīgākos svētkus. 
Publiskajā telpā izskanējuši viedokļi, ka tāda 
domāšana liecina tikai par vienu – nelojali-
tāti un nemīlestību Latvijas valstij. 

Ventspils pilsētā pirmie Ziemassvētku rotā-
jumi parādījās jau ļoti “laicīgi” – vēl pirms 
Latvijas dzimšanas dienas. Vairākās vēstulēs 
iedzīvotāji pauž sašutumu par to, ka, iebrau-
cot Ventspilī, varēja pilsētas stilistiskās robe-
žas zīmes vietā padomāt par patriotiskiem 
rotājumiem, nevis uzstādīt, piemēram, lielas 
sniegpārsliņas. Tāpat nav izprotams, kāpēc 
pusotru mēnesi pirms Ziemassvētkiem un 
vairāk nekā divas nedēļas pirms Adventes 
sākuma pašā Ventspils sirdī – Rātslaukumā 
– jau sākta lielās Ziemassvētku egles uzstā-
dīšana. Ventspilnieki pauž nesaprašanu, vai 

tiešām pilsētas tēvi nevarēja pagaidīt līdz 
vismaz 19. novembrim un pēc tam sākt 
Ziemassvētku rotājumu uzstādīšanu? To varē-
ja darīt arī ekonomējot gan līdzekļus, gan 
laiku – noņemot valsts svētku rotājumus, 
to vietā uzstādot Ziemassvētkiem domātos. 
Arī PSIA “Ventspils labiekārtošanas kom-
bināts” darbinieki jau nedēļā pirms valsts 
svētkiem uzstādīja Ziemassvētku eglītes 
Bērnu pilsētiņā, bērnu parkā "Fantāzija", kā 
arī Tirgus laukumā. 

Kā norāda “Komunālā pārvalde”, visā 
Ventspils pilsētā Ziemassvētku dekorācijas 
un rotājumi tiks pilnībā uzstādīti vēlākais līdz 
29. novembrim. Rātslaukuma lielā egle tiek 
veidota no 300 mazām eglītēm, kas, sākot-
nēji samontējot karkasu, tiek uzstādītas uz 
tā. Egles konstrukcija tiek gatavota no metā-
la rāmja, kurš tiek "apaudzēts" ar mazajām 
eglītēm. Šogad mazās eglītes uz Ventspili 
atceļojušas no Zūru mežniecības. 

Ventspilnieku vidū pilsētas centrālais lau-
kums joprojām ir Rātslaukums, savukārt 
pilsētas galvas lēmušas, ka kopš jaunās 
koncertzāles un Lielā laukuma izbūves, gal-
venā pilsētas egle tiek uzstādīta jaunajā 
centrā – Lielajā laukumā. Kā pauda pārval-
de pirmssvētku nedēļā, tur 18 metrus aug-
sto egli bija plānots uzstādīt uzreiz nāka-

To, ka tīrība ir veselības ķīla, zinām kopš bērnības. Taču kā šo tīrību pareizi uzturēt? 
"Ventspilnieks.lv" apkopoja dažus ieteikumus, kuri lieti var noderēt.

majā dienā pēc valsts svētkiem, proti, 19. 
novembrī. 

Šis tas par tīrību

MATU MAZGĀŠANAS NOTEIKUMI 
Diezgan izplatīts ir viedoklis, ka mazgāt 

matus ar karstu ūdeni biežāk nekā reizi nedē-
ļā ir kaitīgi – mati ātrāk taukojas, sāk izkrist, 
parādās blaugznas. Par laimi, tā nav. Taču ir 
lietas, ko patiesi nedrīkst darīt. Nedrīkst galvu 
ziepēt ar saimniecības vai citām ziepēm, kas 
ir ļoti sārmainas, un lietot sliktas kvalitātes 
šampūnu. No šampūniem jāizvēlas tikai tie, 
kas paredzēti biežai lietošanai.

Lai stimulētu asinsriti galvas ādā, pirms 
mazgāšanas mati rūpīgi un enerģiski jāizķem-
mē. Ja mati ir pārāk sausi, galvas ādā var ierī-
vēt dadžu, linu, saulespuķu vai kaņepju eļļu. 
Nav vēlams pārāk karsts ūdens – 50–55 ºC ir 
tas, kas vajadzīgs. Savukārt šampūnu vispirms 
ieteicams izšķīdināt nelielā daudzumā ūdens 
un tikai tad iejaukt matos – tā šampūna iedar-
bība būs maigāka un vienmērīgāka. Pēc maz-

gāšanas mati rūpīgi jāizskalo. Bet matu maz-
gāšanas nobeigumā vērts sadūšoties un palikt 
galvu zem auksta ūdens dušas, tad mati kļūs 
daudz spodrāki un arī galvas ādas apasiņoša-
na uzlabosies. Un vēl – matus var mazgāt tik 
bieži, cik tas nepieciešams.

KĀ LABĀK TRĪT ZOBUS
Tīrīt zobus vai netīrīt? Šķiet, jautājums ir 

muļķīgs, jo atbilde taču vispārzināma. Tomēr 
speciālisti jau sen ievērojuši, ka dzīvnieki, kas 
zobus nekad mūžā nav tīrījuši, nez kāpēc tos 
arī nezaudē. Tāpat arī tumšādainie Āfrikas 
džungļu iemītnieki, kuri nekad nav turējuši 
rokās zobu suku un pastu, bet kuru baltais 
smaids mirdz jau pa gabalu. Līdzīgus piemē-
rus varētu minēt vēl un vēl.

Kamēr Eiropa un Amerika turpina pilnvei-
dot zobu pastas un sukas, daudzi stomatologi 

nebeidz apgalvot, ka pārāk centīga zobu tīrī-
šana var novest pie tā, ka zobus nākas zau-
dēt: regulārā enerģiskā beršana un pastās 
esošās abrazīvās daļiņas noberž zobu emalju, 
bojā smaganas. Tieši tāpēc speciālistu jaunākie 
ieteikumi ir – pāriet uz maigajām gelveida zobu 
pastām. Arī zobu sukai jābūt atbilstīgai, lai tā 
ne tikai tīrītu zobus, bet arī masētu smaganas. 

Indiešu jogi piedāvā savu zobu tīrīšanas 
variantu. Viņuprāt, zobu pastu var aizstāt ar 
sāli, pārtikas sodu vai pat ziepēm, bet mazs 
zaļš zariņš, kas vienā galā sazelēts mīksts, 
nav sliktāks par zobu suku. Taču vēl labāk tīrīt 
zobus ar tīru pirkstu – starp citu, arī šī metode 
labi masē smaganas.

Kā redzams, zobu tīrīšanas variantu daudz, 
bet kurš no tiem ir mums pieņemamākais? 
Vairākums mūsu zobārstu ir vienisprātis, ka 
zobi jātīra katru dienu no rīta un vakarā ar 
mīkstu suku un gela pastu. Jātīra gana ilgi un 
rūpīgi, bet bez lielas piepūles. Vai zobus tīrīt 
pēc katras ēdienreizes – to katrs izlemj pats, 
toties obligāti mutes dobums jāizskalo ar 
ūdeni vai vēl labāk skalošanai izmantot anti-
bakteriālu zobu eliksīru. 
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sakarības, pēc kurām šis nosacītais zelts un sudrabs pie cil-
vēka atnāk.  

VIENA REISA ALGA – ĢIMENES MĀJA
“Jūrā mēdz piesaukt zvejas laimi, kas pavada to vai citu 

traļmeistaru un kapteini, tāpēc viņi ceļ augšā smagus lomus. 
Jā, tā notiek. Varat ticēt vai nē, bet es, būdams kapteinis uz 
lielā zvejas saldētājtralera, viena pusgadu ilga reisa laikā 
nopelnīju šo te māju,” Jānis Otomers norāda uz divstāvu ēku 
Jūrkalnes ielā, kādas te, bijušajās pilsētas ganībās un vācu 
karalaika aerodroma vietā pasenā pagātnē priekš saviem 
darbiniekiem cēlis un dzīvošanai ar izpirkšanas tiesībām pie-
dāvājis zvejnieku kolhozs “Sarkanā bāka”, kurā viņš strādā-
jis. Tajā joprojām mīt trīs Otomeru paaudzes:  Jānis, viņa dēls 
Viesturs un mazdēls Eduards.  

“Kādam droši vien šķita netaisni, ka toreizējā dzīvokļu defi-
cīta apstākļos tik ātri un viegli var tikt pie mājas. Bet patiesī-
bā es uz to gāju vairākus gadu desmitus. Kopš baskāja zēna 
laikiem, kad no tēva mājām Kaltenē pie Rojas viens pats ar 
airu laivu gāju jūrā. Kad apsēdos, pāri bortam mani nemaz 
nevarēja ieraudzīt, airējot vajadzēja celties kājās. Protams, uz 
āķiem reizēm trāpījās labs loms. Bet galvenais tā laika iegu-
vums bija, ka ieklausījos un iegaumēju tēva un veco zvejnie-
ku toreiz man teikto un sapratu – zvejas veiksme nav nekas 
cits, kā prāta un roku darbs. Vajadzēja likt aiz auss un atce-
rēties, kādas kurviet ir straumes un dziļumi, kāds vējš zivis 
spiež pie krasta, kāds aizpūš dziļumā. Un vēl – ka vīra cilvē-
kam nav  jāsūdzas un jākaunas par airējot iegūtām tulznām, 
jo tās rāda, kāds ir zvejnieka izturības un uzcītības mērs,” garā 
mūžā krātajās pārdomās dalās Jānis Otomers, kā pašpatēriņa 
zvejnieks joprojām  turpinot vilkt nēģu lomus Ventā arī pēc 
aiziešanas pensijā. 

Bet pagarais ievads, izrādās, nebūt nav teikts pašslavinā-
šanās nolūkā, bet tik vien tādēļ, ka savu bērnības un pusau-
dža raksturu, tikai citādās izpausmēs, viņš gandarīts saskata 
mazdēlā Eduardā.  

VARU DZIEDĀT UN ARĪ VĒTRU PĀRKLIEGT
“Mūzikā manas zināšanas, protams, nestāv klāt tām, ko 

esmu sakrājis par zivīm un jūru. Kaut gan draugu kompānijā 
pie galda tautas meldiņu vienmēr esmu varējis noturēt, pat 
nelietojot stipros dzērienus. Un balss man tāda, ka uz kuģa 
varēju vētru pārkliegt, kad vajadzēja dot komandu,” kaptei-
nis paralēles velk tādā nozīmē, ka pamanījis – mazdēla taga-
dējiem panākumiem pamatā ir ne vien talants, bet tāds pat 
smags darbs, kā viņam bērnības laivā Kaltenes piekrastē. 
Garīgā nozīmē, protams, jo opapam atmiņā, cik neatlaidīgi 
Edžus mājās plinkšķinājis klavieres, lai apgūtu mūzikas novir-
ziena sākumskolā uzdotos vingrinājumus un cik spītīgi centies 
iemācīties ģitāras spēli, lai tajā pārspētu vecāko māsu Daci. 

Opaps atzīst, ka var tikai nojaust, cik pūļu mazdēlam nācies 
pielikt, lai patstāvīgi, nevis mūzikas skolā apgūtu nošu rak stu, 
cik stundas viņam jāslīpē katrs akords, lai brīvi turētos uz ska-
tuves gan skolēnu pasākumos, gan starptautiskos konkursos, 
ko īpaši uzteic Jaunrades nama solo dziedāšanas mācību kla-
ses vadītāja Minjona Rebhūna.  

PROFESIONĀLI UN EMOCIONĀLI
“Eduards ir ļoti mērķtiecīgs un sekmīgs vokālās tehni-

kas apgūšanā, tāpēc uz skatuves pie tās viņam nav speciāli 

Ar saknēm aizjūrā, ar galotni mūzikā

jāpiedomā. Un tas jaunietim ļauj publikas priekšā atraisīties 
un savu pārdzīvojumu emocionāli nodot skatītājiem. Izraēlā 
viņš dziedāja latviešu valodā, bet priekšnesums bija tik izteik-
smīgs, ka to novērtēja ne vien žūrija, bet arī klausītāji. To īpaši 
varēja pamanīt, kad kopā ar citiem jaunajiem vokālistiem no 
Latvijas sniedzām brīvdabas koncertu Nāves jūras krastā,” 
skolotāja nebaidās pārslavēt audzēkni, jo sapratusi, ka viņam 
sevis pilnveidošana kļuvusi par nepieciešamību. 

“Šo puisi jau agrāk biju pamanījusi dziedam skolas korī 
un jauniešu ansambļos, kur viņš spēlēja arī ģitāru. Ievēroju, 
ka viņam pēc balss lūzuma krūšu reģistrā padodas nepa-
rasti kuplas, tīras skaņas, tāpēc ar zināmu izbrīnu uzklausīju 
Eduarda lūgumu uzņemt viņu vokālajā studijā: tas nozīmēja, 
ka puisis ir imūns pret zvaigžņu slimību un panākumus cen-
šas gūt ne tikai ar dabas dotu talantu, bet ar darbu,”skolotāja 
atzīst, ka pāris gadus ilgajā sadarbībā nav Eduardā kļūdījusies, 
un viņam  ir liels potenciāls tālākai vokālai izaugsmei.

NEIESPRINGST TIKAI UZ MŪZIKU
Eduards par šādu iespējamību ir dzirdējis ne tikai no sko-

lotājas Rebhūnas, bet arī ansambļu vadītājiem, tuviniekiem 
un pat klases biedriem, taču nesteidzas tiem uzreiz piekrist. 

“Jā, mūzika un dziedāšana man patīk, kopš sevi atceros. 
Esmu klausījies ierakstus un dziedājis līdzi, tiklīdz iemācījos 
ieslēgt atskaņotāju. Arī pašam pavadīt savu dziedājumu uz 
klavierēm vai ģitāras man vienmēr šķitis pašsaprotami. Ir 
liels gandarījums tikt pamanītam kādā prestižā konkursā, jo 
tas nozīmē, ka pozitīvi izskan arī manas skolas, pilsētas un 
valsts vārds,” Eduards priecīgs, ka ceļā uz panākumiem tiek 
saņemts arī pašvaldības un sponsoru finansiāls atbalsts, bez 
kura gandrīz neiespējami iekļūt starptautiskā apritē. 

“Pieļauju un ticu, ka mūzika un dziesma mani pavadīs 
visu mūžu, jo tajā vienmēr var atklāt ko nezināmu, piemē-
ram, piedaloties teātra sporta improvizācijas pulciņā, ko sāku 
apmeklēt šogad. Mūzikā man nav elku, bet ar apbrīnu ieklau-
sos, kādas virsotnes var sasniegt ansamblis “Prāta vētra”, 
ko savā jaunradē panāca Mārtiņš Freimanis, ko ir sasnieguši 

Ventspils Mūzikas 
skolas bijušie 
audzēkņi.

Bet pagaidām 
neesmu īsti pārlie-
cināts, ka šajā vir-
zienā ir mans vie-
nīgais ceļš. Jo ne 
mazāk interesan-
tas un radošas 
šķiet matemāti-
ka un informāciju 
tehnoloģijas, kuru 
apgūšanā man līdz 
šim arī ir veicies. 
Pilnīgi iespējams, 
ka šīs ir savieno-
jamas lietas, kas 
var dot negaidītu 
rezultātu, bet par 

to man vēl ir laiks padomāt līdz ģimnāzijas beigšanai,” 
Eduards pagaidām ir apceres stadijā. 

RESPEKTĒJOT KATRA IZVĒLI
Eduards pateicīgs vecākiem un tuviniekiem, kuri nekad nav 

mēģinājuši uzspiest savu redzējumu par viņam it kā piemēro-
tāko profesiju, bet respektējuši paša izvēli. Opaps uzskata, ka 
tā ir viena no viņu dzimtas tradīcijām. Jo arī viņš nav uzstā-
jis, lai ar jūru savu likteni saista viņa dēli Ingus un Viesturs.  
Kaut gan reizēm to ļoti gribējies ieteikt, jo kam gan citam 
lai atstāj savu tuvās un tālās jūrās krāto zvejošanas māku, 
atklāj lašu slaukšanas pieredzi un nēģu zvejas knifus,  jo arī 
ar to viņš nodarbojies daudzus gadus. Ingus traģiski aizgājis 
mūžībā, viņa hobijs ir bijis niršana pie koraļiem un krāsai-
nām zivīm siltās jūrās. Savukārt Viesturs vienmēr sapņojis 
par savu māju un zemi laukos, un tāda tagad viņam ir pie 
Nabes ezera Kuldīgas novadā, kur savam priekam arī kādu 
līdaku var izvilkt.  

“Eduardam vēl ir laiks izvēlēties kursu tālākai dzīvei, un tas 
varbūt pat ir labi, ka viņš savi izmēģina un pārbauda dažā-
dās jomās, lai vēlāk nenāktos vilties,” Jānis Otomers situācijas 
raksturošanai atkal atgriežas pie jūras terminoloģijas.                               

“Vienatnē tu varbūt vari izvilkt vienu lielu zivi, un to iespē-
jams izdarīt tepat Ventā. Bet nozīme ir tikai lielam lomam, 
ar kuru vari pabarot sevi un daļu tautas. Bet tāda pacelšanai 
vajadzīgs kuģis un komanda, kas vienoti strādā šim mērķim,” 
riskējot nebūt oriģināls, kapteinis par tādu komandu sadzīviskā 
un sociālā nozīmē uzskata ģimeni. Jo tikai ar savējo atbalstu,  
viņaprāt, katrs no tai piederīgajiem visdrošāk spēj sasniegt 
iecerēto, lai cik tāli un plaši arī būtu censoņa nākotnes nodomi. 

JŪRA IR PELNĪJUSI DZIESMU
“Līdz šim gan es, gan viņa vecāki mūzikas ceļā esam 

Eduardu atbalstījuši visiem iespējamiem līdzekļiem, pretī 
saņemot apzinīgā un smagā darbā gūtus panākumus, par ko 
vislielākais prieks. Viņš vienmēr būs gaidīts vectēva “zvejas 
mājā” Jūrkalnes ielā, lai kādās arī pasaules valstīs nevilktu 
panākumu lomus vai nepiedzīvotu vilšanos, jo bez tā dzīvē 
nemēdz būt. Un nav pat svarīgi, ka panākumi nebūs izmērā-
mi tonnās, kā to savulaik okeānā darīju es. Tas varbūt varēs 
novērtēt ar sajūsminātas publikas ovācijām un aplausu skaļu-
mu – īsto algu radošai personībai. Jo arī pragmātiskā kapitālis-
ma apstākļos patiesu gandarījumu par naudu nevar nopirkt, 
tas rodams tikai darbā,” par to kapteinis pārliecinājies savā 
pieredzē un novēl arī mazdēlam. 

“Tā nu ir sanācis, ka ar jūru saistītajā Otomeru dzimtā kāda 
paaudze vai pat divas ik pa laikam zvejniecībā ņem pārtrau-
kumu. Ar manu dēlu un mazdēlu laikam ir tieši tāds gadī-
jums,”Jānis nesaskumst, jo priekš bērnībā ierastās zivju mal-
tītes Venta ir gana dāsna, bet laiva un āķi viņam vienmēr pa 
ķērienam. 

Kapteinis pārliecināts, ka gan jau kādreiz sakārtosies arī 
Latvijā paputinātā zvejas flote, bet tautas no plastmasas un 
indēm nosargās jūru. Jo latvieši bez tālumā saucoša plašuma  
nevar. Un mazdēls par to varbūt uzrakstīs un nodziedās dzies-
mu, jo jūra to ir pelnījusi atkal un atkal,” ar gadu skaita dik-
tētu sentimentu pauž Jānis Otomers. 

Vectēvs labprāt ieklausās, kā mazdēla rokās daino Havaju salu mazizmēra ģitāra ukulele.

Eduards (no labās) pie Raudu mūra Jeruzālēmē kopā ar konkur-
sa Grand Prix ieguvēju, ventspilnieku Sandi Mārtiņu Cauni.

Eduards,  uzstājoties brīvdabas kon-
certā Izraēlā, Nāves jūras krastā.
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Lāča 
vakars
Bieži vien 
gadās tā, ka 
tautā iemīļotu 
dziesmu izpil-
dītāji ir daudz 
reižu popu-
lārāki par tās 
autoru, citreiz 
pat autoram 
paliekot 
vispār gandrīz 
nepazīsta-
mam. Maestro 
Raimonds 
Pauls, Zig-
mars Liepiņš, 
Jānis Lūsēns 
vai Imants 
Kalniņš, pro-
tams, ir ārpus 
kārtas, jo 
viņu daudzās 
populārākās 
dziesmas zina 
gandrīz katrs 
latvietis.

Š 
o r e i z 
r u n a 
ir par 
k o m -
ponis-

tu Kārli Lāci. Cik 
no jums zina 
viņa sarakstī-
tās dziesmas? 
Būs intere-
santi katram 
pašam par 
to padomāt, 
tomēr, runā-
jot par “atpa-
zīšanu”, jāsa-
ka, ka biežāk 
tiks piesaukts 
Ventspils mīlu-
ļa Intara Busuļa 
vārds, jo viņi 
jau daudzus 
gadus uzstājas 
vienā grupā jeb 
“Abonementa 
orķestrī”.

23. novem-
bra vakarā uz 
koncer tzā les 
“Latvija” ska-
tuves kāps 
gan pats Kārlis 
Lācis, gan Inatrs 
Busulis, gan 
“Abonementa 
o r ķ e s t r i s ” , 
kā arī mūsu 
ven t sp i l n i e -
ki - Ventspils 
bigbends un 
kamerorķes-
tra stīgu grupa. 
Skanēs hiti, 
kas rakstīti 
tieši I.Busulim, 
tomēr galve-
nā uzmanība 
būs orģināl-
s kaņda rbam 
b i g b e n d a m 
“ Z i e d o n i s ” , 
s k aņda rbam 
“ S a u l l ē k t s ” 
soprānsaksofo-
nam un stīgu 
grupai, kā arī 
k o m p o z ī c i -
jām no albuma 
“Sievietes” ar  
Imanta Ziedoņa 
dzeju. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

Kā jau minēts šī cikla ievadošajā rakstā, 
rokoko laikmeta Ventspils bija pavisam 
neliela pilsētiņa. Ja mēs tagad gribētu 
apiet tai apkārt pa tālaika robežām, 
tad ar šo pasākumu varētu tikt galā 
apmēram stundas laikā. Mūsu ekskur-
siju varētu sākt apmēram no tās vietas, 
kur tagad atrodas autostacija, un doties 
pa Kuldīgas ielu dienvidu virzienā līdz 
Platajai ielai. 

Ventspils. Rokoko laikmets VI
Ekskursija pa 18. gadsimta Ventspili

18. gadsimtā celtais nams Kuldīgas ielā 13.                20. gs. sākuma foto

siena tirgū pirkta un pārdota ne vien lopbarī-
ba, malka un žagari, bet arī citas mantas. Ar 
tirdzniecību saistīts arī “siļķu brāķis”, kas 18. 
gadsimtā atradies namā Kuldīgas un Platās 
ielas stūrī.

Turpinot ceļu apkārt pilsētai, jādodas pa 
Plato ielu uz augšu. Nonākušiem pie Užavas 
ielas, mums pārsteigumā jāapstājas, jo tālā-
ko ceļu aizšķērso māja ar prāvu, žoga apjoz-
tu gruntsgabalu. Apejot tam apkārt, iznākam 
uz “Rēperštrāses”, resp., Virvju vijēju (tagad 
Rīgas) ielas, kas gan mūsdienu izpratnē pēc 
ielas nemaz neizskatās – 3–4 namiņi un smil-
šains klajums. Turpinot ceļu, šķērsojam Audēju 
ielu, kas ir krietni biezāk apbūvēta un beidzot 
iznākam Pils ielā. Pils iela jau toreiz skaitījās 
smalka un, spriežot pēc tās taisnuma un platu-
ma, jauna un “moderna” iela. Tiesa gan, visā 
ielas garumā mēs neatrastu nevienu pazīsta-
mu, t.i., līdz mūsdienām saglabājušos 18. gad-
simta namu, ja nu vienīgi to, kas atrodas Pils 
un Lielās ielas stūrī ar gadskaitli 1766 uz fasā-
des un patlaban ir briesmīgā stāvoklī. Tāpēc 
dodamies tālāk uz Ventas pusi. Tur, bez šau-
bām atrodas pils. Lai gan tolaik tai bija pavi-
sam citāds tornis, kas pildīja arī bākas funkci-
jas, pili mēs bez kādām šaubām pazītu uzreiz. 
Tālāk mūsu ceļš ved gar Ventmalu. Te nu vel-
tīgi meklēt ko pazīstamu, turklāt viss krasts 
pretī Kuģinieku, Ūdens, Lielajai ielai apbūvēts 
ar noliktavām jeb “spīķeriem”. Ja mēs iegriez-
tos Lielajā ielā, tad gan salūkotu pazīstamu 
namu (tagad Lielajā ielā 9), kas celts 18. gs. 
pirmajā pusē un kura iekšpusē joprojām “dzī-
vas” tālaika kāpņu margas ar oriģināliem kok-
griezumiem – apaļu rozeti un mazu zivtiņu, ko 
jau 300 gadu pūlas noķert jūras čūska...

Un turpat jau ir arī Zvana iela. Ieinteresēts 
ventspilnieks varbūt sev uzdevis jautājumu – 
kāpēc Zvana? Kāds gan šai ieliņai sakars ar 
zvaniem? Atbilde jāmeklē vēl senākā vēstu-
rē, nekā mūsu apskatāmais laikmets, proti, 
17. gadsimtā kvartālā starp Zvana, Skolas, 
Tirgus ielām un Ventmalu atradās kapsēta 
ar baznīcu. Iepriekš jau stāstījām, ka šai baz-
nīcai tornis bija tik vārgi celts, ka pilsētnieki 
bija spiesti to nojaukt, lai nenotiktu nelai-
me. Taču zvanam vajadzēja būt, – lai iezva-
nītu dievkalpojumus, apzvanītu mirušos un 
šķindinātu trauksmi briesmu vai ugunsgrēku 
gadījumos. Tāpēc kapsētas galā uzcēla īpašu 
zvanu torni, un no tā ielai arī nosaukums. 
Kad avārijas stāvoklī esošo baznīcu 18. gad-
simta sākumā nojauca, tornis palika un tur-
pināja kalpot minētajām vajadzībām. Tomēr 
bez problēmām neiztika ne tornis, ne “vācu 
kapsēta”. Domājams, kapsēta sākotnēji bijusi 
apžogota, bet 1764. gadā žoga vairs nebija, 

un izveidojās gaužām 
nepatīkama situācija. 
Tirgotāju iesniegumā 
rātei rakstīts: “Cienītie 
tirgotāji pazemī-
gi lūdz godāto rāti, 
lai tā uzdod draudzes 
priekšniekiem gādāt 
par kapsētas žoga 
uzcelšanu un nepie-
ļauj nekādu aizbil-
dināšanos, vienal-
ga kādu iemeslu dēļ. 
Lai mirušajiem zemē 
būtu miers, lai cūkas 
un citi dzīvnieki viņus 
neraktu ārā šejie-
nes iedzīvotājiem par 
kaunu un apsmiek-
lu. Tāpat zvanu tor-
nim, kas atrodas kap-
sētā, nevar tuvoties 
bez dzīvības bries-
mām. Tie pāris balstu, 
kas pie torņa pieslieti, 
nespēj to noturēt tais-

Š 
ajā posmā mēs ieraudzītu pazīsta-
mu namu, kas būvēts 18. gadsimta 
vidū un laimīgā kārtā saglabājies 
līdz mūsdienām. Tā ir staltā divstā-
vu māja (tagad Kuldīgas ielā 13), 

kas atrodas ielas kreisajā pusē un ko tolaik 
likuši celt turīgās tirgotāju dzimtas – Māleru 
– pārstāvji. Vēlākos laikos šis nams izman-
tots dažādi – tur bijuši gan veikali un nolik-
tavas, gan banka un pasts, un aptieka, kā arī 
dzīvokļi. Padomju varas gados to kādu laiku 
izmantoja arhīvs, pēc tam tas ilgi stāvēja 
tukšs, nonākot gandrīz vai grausta statusā, 
taču, sagaidot Ventspils 700. jubileju, pagā-
jušā gadsimta beigās ēku saveda kārtībā un 
pilnīgi atjaunoja skaisto fasādi. Atgriežoties 
18. gadsimtā, noteikti jāpiebilst, ka ielas 
kreisajā pusē bija apbūvēts tikai viens trij-
stūra formas kvartāls – starp Ģertrūdes, 
Kuldīgas un Sarkanmuižas (tagad Raiņa) 
ielām. Vēl pāris māju atradās arī starp Lauku 
un Ģertrūdes ielām, ko visu kopā varētu 
nosaukt par tālaika jaunpilsētu.

Tuvojoties Platās ielas galam, mēs nonāk-
tu diezgan plašā laukumā – senajā siena un 
malkas tirgū. Šis ir ļoti sens objekts, iespē-
jams, ar tādu funkciju pastāvējis jau kopš 
viduslaikiem, jo tur saplūst kopā visi pilsētai 
svarīgie ceļi – no Kuldīgas un tālākiem nova-
diem līdz pat Leišmalei, no Sarkanmuižas 
un pārceltuves, pa kuru pilsētā iekļūst brau-
cēji un nācēji no austrumu un ziemeļpuses 
apdzīvotajām vietām, no Užavas (Jūrkalnes, 
Liepājas) – pa Ganību vai Plato ielu. Viņpus 
Platajai ielai bija tikai dažas mājiņas, bet 
tālāk pilsētai piederošas pļavas siena pļauša-
nai, ganības un lauki. Siena pļavas pletās arī 
tur, kur tagad slejas tā sauktā “Bērnu pasau-
les” māja, un vēl tālu aiz tās. 

1759. gada tirgotāju ģildes iesniegumā 
rātei pieminēti “pilsētas vārti”. Visticamāk 
tie atradušies tieši šī laukuma malā – vai 
nu Platās, vai Kārļa ielas galā, jo tirgotāji 
un citi birģeri vairākkārt apsprieduši jautāju-
mu – atļaut apkārtējiem zemniekiem pārdot 
savas preces laukumā pie pilsētas vārtiem 
vai tomēr ne. Var izsecināt, ka tā sauktajā 

ni, jo koka daļas ir satrunējušas, un jābaidās, ka drīzumā tornis cilvēkiem 
par postu un zvaniem par skādi var sagāzties.” 

Tirgus ielas pretējā pusē (tolaik posmu no Tirgus laukuma līdz 
Ventmalai sauca par Zivju ielu) mēs ieraudzītu vecu paziņu vārda vistie-
šākā nozīmē, jo tur atrodas mūsu pilsētas pats vecākais dzīvojamais nams 
(tagad Tirgus laukums 1). Jādomā, ka tolaik šī 1646. gadā celtā ēka izska-
tījās daudz labāk nekā mūsdienās, kad tā ir pilnīgi pamesta novārtā, kaut 
sen jau būtu pelnījusi aptverošu restaurāciju. Arī blakus ēka būtu pazīsta-
ma – sensenā iebraucamā vieta, kas padomju varas gados – ak, vai! – bija 
degradēta par atskurbtuvi... Tirgus laukums, ko zina ikviens ventspilnieks 
un pilsētas viesis, gan liktu mazliet vilties, jo tolaik tas bija krietni mazāks. 
Toties mēs varētu apskatīt 17. gadsimtā celto rātsnamu, kura šodien gan 
vairs nav, – tas stāvēja laukuma stūrī – tolaik Skārņu ielas turpinājuma 
malā, tuvāk Katrīnas ielai. Necik smalka šī rātes darba vieta gan nebija, jo 
kopš 18. gadsimta vidus protokolos un iesniegumos allaž pieminēts, ka 
vajadzētu vienreiz rātsnamu izremontēt, ielikt jaunas grīdas, iztīrīt pagra-
bus un salabot jumtu. 1775. gadā rāte un tirgotāji atkal spriež par remon-
tu, pie kam nopietni apskata iespēju uzcelt rātsnamam torni un iebū-
vēt tajā torņa pulksteni, kas rādītu laiku visai pilsētai. Diemžēl tālāk par 
spriešanu netika, – ne torņa, ne pulksteņa, ne kārtīga remonta, un dažus 
gadu desmitus vēlāk “godātajai rātei” nācās pulcēties, kur nu kuro reizi, 
kamēr (1850. gadā) pilsēta savā īpašumā neieguva 18. gadsimtā celto 
ēku Rātslaukuma (no tā laika šis nosaukums) malā (tagad Rakstnieku un 
tulkotāju nams). 

Vēl pakavējoties Tirgus laukumā, mēs redzētu tagadējā krodziņa 
“Zītari” ēku, daļa no kuras jau tad bija teju 100 gadu veca. Mūsdienās ir 
vērts tur iegriezties ne vien labās virtuves dēļ, bet arī, lai aplūkotu fantas-
tiski saglabājušos griestu gleznojumus. 

Tirgus laukuma dienvidu malā atrodas skaisti restaurēta 18. gadsimta 
noliktava, kur atrodas tirgus administrācija un veikali. Maz gan trūka, lai 
šī celtne, padomju varas gados nolaista līdz grausta stāvoklim, nepiedzī-
votu 21. gadsimtu.

Tā nu no Tirgus laukuma pa mazo Malkas ieliņu, kuras tagad vairs nav, 
nonākam pie vietas, kur Ventmalā pilsēta beidzas un sākas Sarkanmuižas 
lauki. Tagadējā Dārza, tolaik Grāvja iela tā nosaukta “par godu” lielam 
novadgrāvim, kas sniedzās krietni tālāk par tagadējo ielu. Tā kā pilsētas 
zemākā daļa regulāri cieta no pārmērīga slapjuma, tad grāvja uzdevums 
bija novadīt lieko ūdeni Ventā. Grāvja uzturēšana kārtībā bija pilsētas 
uzdevums, taču arī tas – tāpat kā daudz kas cits – netika veikts regulāri un 
apzinīgi, tāpēc tik nepieciešamais grāvis aizauga un aizsērēja. 1763. gadā 
tirgotāji rakstīja rātei, ka grāvi noteikti vajadzētu iztīrīt, jo applūst tuvākās 
ielas un pilsētnieku zemes gabali. Vai tas tika darīts, nav zināms, bet divus 
gadus vēlāk nabaga grāvis atkal aizsērējis, par ko rakstīta sūdzība. Arī pil-
sētas ielās daudzviet bija izrakti ūdens novadgrāvji, taču to tīrīšana bija 
piegulošo zemesgabalu īpašnieku uzdevums, uz ko rāte skatījās jo modri. 
Jāteic, gluži kā mūsdienās... 

Rudens pagaidām vēl  turpina lutināt ar novembrim neierasti 
siltu laiku, taču pavisam drīz jau ieplūdīs dzestrākas gaisa 
masas. 

Laiks kļūs dzestrāks

P 
iektdien saskaņā ar 
"Gismeteo" prog-
nozi Ventspilī gaiss 
iesils līdz + 3 grā-
diem, toties brīvdie-

nās būs vien +1 grādu silts. 
Taču ja piektdien būs mainīgs 
mākoņainums un līņās neliels 
lietus, tad sestdien un svētdien 
gaidāms skaidrs laiks. Sākot ar 
jauno darba nedēļu atkal kļūs 
siltāks – pirmdien gaisa tem-
peratūra būs + 3 grādi, otrdien, 
trešdien un ceturtdien + 5, + 6 
grādi, bet piektdien termometra 

stabiņš pakāpsies līdz + 8 grā-
diem. Tiesa, praktiski visu nedē-
ļu gaidāms arī lietus. Izņēmums 
būs vienīgi pirmdiena. Nākamās 
nedēļas nogalē sinoptiķi sola 
+ 5, + 3 grādus  siltu laiku un 
arī lietu.

Naktīs no šīs nedēļas nogales 
līdz pat otrdienai termometra 
stabiņš turēsies – 1, -2 grādu 
robežās. Taču sākot jau no treš-
dienas arī naktis kļūs siltākas 
-  no + 5, +4 grādiem trešdien, 
ceturtdien piektdien un sestdien,  
līdz +2 grādiem svētdien. 
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AUNS
Filozofiskas pārdomas un vēlme iedziļināties situācijās un 
cilvēku rīcības motīvos. Labi izpratīsi norises un tas ļaus 

izvairīties no problēmām. Lielisks laiks, lai pievērstos peļņas jautāju-
miem. Iespējamas negaidīti kreatīvas idejas par ienākumu pavairošanu. 
Pienācis laiks žilbinošai karjerai vai biznesam.

VĒRSIS
Labprāt iesaistīsies dažādu pasākumu rīkošanā, apmeklēsi 
prezentācijas vai saviesīgas tikšanās. Tas dos spēku un uzlā-

dēs ar pozitīvu enerģiju, tāpat pastāv arī iespējas satikt domubiedrus, 
ar ko vēlāk realizēt biznesa projektus. Ja esi ģimenes cilvēks, vajadzētu 
veltīt pienācīgu uzmanību savējiem.

DVĪŅI
Darba pienākumi prasīs iedvesmu – jāstrādā radoši un precī-
zi. Svarīgās lietās paļaujies pats uz saviem spēkiem, nevis citu 

solījumiem. Ja iekrājušies neatrisināti lietišķie jautājumi, tad ir īstais laiks 
doties uz iestādēm, lai visu sakārtotu. Brīvdienās izdomā ko aizraujošu 
kopā ar saviem mīļajiem.

VĒZIS
Tumšie rudens vakari aizritēs pārdomās un rosinās pārskatīt 
līdzšinējo dzīves ritmu. Labi izpratīsi situācijas un pieņem-

si pareizos lēmumus. Liela nozīme sirdslietām, paredzami jauki piedzī-
vojumi, kaislības un aizrautība. Pāriem jauna dzirksts, brīvajiem ļaudīm 
iepazīšanās.

LAUVA
Nedēļas nogalē jāpievēršas ģimenes jautājumiem. Var gadī-
ties, ka tavs padoms kādam no radiniekiem būs ļoti nepiecie-

šams. Nevajag gan atrisināt un izdarīt itin visu otra vietā, tikai norādi 
īsto ceļu. Jaunā nedēļa nāks ar darbu gūzmu. Gadumija tuvojas straujiem 
soļiem, un tik daudz kas jāpaspēj.

JAUNAVA
No tevis staros pievilcība, ko cilvēki pamanīs un novērtēs. 
Par piekrišanas trūkumu nebūs jāsūdzas. Brīvajiem ļaudīm 

dzīve var uzdāvāt sirsnīgu tikšanos, no kuras rodas siltas emocijas un 
jūtas. Darbā viss ritēs ierasto gaitu, bet pašam gribēsies spert soli tālāk. 
Jāpapildina un jāatsvaidzina zināšanas.

SVARI
Profesionālajā jomā labas iespējas parādīt savus talantus un 
gūt atzinību, taču raugies, lai paveiktais tiek adekvāti novēr-

tēts naudas izteiksmē. Nekautrējies runāt par atalgojumu un algas pieli-
kumu. Visu brīvo laiku paņems mājas pienākumi. Labprāt rosīsies saim-
niecībā, un tas dos pozitīvas noskaņas.

SKORPIONS
Līdzcilvēki labprāt ar tevi kontaktēsies un izrādīs pretimnākša-
nu. Spēsi ļoti precīzi, loģiski un pamatoti izklāstīt savas idejas. 

Ienākumi var mazliet bremzēties, pievērs uzmanību naudas plūsmai. 
Nedēļas nogalē vislabāk atpūsties mierīgā mājas atmosfērā vai ar mīļo-
to sarīkot romantisku pasākumu.

STRĒLNIEKS
Darbā vai biznesā diezgan nemierīgi. Mainīsies situācijas 
un pienākumi, iespējams, iegūsi jaunus sadarbības partne-

rus. Esi atvērts visdažādākajiem priekšlikumiem – jaudīgs peļņas laiks. 
Kad labi pastrādāts, tad vislabākā būs atpūta mierīgā mājas atmosfērā. 
Brīvdienās vari ielūgt uz pusdienām draugus.

MEŽĀZIS
Kaut arī enerģijas un ideju tev netrūks, ieceres un darbi var 
mazliet bremzēties. Necīnies ar vējdzirnavām, bet to, ko 

iespējams, atliec uz vēlāku laiku. Ja vari, paņem atvaļinājumu un kaut 
kur aizbrauc, izraušanās no ierastā ritma uzlādēs pozitīvi. Interesanti un 
aizraujoši piedzīvojumi sirdslietās.

ŪDENSVĪRS
Diezgan svarīga būs finanšu tēma. Var rasties iespējas noslēgt 
izdevīgas vienošanās un labi nopelnīt. Izdevumi pārsvarā sais-

tīsies ar mājas un ģimenes vajadzībām, palutini savējos. Labs laiks, lai 
mājās veiktu kādus pārkārtojumus vai iegādātos sadzīves tehniku – 
datoru, trauku vai veļas mašīnu u.tml.

ZIVIS
Viedas un interesantas atklāsmes. Intuīcija darbosies, tikai 
jāprot ieklausīties, jo prāta apsvērumi arī būs spēcīgi. Darbā 

var rasties jaunas iespējas, tomēr ne viss virzīsies uz priekšu tā, kā gri-
bētos. Sastopoties ar šķēršļiem, mazliet jānogaida. Brīvajā laikā ballītes, 
tikšanās ar draugiem, pasākumu apmeklējumi.
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Ilze čukst vecmāmiņai:
- Vecmāmiņ, tavā gultā bries-
mīgs pelēks vilks guļ!
Vecmāmiņa:
- Kam briesmīgs vilks, 
kam Jēkabiņš!

Sarunājas divas mazas mei-
tenes. Viena saka:
- Mans tētis ir ļoti dros-
mīgs. Par drošsirdību viņš 
pat medaļu saņēma.
- Bet mans tētis ir ļoti bailīgs. 
Kad māmiņa aizbrauc uz lau-
kiem, viņš pat baidās gulēt 
mājās, bet iet pie kaimiņienes.

Kā panākt, lai vīrietis tev obligāti 
piezvana?! 
Ieskrāpē savu telefo-
na numuru uz viņa auto!

Tēvs pamāca dēlu: 
- Dēliņ, nekad nemēģini slīcināt 
bēdas vīnā! 
- Kāpēc, tēti? 
- Tāpēc, ka tās pārāk labi peld.

- Dakter, Jūs man aizliedzāt vakaros 
ēst, es tāpēc saaukstējos! 
- Kāds sakars neēšanai ar saauk-
stēšanos? 
- Vistiešākais! Es visu nakti 
pie atvērta ledusskapja nostā-
vēju, uz vistu un desu skatī-
jos, tāpēc mani "sapūta".

Pie rīdzinieka ciemos no lau-
kiem atbraucis brālēns. Rīdzinieks 
nolemj viņam izrādīt visus pilsē-
tas jaukumus un aizved uz strip-
tīzklubu. Pēc šova, ejot mājās, 

rīdzinieks brālēnam jautā:
- Kā patika?
- Dāmas tā neko, bet blusu 
gan viņām laikam daudz!
- Kāpēc tu tā domā?
- Bet kāpēc tad viņas visu 
laiku ap to stabu trinās?

Aptiekā kāds pircējs:
- Vai matu krāsošana ir kaitīga?
Aptiekārs: Pat ļoti kaitī-
ga! Viens no maniem pazi-
ņām nokrāsoja ūsas un bārdu 
un pēc nedēļas apprecējās...

- Vatson, ko jūs smēķējat? Vai 
tās, gadījumā, nav cigaretes 
no Virdžīnijas tabakas ar ķiršu 
lapiņu piejaukumu, kas atra-
dās sarkana samta kastītē?
- Apbrīnojami, Holms! Kā 
jūs to varējāt uzminēt?
- Vatson, nu ne jau misis Hadsone 
man būtu nospērusi pēdējo paciņu!

Pasažieris ienāk staci-
jas atradumu birojā.
- Es vilcienā aizmirsu portfe-
li ar piecām viskija pudelēm, 
vai tās jums nav atnestas?
- Nē, toties ir atnests pasažie-
ris, kas šo portfeli atrada.

Darbā sarunājas divas dāmas:
- Šefs man paaugstināja algu, 
kad uzzināja, ka savam dēlam 
esmu devusi viņa vārdu.
- Man arī šefs paaugstinā-
ja algu, bet par to, ka nede-
vu savam dēlam viņa uzvārdu.

- Pastāstiet, kā jūs iekļu-

vāt Drošības policijas telpās?
- Es esmu aģents!
- Krievijas vai Amerikas 
Savienoto valstu?
- Nē, Oriflame.

Satiekas divas sen neredzēju-
šās draudzenes. Stāsta, kā klājas 
pašām, kā vīram. Viena saka: 
- Mans vīrs vakaros vēlu nāk 
mājās. 
Otra: 
- Kā viņš to skaidro? 
Pirmā: 
- Nekā. Karina tik man makaronus 
uz ausīm. 
Otra: 
- Un ko tu? 
Pirmā: 
- Bet es viņam tos makaronus 
uz ragiem tinu, uz ragiem…

Sarunājas divi kaimiņi. Pirmais:
- Kur tad tava sievasmāte?
Otrais:
- Kā, kur? Minskā!
- Ā-ā-ā... Labs ledusskapis!

Tiesnesis:
- Jums vajadzētu kļūt 
par citu cilvēku.
- Es jau reiz mēģināju, bet mani 
apsūdzēja dokumentu viltošanā.

Vīrietim vajadzīga sievie-
te, jo par visu, kas noiet grei-
zi, nevar vainot valdību.

Galvenais noteikums ziemā: neķer 
sniegpārsliņas ar mēli, iekams 
neesi pārliecinājies, ka visi gājput-
ni aizlidojuši uz siltajām zemēm.

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Jūtos apbēdināts, jo izrādās, ka savāktos lapu maisus izved tikai no privātmājām, kam ir pieguļošās teri-
torijas. Bet, ko darīt tiem iedzīvotājiem, kuru privātēkām nav pieguļošo teritoriju, piemēram, runa ir par 
Ostgalu. Man nav iespējams pašam nogādāt lapu maisus uz šķirošanas punktu Jēkaba ielā.

ATBILD PAŠVALDĪBAS IESTĀDE “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE”:

Rudens lapu vākšanas akcija ir spēkā tām privātpersonām, kurām ir sava pieguļošā teritorija. Privātpersonas lapu 
maisus bez maksas var nodot šķiroto atkritumu savākšanas laukumos Jēkaba ielā 47 un Siguldas ielā 8a katru 
dienu plkst. 10–19, izņemot pirmdienas. Ja privātpersonām nav iespējams pašiem izvest atkritumus, tad jāslēdz 
līgums ar pašvaldības SIA „Ventspils labiekārtošanas kombināts” vai kādu citu firmu par atkritumu izvešanu.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Šķiet, “Komunālā pārvalde” savā atbildē “ierindas ventspilniekam” ir pārspējusi pati sevi... “Savāktos lapu mai-
sus izved tikai no privātmājām ar pieguļošo teritoriju,” saka ventspilnieks, piebilstot, ka viņš saviem spēkiem 
nevar lapas nogādāt Jēkaba ielā. “Savāktos lapu maisus izved tikai no privātmājām ar pieguļošo teritoriju,” atbild 
KP runasvīri, piebilstot, ka saviem spēkiem lapu maisus var nogādāt Jēkaba ielā. Ģeniāli. Atkārtošana, protams, 
ir zināšanu māte, bet šajā gadījumā ventspilnieks pats zināja, kāda ir situācija, tādēļ jautāja ko citu – ko viņam 
darīt? Izskatās, ka vienīgais ieteikums no KP puses ir vienkāršs: slēdziet līgumu un maksājiet ragā...



ОВЕН
Философские раздумья и желание углубиться в мотивы поступ-
ков окружающих. Хорошо будете понимать происходящее, и это 
поможет вам избежать проблем. Отличное время, чтобы обратить 

внимание на вопросы заработка. Возможно появление неожиданных креа-
тивных идей о повышении доходов. Пришло время для блестящей карьеры 
или бизнеса.

ТЕЛЕЦ
Лучше всего устройте какое-то мероприятие, посетите презен-
тации или какую-то светскую вечеринку. Это придаст вам сил и 

зарядит вас позитивной энергией, также есть возможности встретить едино-
мышленников, с которыми позже можно реализовать бизнес-проекты. Если 
вы семейный человек, то нужно уделять достаточно внимания своим близким. 

БЛИЗНЕЦЫ
Рабочие обязанности будут требовать вдохновения – надо будет 
работать точно и творчески. В важных делах полагайтесь только 

на свои силы, а не на обещания других. Если появились нерешаемые дело-
вые вопросы, то сейчас подходящее время для того, чтобы посетить различ-
ные выставки, все упорядочить. В выходные придумайте что-то захватываю-
щее вместе со своими близкими. 

РАК
Темные осенние вечера пройдут в раздумьях и заставят вас 
пересмотреть прежний ритм жизни. Хорошо будете понимать 

ситуации и сможете принять правильные решения. Большую ценность пред-
ставляют сердечные дела, возможны веселые приключения, страсть и увле-
ченность. У пар будет новая искра в отношениях, у свободных представите-
лей знака возможны знакомства.

ЛЕВ
Конец недели посвятите семейным вопросам. Может случиться 
так, что ваш совет кому-то из родственников будет очень поле-

зен. Не нужно решать и делать все вместо другого человека, просто укажите 
правильную дорогу. Новая неделя принесет очень много работы. Быстрыми 
шагами приближается конец года, и существует много дел, которые нужно 
выполнить. 

ДЕВА
Вы будете излучать привлекательность, которую люди заме-
тят и оценят. На нехватку внимания жаловаться не придется. 

Свободным представителям знака жизнь может подарить встречи, от кото-
рых возникнут теплые эмоции и чувства. Работа будет проходить в обычном 
ритме, но вам захочется делать шаги вперед. Вам следует обновить и попол-
нить свои знания. 

ВЕСЫ
В профессиональной сфере предоставлены хорошие шансы, 
чтобы показать свои таланты и получить похвалу, но смотрите, 

чтобы ваши старания оплатили честно. Не стесняйтесь говорить о зарпла-
те и её повышении. Все свободное время посвятите домашним делам. В 
хозяйстве все у вас будет получаться, и это придаст вам позитивной энергии.

 
СКОРПИОН
Близкие лучше будут с вами контактировать и пойдут вам на встре-
чу. Сможете очень точно, логично и обоснованно излагать свои 

идеи. Доходы могут немного уменьшиться, обратите внимание на денеж-
ные потоки. В конце недели лучше всего отдохнуть в домашней, спокойной 
атмосфере или организовать романтическое мероприятие с любимым. 

СТРЕЛЕЦ
На работе или в бизнесе не все будет спокойно. Будут менять-
ся ситуации и обязанности, возможно, появятся новые дело-

вые партнеры. Вы открыты для самых разных предложений – прибыльное 
время. Когда хорошо поработаете, вам положен самый лучший отдых в 
спокойной, домашней атмосфере. В выходные можете пригласить на обед 
своих друзей.

КОЗЕРОГ
Энергии и идей вам будет достаточно, объем работы немно-
го уменьшится. Не стоит бороться с ветряными мельницами, а 

то, что возможно, отложите на потом. Если можете, то возьмите отпуск и 
куда-нибудь отправьтесь, побег из повседневной рутины зарядит вас позити-
вом. Интересные и увлекательные приключения ждут вас в сердечных делах.  

ВОДОЛЕЙ
Сравнительно важна будет денежная тема. Могут появиться воз-
можности заключить выгодные соглашения и хорошо заработать. 

Расходы в основном будут связаны с семейными нуждами, побалуйте своих 
близких. Хорошее время, чтобы дома совершить перестановку или закупить-
ся бытовой техникой – приобрести компьютер, посудомоечную или стираль-
ную машину и т. п.

РЫБЫ
Мудрые и интересные открытия. Интуиция будет работать, толь-
ко нужно уметь слушать, потому что доводы разума тоже будут 

сильны. На работе могут появиться новые возможности, только не все будет 
так, как вам хотелось бы. Встретитесь с препятствиями, нужно немного подо-
ждать. В свободное время посетите вечеринки, встретьтесь с друзьями.
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- Ой, Светк, а мой вчера сказал, что свадьба на гори-
зонте, представляешь?! 
- Эм... Ты вообще в курсе, что горизонт – 
это воображаемая линия, которая удаля-
ется от нас по мере приближения?

Жена спрашивает мужа: 
- Какие женщины тебе нравятся: красивые или 
умные? 
- Ни те, ни другие. Я люблю тебя. 

- Ваше образование? 
- Я образовался в результате слия-
ния яйцеклетки со сперматозоидом.

- Василий Иванович, а как Вы к Бабелю относитесь? 
- Так, Петька, это ж смотря какая бабель.

Супруги совершали экскурсию на теплоходе. Жена 
слишком перегнулась через перила, и проходивший 
мимо матрос сказал: 
- Осторожно, мадам, вы можете упасть за борт! 
- Что вы вмешиваетесь?! – раздражённо закри-
чал муж. – Это моя жена или ваша?

- Чем пессимист отличается от оптимиста? 
- Когда пессимист замечает, что его расходы начи-
нают превосходить его доходы, он старается уре-
зать расходы, а оптимист – увеличить доходы.

1998: 
- Ты наказан! Неделю без телевизора! 
2019: 
- Ты наказан! Неделю смотришь телевизор!

- В резюме вы указали, что вам не нравятся геи... 
- Нет, скорее это я им. 
- Вы нам не подходите. 
- Вот видите? Я так и написал.
 
- Скажите, почему у вас цены в бизнес-класс и эко-
ном настолько различаются? 
- Все просто. Перед взлетом пассажи-
ры бизнес-класса остаются в креслах, а эко-

ном – выходят и толкают самолёт.

Гаишник останавливает машину: 
- Почему превышаете скорость? 
- Тороплюсь попасть домой раньше, чем 
на меня начнет действовать алкоголь.

- А что бы произошло со всеми нами, если бы в нас 
исчезла жадность, зависть, корыстолюбие, подлость, 
а остались только верность, преданность, способ-
ность искренне бескорыстно дружить и беззаветно 
любить? 
- У нас выросла бы шерсть, отрос 
хвост, и мы стали бы собаками…

Студент ветеринарного училища не подготовился к 
экзамену. Знает только тему про блох. Но ему попа-
дается билет про коров. 
Студент садится отвечать: 
- Коровы – это крупный рогатый скот. Они пасутся в 
стадах. Стада охраняют собаки. У собак есть блохи. 
Блохи – это такие паразиты /и дальше начинает под-
робно рассказывать про блох/. 
- Стоп, стоп, – тормозит профессор, – хорошо, но рас-
скажите про коров. 
- Коровы имеют короткую шерсть. Но если бы шерсть 
у них была бы длинная, в ней водились бы блохи. А 
блохи – это такие паразиты /и дальше пускается в 
пространный рассказ про блох/. 
- Ну ладно, ладно, – морщится профессор. – 
Расскажите тогда мне лучше про рыб. 
- Рыбы! – оживился студент. – Рыбы покры-
ты чешуей. Чешуя у рыб – это, примерно, как 
шерсть у собаки. А если бы у рыб была шерсть, 
то в ней водились бы блохи. А блохи – это...

- Доктор, я проглотил муху. 
- Упс, сейчас я вам укольчик сделаю. 
- Ой, доктор, почему же так жжёт? 
- Так дихлофос же!

- А у вас есть что-нибудь вегетарианское? 
- А как же! Водка из отборных сортов пшеницы, 
пиво из ячменя, вино и коньяк из винограда!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Я расстроен, так как оказалось, что собранные мешки с листьями вывозят только из частных домов, у которых 
есть прилегающие территории. Но что делать тем жителям, у частных домов которых нет прилегающих террито-
рий, например, речь идет об Остгалсе.  У меня нет возможности самому доставить мешки с листьями на сорти-
ровочный пункт на улице Екаба. 

ОТВЕЧАЕТ УЧРЕЖДЕНИЕ САМОУПРАВЛЕНИЕ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»:
Акция по сбору осенних листьев действует для тех частных лиц, у которых есть своя прилегающая террито-
рия. Частные лица бесплатно могут сдать мешки с листьями на площадках по сбору отсортированных отходов 
на улице Екаба, 47 и Сигулдас, 8a ежедневно с 10–19 часов, кроме понедельника. Если частные лица сами не 
могут вывезти отходы, то необходимо заключить договор о вывозе отходов с ООО самоуправления „Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” или с какой-нибудь другой фирмой. 

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Кажется, «Коммунальное управление» в своём ответе «рядовым вентспилчанам» превзошло само себя… 
«Собранные мешки с листьями вывозят только из частных домов с прилегающей территорией», - говорит вент-
спилчанин, добавляя, что он своими силами не может доставить листья на улицу Екаба. “Собранные мешки с 
листьями вывозят только из частных домов с прилегающей территорией», - отвечаю работники КУ и добавля-
ют, что своими силами мешки с листьями можно доставить на улицу Екаба. Гениально. Повторенье, конечно, - 
мать ученья, но в данном случае вентспилчанин сам знает, какая ситуация, поэтому спрашивает о другом – что 
ему делать? Кажется, что единственный совет со стороны КУ достаточно прост: заключайте договор и платите…
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сопровождает того или иного тралмейстера и капитана, поэто-
му они и поднимают тяжёлый улов.  Можете верить или нет, но 
я, будучи капитаном на одном большом рыболовецком моро-
зильном траулере, за один рейс, длившийся полгода, зарабо-
тал вот на этот дом», – Янис Отомерс показывает на двухэ-
тажное здание на улице Юркалнес, какие здесь, на бывших 
городских пастбищах и вместо немецкого военного аэродро-
ма для своих работников строил и предлагал с правом выку-
па рыболовецкий колхоз “Sarkanā bāka” («Красный маяк»), где 
он работал. В этом доме по-прежнему живут три поколения 
Отомерсов: Янис, его сын Виестурс и внук Эдуардс.  

«Кому-то может показаться несправедливым, что в то 
время в условиях дефицита квартир так быстро и легко 
можно было получить дом. Но в действительности я шёл к 
этому несколько десятков лет.  Со времён босоного детства, 
когда из дома отца в Калтене возле Рои сам один выходил на 
весельной лодке в море. Когда садился, то меня через борта 
и увидеть нельзя было, а чтобы грести, нужно было вставать 
на ноги. Конечно, на крючок тоже иногда можно было пой-
мать хороший улов. Но главным приобретением того време-
ни было то, что прислушивался и запоминал то, что говорил 
отец и старые рыбаки в мой адрес, и понял – успех рыбного 
лова – не что иное, как работа ума и рук. Нужно было знать 
и помнить, какие в каких местах течения и глубина, какой 
ветер гонит рыбу к берегу, а какой – в глубину.  И ещё – как 
мужчине –  не нужно жаловаться и стыдиться мозолей, полу-
ченных во время гребли, потому что они показывают вынос-
ливость и усердие рыбака”, – делится скопленными за дол-
гую жизнь мыслями Янис Отомерс и для собственных нужд 
по-прежнему продолжает ловить в Венте миногу и после 
ухода на пенсию.      

Но довольно длинное вступление, оказывается, было не с 
целью самовосхваления, а только потому, что свой характер 
в детстве и подростковом возрасте, только в других его про-
явления, он с удовлетворением видит и во внуке Эдуарде.   

 МОГУ ПЕТЬ И ШТОРМ ПЕРЕКРИЧАТЬ  
«Мои знания в музыке и рядом не стоят с тем, что я скопил 

о рыбе и море. Хотя за столом в компании друзей популярную 
в народе мелодию всегда мог подпеть, даже не употребляя 
крепких напитков. И голос у меня такой, что на судне шторм 
мог перекричать, когда нужно было давать команду», – капи-
тан проводит параллели в том смысле, что заметил – в осно-
ве нынешних успехов внука лежит не только талант, но столь 
же тяжелая работа, как у него в детстве в лодке на Калтенском 
побережье. В духовном смысле, конечно, потому что дед хоро-
шо помнит, как упорно Эджус бренчал на пианино, чтобы осво-
ить заданные в начальной школе с музыкальным уклоном 
упражнения и как упорно старался научиться играть на гитаре, 
чтобы опередить в этом старшую сестру Даце.    

Дедушка признаёт, что можно только догадываться, сколь-
ко усилий пришлось приложить внуку, чтобы самостоятель-
но, а не в музыкальной школе освоить нотную грамоту, сколь-
ко часов нужно было оттачивать каждый аккорд, чтобы сво-
бодно держаться на сцене и на школьных мероприятиях, и на 
международных конкурсах, что особо отметила руководитель 
класса сольного пения Дома творчества Миньона Ребхуна.    

ПРОФЕССИОНАЛЬНО И ЭМОЦИОНАЛЬНО 
«Эдуард очень целеустремлёнен и успешен в овладении 

вокальной техники, поэтому на сцене ему не нужно специ-
ально о ней думать. И это позволяет этому молодому чело-
веку перед публикой раскрепоститься и передать зрителям 
свои эмоциональные переживания. В Израиле он пел на 
латышском языке, но выступление было настолько вырази-
тельным, что его оценило не только жюри, но и слушатели.  

Корнями – за океаном, вершками – в музыке

Это особенно можно было заметить, когда вместе с другими 
юными вокалистами давали концерт под открытым небом на 
берегу Мёртвого моря», – преподаватель не боится перехва-
лить воспитанника, так как поняла, что для него самосовер-
шенствование стало необходимостью. 

«Я заметила этого паренька ещё раньше, когда он пел в 
школьном хоре и в молодёжных ансамблях», где он также 
играл на гитаре. Заметила, что ему после ломки голоса в 
грудном регистре удаются необычно широкие и чистые звуки, 
поэтому с достаточной долей удивления выслушала просьбу 
Эдуарда – принять его в вокальную студию: это означало, что 
у парня иммунитет к звёздной болезни и он старается добить-
ся успехов не только с помощью данного от природы таланта, 
но с помощью труда», – учительница признаёт, что в течение 
пары лет сотрудничества не ошиблась в Эдуарде и у него есть 
большой потенциал для дальнейшего вокального роста. 

НЕ ЗАЦИКЛИВАТЬСЯ ТОЛЬКО НА МУЗЫКЕ 
Эдуард о такой возможности слышал не только от педагога 

Ребхуны, но и от руководителей ансамблей, близких и даже 
от одноклассников, но не спешит с этим сразу соглашаться.  

«Да, музыка и пение мне нравятся с того времени, как себя 
помню. Я слушал записи и  подпевал, как только научился 
включать проигрыватель. И самому подыгрывать себе на 
пианино или гитаре всегда казалось мне само собой разуме-
ющимся. Мне очень приятно быть замеченным на каком-ни-
будь престижном конкурсе, потому что это означает, что 
положительно прозвучало имя моей школы, города или стра-
ны”, – Эдуард рад, что на пути к достижениям была получена 
также финансовая поддержка самоуправления и спонсоров, 
без которой практически невозможно выйти на международ-
ный уровень.   

«Допускаю и верю, что музыка и песня будут сопровождать 
меня всю жизнь, так как в ней всегда можно открыть что-то 
неизведанное, например, участвуя в кружке театральной 
импровизации и театрального спорта, который я начал посе-
щать в этом году. В музыке у меня нет кумиров, но я с удив-
лением слушаю, чего может достичь ансамбль “Prāta vētra”, 
чего в своём творчестве добился Мартиньш Фрейманис, 
чего достигли бывшие ученики Вентспилсской музыкальной 
школы. 

Но пока я полностью не уверен, что мой единствен-
ный путь в этом 
н а п р а в л е н и и . 
Так как не менее 
интересными мне 
кажутся матема-
тика и информа-
ционные техно-
логии, в освоении 
которых я до сих 
пор преуспевал.  
Вполне возможно, 
что это те соедини-
мые вещи, которые 
могут дать неожи-
данный результат, 
но об этом у меня 
ещё есть время 
подумать до окон-
чания гимназии», 
– Эдуард пока на 
стадии раздумий.   

УВАЖАЯ ВЫБОР КАЖДОГО
Эдуард благодарен своим родителям и родственникам, 

которые никогда не пытались навязать ему своё видение 
вроде как наиболее приемлемой для него профессии, ува-
жая его собственное мнение.  Дедушка считает, что это одна 
из традиций их семьи. Так как и он не навязывал, чтобы с 
морем свою судьбу связали его сыновья Ингус и Виестурс.  
Хотя иногда очень хотел посоветовать, ведь кому же ещё 
оставить свои навыки, приобретенные во время ловли рыбы 
в близких и дальних морях, раскрыть секреты доения лосо-
ся и нюансы ловли миноги, так как и этим он занимался мно-
гие годы.  Ингус трагически погиб, его хобби было нырять к 
кораллам и разноцветным рыбам в тёплых морях. В свою 
очередь Виестурс всегда мечтал о своём доме и земле на 
селе, и такой у него теперь есть у озера Набес в Кулдигском 
крае, где для собственного удовольствия можно и какую-ни-
будь щуку поймать.    

«У Эдуарда ещё есть время, чтобы выбрать курс дальней-
шей жизни, и это, возможно, даже хорошо, что он себя про-
бует и проверяет в различных областях, чтобы позднее не 
пришлось разочаровываться», – Янис Отомерс снова воз-
вращается к морской терминологии, чтобы охарактеризовать 
ситуацию.                                 

«В одиночку ты, возможно, и можешь вытащить одну 
большую рыбу, и это можно сделать здесь же, в Венте. Но 
значение имеет только большой улов, с помощью которо-
го можешь покормить себя и часть людей. Но для подъёма 
такого улова нужно судно и команда, работающие совместно 
для достижения этой цели», – рискуя не быть оригинальным, 
капитан такой командой в бытовом и социальном смысле 
считает семью. Потому что только при поддержке своих, с его 
точки зрения, каждый к ней принадлежащий наиболее смело 
может достичь задуманного, какими бы далеко идущими и 
большими не были планы на будущее.   

МОРЕ ЗАСЛУЖИЛО ПЕСНЮ 
«До сих пор и я, и его родители всеми возможными сред-

ствами поддерживали Эдуарда на его музыкальном пути, вза-
мен получая успехи, полученные в результате добросовестно-
го и тяжелого труда, и это особенно радует. Его всегда будут 
ждать в «рыбацком доме» деда на улице Юркалнес, в каких бы 
странах мира его не ждал успех или неудачи, так как без них 
в жизни не бывает.  И даже неважно, что успех не будет изме-
ряться тоннами, как в своё время в океане делал это я; его, 
возможно, можно будет оценить овациями и громкими апло-
дисментами восторженной публики – реальной оплатой труда 
для творческой личности. Потому что и в условиях прагматич-
ного капитализма настоящее удовлетворение за деньги купить 
нельзя, его можно найти только в работе», – в этом капитан 
убедился на собственном опыте и желает своему внуку.   

«Так уж вышло, что какое-нибудь поколение или даже два 
связанной с морем семьи Отомерсов берет в рыболовстве 
перерыв. “С моим сыном и внуком, наверное, именно такой 
случай», – но Янис не грустит, потому что для привычной с 
детства еды Вента достаточно щедра, а лодка и крючки у 
него всегда под рукой.    

Капитан уверен, что когда-нибудь и рыболовецкий флот в 
Латвии будет приведён в порядок, а народ от пластика и ядов 
защитит море. Потому что латыши без зовущих в даль про-
сторов не могут. И внук, возможно, напишет и споёт об этом 
песню, так как море заслуживает этого снова и снова», – с 
сентиментальностью, продиктованной количеством лет, гово-
рит Янис Отомерс. 

Дедушка охотно слушает, как в руках внука поёт маломерная гитара Гавайских островов – укулеле.

Эдуард (справа) у Стены Плача в Иерусалиме вместе  
с обладателем Grand Prix, вентспилчанином Сандисом  
Мартиньшем Цауне.

Эдуард, выступая на концерте 
под открытым небом в Израиле, 
на берегу Мёртвого моря.
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Часто случает-
ся, что испол-
нители попу-
лярных в 
народе песен 
во много раз 
п о п у л я р н е е 
их авторов, а 
порой те даже 
остаются толь-
ко в испол-
нении певца 
или музыкан-
та. Маэстро 
Р а й м о н д с 
Паулс, Зигмарс 
Л и е п и н ь ш , 
Янис Лусенс 
или Имантс 
К а л н и н ь ш , 
конечно, не 
в счёт, так 
как их многие 
п о п у л я р н ы е 
песни знает 
почти каждый 
латыш. 

На сей раз 
речь идёт о 
к о м п о з и т о -
ре Карлисе 
Лацисе. Сколько 
из вас знают 
написанные им 
песни? Каждому 
будет интерес-
но самому об 
этом подумать, 
но всё же, гово-
ря «об узнава-
емости», следу-
ет сказать, что 
чаще упомина-
ется имя любим-
ца Вентспилса 
И н т а р с а 
Бусулиса, так 
как они уже мно-
гие годы высту-
пают в одной 
группе или в 
« А б о н е м е н та 
оркестрис». 

В е ч е р о м 
23 ноября на 
сцену кон-
цертного зала 
«Латвия» под-
нимутся и сам 
Карлис Лацис, и 
Интарс Бусулис, 
и «Абонемента 
о р к е с т р и с » , 
а также наши 
вентспилчане 
– Вентспилс-
ский биг-бэнд и 
струнная группа 
камерного орке-
стра. Прозвучат 
хиты, написан-
ные именно для 
И. Бусулиса, но 
всё же основ-
ное внимание 
будет уделено 
оригинальному 
музыкальному 
произведению 
для биг-бэн-
да «Зиедонис», 
м у з ы к а л ь н о -
му произведе-
нию “Saullēkts” 
(«Рассвет») для 
саксофона-со-
прано и струн-
ной группы, а 
также компози-
ции из альбо-
ма «Sievietes” 
(«Женщины») 
со стиха-
ми Иманта 
Зиедониса. 

Вечер 
Лациса

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

Осень пока ещё продолжает нас баловать непривычно тёплой 
для ноября погодой, однако совсем скоро уже нахлынут более 
холодные воздушные массы. 

Погода станет прохладнее

С огласно прогнозу 
Gismeteo, в пятницу 
в Вентспилсе воздух 
прогреется до + 3 
градусов, а в выход-

ные дни будет только +1. Зато 
если в пятницу будет переменная 
облачность и временами будет 
моросить небольшой дождь, то в 
субботу и воскресенье ожидается 
ясная погода. С началом новой 
рабочей недели  снова станет 
теплее – в понедельник темпера-
тура воздуха будет + 3 градуса, 
во вторник, среду и четверг + 5, 
+ 6 градусов, а в пятницу стол-

бик термометра поднимется до + 
8 градусов. Правда, практически 
всю неделю ожидаются и дожди. 
Исключением будет только поне-
дельник.  В конце следующей 
недели синоптики обещают + 5, + 
3 градуса, теплую погоду, а также 
дождь.  

Ночами с конца этой недели 
до вторника столбик термометра 
будет держаться в пределах – 1, 
-2 градуса. Но начиная со среды 
и ночи станут теплее – от + 5, +4 
градусов в среду, четверг, пятницу 
и субботу до +2 градусов в вос-
кресенье. 

Как уже упоминалось в первом очерке этого цикла, Вентспилс эпохи рококо был 
совсем небольшим городком. Если бы мы сейчас захотели обойти город вдоль его гра-
ницы в то время, то справились бы с этой задачей приблизительно за час. Нашу экс-
курсию можно было бы начать примерно с того места, где ныне находится автостан-
ция, и затем отправиться по улице Кулдигас в южном направлении до улицы Плата. 

Вентспилс. Эпоха рококо – VI
Экскурсия по Вентспилсу XVIII века

Построенный в XVIII веке дом на улице Кулдигас, 13. Фото начала ХХ векаНа этом участке мы увиде-
ли бы известный дом, 
который построен в сере-
дине XVIII столетия и, к 
счастью, сохранился до 

наших дней. Это приметный двухэтажный дом 
(теперь на улице Кулдигас, 13), который нахо-
дится на левой стороне улицы и который тогда 
велели построить представители зажиточного 
купеческого рода – Малеры. Позднее этот дом 
использовался в разных целях – там были и 
магазины, и склады, и банк, и почта, и апте-
ка, а также квартиры. В годы советской власти 
какое-то время там располагался архив, затем 
он долго пустовал, практически развалил-
ся, однако в ожидании 700-летнего юбилея 
Вентспилса в конце минувшего столетия зда-
ние привели в порядок и полностью восстано-
вили его красивый фасад. Возвращаясь к XVIII 
столетию, непременно следует добавить, что 
на левой стороне улицы был застроен лишь 
один квартал треугольной формы – между 
улицами Гертрудес, Кулдигас и Сарканмуйжас 
(теперь Райня). Еще пара домов находилась 
между улицами Лауку и Гертрудес, а все вме-
сте это можно было бы назвать новым горо-
дом того времени. 

Приближаясь к концу улицы Плата, мы 
оказались бы на достаточно большой пло-
щади – на старом рынке, где торговали 
сеном и дровами. Это очень старый объект, 
возможно, свою функцию он выполнял уже 
со Средних веков, поскольку там встречают-
ся все важные для города пути – из Кулдиги 
и более удаленных краев до Лейшмале, от 
Сарканмуйжи до переправы, при помощи 
которой в город добирались из населенных 
пунктов на восточной и северной стороне, из 
Ужавы (Юркалне, Лиепаи) – по улице Ганибу 
или Плата. На другой стороне улицы Плата 
было всего несколько домиков, а дальше – 
только принадлежащие городу покосы, паст-
бища и поля. Покосы были и там, где теперь 
находится так называемый «Дом Детского 
мира», и еще далеко за ним. 

В заявлении гильдии купцов 1759 года 
в ратушу упоминаются «городские ворота». 
Вероятнее всего, они находились именно по 
краю этой площади – в конце улицы Плата 
или Карля, так как купцы и другие бюргеры 
многократно обсуждали вопрос – разрешить 
окрестным крестьянам продавать свои това-
ры на площади возле городских ворот или 
все же не разрешить. Можно заключить, что 
на так называемом сенном рынке продавался 
и покупался не только корм для скота, дрова и 
хворост, но и другие вещи. С торговлей связан 
и сельдяной буян, который в XVIII веке нахо-
дился в доме на углу улиц Кулдигас и Плата. 

Продолжая обходить город, направимся по 
улице Плата вверх. Оказавшись возле улицы 
Ужавас, мы с удивлением остановимся, так 
как путь преграждает дом с большим, ого-
роженным забором участком земли. Обойдя 

его, мы выйдем на «Реперштрассе», то есть 
улицу Вирвью виею (теперь Ригас), которая 
в сегодняшнем понимании совершенно не 
выглядит как улица – 3–4 домика и полянка с 
песком. Продолжая путь, мы пересечем улицу 
Аудею, которая застроена значительно более 
плотно, и наконец выйдем на улицу Пилс. 
Улица Пилс уже тогда выглядела изящно и, 
судя по ее прямоте и ширине, была новой и 
«современной». Правда, на протяжении всей 
улицы мы не найдем ни одного знакомого 
нам, то есть сохранившегося до наших дней 
здания XVIII столетия, разве что то, которое 
расположено на углу улиц Пилс и Лиела с 
цифрой 1766 на фасаде и находится сейчас в 
ужасающем состоянии. Поэтому направимся 
дальше, в сторону Венты. Туда, где располо-
жен замок. В то время его башня выглядела 
совершенно иначе, она выполняла функции 
маяка, а замок мы без труда узнали бы сразу. 
Затем наш путь лежит вдоль набережной 
Венты. Здесь не стоит искать знакомых стро-
ений, к тому же, весь берег напротив улиц 
Кугиниеку, Уденс, Лиела застроен складами. 
Если бы мы завернули на улицу Лиела, то 
увидели бы знакомое нам здание (ныне улица 
Лиела, 9), которое построено в первой поло-
вине XVIII века и в котором до сих пор «живы» 
деревянные лестничные перила с оригиналь-
ной резьбой – круглой розеткой с маленькой 
рыбкой, которую вот уже 300 лет пытается 
поймать морская змея… 

И там же улица Звана (Колокольная). 
Заинтересованный вентспилчанин, возмож-
но, задавал себе вопрос – почему Звана? 
Какая связь существует между этой улицей 
и колоколами? Ответ нужно искать в еще 
более древней истории, чем та эпоха, кото-
рую мы рассматриваем, а именно, в XVII 
столетии, в квартале между улицами Звана, 
Сколас, Тиргус и набережной Венты распо-
лагалось кладбище с церковью. Ранее мы 
уже рассказывали, что башня этой церкви 
была так некачественно построена, что горо-
жане вынуждены были ее снести, чтобы не 
случилось несчастье. Но колокола должны 
были быть, чтобы оповещать о богослужени-
ях, звонить в память об усопших и оповещать 
об опасности и пожарах. Поэтому в конце 
кладбища построили специальную колоколь-
ню, и отсюда пошло название улицы. Когда 
находившуюся в аварийном состоянии цер-
ковь в начале XVIII столетия снесли, башня 
осталась и продолжала служить упомянутым 
целям. Однако без проблем не обошлось ни 
для башни, ни для «немецкого кладбища». 
Вероятно, кладбище сначала было огоро-
жено, но в 1764 году забора уже не было, 
и возникла весьма неприятная ситуация. 
В заявлении купцов в ратушу говорится: 
«Уважаемые купцы нижайше просят почи-
таемую ратушу, чтобы она наказала старо-
сте общины позаботиться о постройке забо-
ра вокруг кладбища и не допустила никаких 

отговорок, несмотря ни на какие причины. Пусть усопшие найдут покой в 
земле, чтобы свиньи и другие животные не выкапывали их на посмеши-
ще и к стыду ныне живущих. Также и к колокольне, которая находится на 
кладбище, нельзя приближаться, если нет опасности для жизни. Та пара 
опор, на которой держится башня, не может удержать ее в прямом поло-
жении, так как деревянные части сгнили, и вскоре башня может обва-
литься, что принесет беду людям и испортит колокола». 

На противоположной стороне от улицы Тиргус (тогда участок от пло-
щади Тиргус до набережной назывался улицей Зивью) мы увидели бы 
старого знакомого в прямом смысле этого слова, поскольку там находит-
ся самый старый жилой дом нашего города (ныне площадь Тиргус, 1). 
Надо полагать, что тогда это здание, построенное в 1646 году, выглядело 
намного лучше, чем в наши дни, когда оно полностью заброшено, хотя 
давно уже заслужило полноценной реставрации. И здание рядом пока-
залось бы знакомым – старинный постоялый двор, который в годы совет-
ской власти был превращен в вытрезвитель… Площадь Тиргус, кото-
рую знает каждый вентспилчанин и любой гость, вызвала бы небольшое 
разочарование, поскольку тогда она была значительно меньше. И все же 
тогда мы могли бы осмотреть построенную в XVII веке ратушу, которой 
сегодня уже нет. Она стояла на углу площади – тогда на окраине продол-
жения улицы Скарню, ближе к улице Катринас. Рабочее место ратманов 
роскошью не отличалось, так как с середины XVIII века в протоколах и 
заявлениях постоянно упоминается, что следовало бы отремонтировать 
ратушу, настелить новый пол, вычистить погреба и починить крышу. В 
1775 году ратуша и купцы вновь рассуждают о ремонте, причем серьез-
но рассматривают возможность построить башню на ратуше и встроить в 
нее башенные часы, чтобы показывать время всему городу. К сожалению, 
дальше рассуждений дело не пошло – ни башни, ни часов, ни основатель-
ного ремонта, и через несколько десятков лет «почтенной ратуше» при-
шлось собраться не один раз, пока (в 1850 году) город не получил в соб-
ственность построенное в XVIII веке здание на окраине Ратушной площа-
ди (это название с того времени) – ныне Дом писателей и переводчиков. 

Еще задержавшись на Рыночной площади, мы увидели бы здание 
нынешнего кабачка «Zītari», часть которого уже тогда имела столетнюю 
историю. В наши дни стоит туда заглянуть не только ради хорошей кухни, 
но и для того, чтобы осмотреть фантастически сохранившиеся распис-
ные потолки. 

В южной части площади Тиргус находится красиво отреставрирован-
ное здание склада XVIII века, где располагается администрация рынка 
и магазины. Не хватило немного, чтобы это здание, доведенное в совет-
ские годы до состояния развалюхи, не дожило до XXI века. 

Так от площади Тиргус по маленькой улице Малкас, которой сей-
час уже нет, мы добираемся до места, где на набережной Венты город 
заканчивается и начинаются поля Сарканмуйжас. Нынешняя улица 
Дарза, тогда Гравья названа так «в честь» большой отводной канавы, 
которая была гораздо длиннее современной улицы. Поскольку самая 
низина улицы регулярно страдала от излишней влаги, задачей канавы 
было выводить лишнюю воду в Венту. Поддерживать канаву в порядке 
являлось задачей города, но и это – как и многое другое – не делалось 
регулярно и ответственно, поэтому такая необходимая канава заросла и 
засорилась. В 1763 году купцы писали ратуше, что канаву обязательно 
нужно вычистить, так как затапливаются ближайшие улицы и земельные 
участки горожан. Было ли это сделано, неизвестно, но через два года 
бедная канава снова засорилась, о чем была написана жалоба. И на 
городских улицах во многих местах были вырыты мелиорационные кана-
вы, но их чистка являлась задачей владельцев прилегающих земельных 
участков, за чем ратуша следила весьма пристально. Нужно сказать, 
совсем как в наши дни… 
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Рекордно долгий срок 
принятия бюджета 
Сейм в окончательном чтении принял 
госбюджет 2020 года. В следующем году 
планируется потратить самую боль-
шую сумму в истории – 10,001 млрд 
евро. «За» проголосовали 57 депута-
тов, а оппозиционные депутаты перед 
голосованием покинули зал заседаний. 
Принятие бюджета длилось более 25 
часов. 

Обучение на латышском 
языке отвечает Сатверсме 
Норма, определяющая язык обуче-
ния в частных учебных заведени-
ях, соответствует Сатверсме, признал 
Конституционный суд. В суд обратились 
20 депутатов из 12-го Сейма и родите-
ли детей, посещающих частные детские 
сады, – лица, принадлежащие к нацио-
нальным меньшинствам. 

Министр предлагает ввести 
более строгие требования для 
поступления в ВУЗы 
Министр образования Илга Шуплинска 
предлагает со следующего учебного года 
повысить требования к поступлению в 
ВУЗы, определив, что за государствен-
ные средства смогут учиться только те, 
у кого средний балл будет составлять не 
менее 7, а также не будет ни одной неу-
довлетворительной оценки. 

Армия приобретет установки 
противовоздушной обороны 
Национальные вооруженные силы для 
развития противовоздушной обороны в 
ближайшие годы планируют приобре-
сти центры управления огнем ПВО – 
компьютеры с программным обеспече-
нием, при помощи которого возможно 
осуществлять управление огнем, обмен 
информацией, а также проводить пла-
нирование и контроль за воздушным 
пространством. 

На должность руководителя 
ЛАИР – 13 кандидатов 
В ходе конкурса на должность директо-
ра Латвийского агентства инвестиций и 
развития заявки подали 13 претенден-
тов. Следующий директор ЛАИР будет 
получать зарплату в 2353 евро до упла-
ты налогов. Срок полномочий директо-
ра ЛАИР Андриса Озолса истек в этом 
месяце. 

Латвийское общество 
стремительно стареет 
Средний возраст жителей Латвии с 1990 
года вырос на 10 лет: 29 лет назад он 
составлял 34 года, а в 2018 году – уже 
44 года, свидетельствует исследование 
«Eurostat». В нем высказывается про-
гноз, что в 2050 году средний возраст 
жителей страны будет составлять 47 лет. 

Среди безработных 14,5% 
имеют инвалидность 
В Государственном агентстве занято-
сти этой осенью были зарегистрирова-
ны 52 595 безработных, 14,5% из кото-
рых имеют инвалидность. Половина из 
них ищут работу уже длительное время. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

которую поддержала ответственная комиссия 
Сейма, было предложение Национального 
объединения «заморозить» зарплату депу-
татов этого Сейма на уровне 2019 года до 
самого конца созыва. Сохранение зарпла-
ты депутатов Сейма на имеющемся уровне 
позволило бы в бюджете следующего года 
сэкономить 524 740 eвро. «Излишне гово-
рить, что многие депутаты голосовали скрепя 
сердце. Это было очевидно во время деба-
тов. Вам стоило бы увидеть, как по этому 
вопросу с трибуны неистовствовала оппози-
ция! Безответственно все критиковать и пред-
лагать невыполнимое они мастера. Когда 
вопрос коснулся того, чтобы им самим соли-
даризироваться, вспышки гнева были непод-
дельными», – написал в «Фейсбуке» Райвис 
Дзинтарс. 

КАК РАСПРЕДЕЛЕНЫ 
ДЕНЬГИ НА 2020 ГОД 

В 2020 году общий дефицит бюджета пла-
нируется в размере 0,3 процента от внутрен-
него валового продукта (ВВП), в свою оче-
редь, рост ВВП в 2020 году прогнозируется в 
размере 2,8 процента. 

В министерствах пересмотрены преж-
ние задачи, и в следующем году из этих 
средств рост планируется для всех отраслей. 
Вырастут самые низкие зарплаты, до 300 
eвро будет увеличен максимальный диффе-
ренцированный необлагаемый минимум, в 
свою очередь, через год планируется уве-
личение минимальной заработной платы до 
500 eвро.

Принят бюджет 2020 года 
В следующем году дополнительное финан-

сирование в размере 228,7 млн евро направ-
лено на социальную сферу, и одно из меро-
приятий – увеличение пособия государствен-
ного социального обеспечения лицам с инва-
лидностью. Оно планируется в размере 80 
евро вместо прежних 64,03 евро, а лицам, 
имеющим инвалидность с детства, – 122,69 
eвро вместо 106,72 евро. Вместе с тем повы-
сится и размер минимальной пенсии по 
инвалидности. 

Больше станет и минимальная пенсия по 
возрасту. Она не будет зависеть от государ-
ственного пособия социального обеспечения, 
а при ее подсчете за основу будет браться 
расчетная база, которую установит прави-
тельство и которая в общем случае планиру-
ется в размере 80 eвро. 

Со следующего года ряд пособий больше 
не будут привязаны к минимальной месяч-
ной заработной плате. Это касается гаранти-
рованных государством средств на содержа-
ние, а также минимального размера средств 
на содержание ребенка в приемных семьях. 
Размер гарантированных государством 
средств на содержание будет определен 
законом, в свою очередь, размер средств на 
содержание детей в приемных семьях опре-
делит Кабинет министров. Размер средств на 
содержание сохранится в прежнем объеме, 
и в зависимости от экономической ситуации 
в стране и возможностей бюджета размеры 
пособий можно будет пересматривать. 

В следующем году дополнительные сред-
ства будут направлены на увеличение зар-
платы, в том числе, 60 млн евро – на повы-
шение зарплаты медикам, 23 млн евро – 

на увеличение самой низкой ставки окла-
да педагогов, 2,3 млн евро – работникам 
Службы пробации и судебной системы, 
10,7 – на повышение зарплаты сотрудников 
системы внутренних дел, 8,3 млн – работни-
кам сферы культуры. 

Дополнительные средства в размере 4,3 
млн евро в следующем году планируется 
выделить на компенсируемые медикаменты 
и 3 млн – на лечение пациентов с редкими 
заболеваниями. 

7,8 млн евро планируется направить на 
ремонт автодорог, 5,9 млн евро – на усовер-
шенствование деятельности медиа, в том 
числе, на выход общественных медиа на 
рекламный рынок и мероприятия укрепле-
ния информационного пространства. На реа-
лизацию административно-территориаль-
ной реформы планируется выделить 1,1 млн 
евро. 

Для самоуправлений на осуществление их 
функций в следующем году рост финансиро-
вания составит 63,1 млн евро, что на 3,6 про-
цента больше, чем в 2019 году, и это включая 
средства на обеспечение зарплаты педаго-
гов, а также упорядочение дорог. 

В налоговой сфере в следующем году 
увеличится ставка налога на игральные 
автоматы, рулетки и другие азартные игры. 
Возрастет ставка налога и на добычу отдель-
ных природных ресурсов, будет введен налог 
на сжигание отходов, в свою очередь, отме-
нят льготы по налогу на использование при-
родных ресурсов в производстве электроэ-
нергии или когенерации. 

Закон о госбюджете на следующий год 
вступит в силу с 1 января 2020 года. 

шало прежнему премьеру от СЗК Марису 
Кучинскису на заседании совета меморан-
дума о сотрудничестве Кабинета министров 
сердечно пожимать руку этому господину. 
Как в 2018 году написал блогер Янис Полис: 
«Эпично, «бомж на вечеринке» не только 
собирает подписи за роспуск Сейма, рас-
пространяет пропаганду и объедает бан-
кеты, теперь он и партнер по сотрудниче-
ству Кабинета министров». В свою очередь, 
продюсер Юрис Миллерс в том же 2018 
году написал: «Этот персонаж не толь-
ко регулярно мелькает на банкетах, но и 
пунктуально проводит ревизию в мусор-
ных урнах в моем дворе. Марис Кучинскис 
доказал, что Латвия – страна возможно-
стей для всех». Теперь Лукьянов вместе с 
Гростиньшем предприняли третью попытку 
распустить Сейм. Все это дает основания 
предполагать, что, возможно, за кулисами 
может прятаться некая третья, пока неиз-
вестная сила. 

ПОЛИТИЧЕСКАЯ ДЕСТАБИЛИЗАЦИЯ 
ВЫГОДНА СЗК И «СОГЛАСИЮ» 

Однако намного более существенным, 
чем участвующие персоналии, являет-
ся вопрос: кому выгодна дестабилизация 
политической ситуации? Пользователи соц-
сетей в этой связи пишут: «“Согласие”, 
Лембергс, гобземцы, шлесерцы с кремли-
нами – те, кто больше всего раскачива-
ют лодку и вносят суматоху», «”Согласие” 
+ Гобземс (и если этого мало, то еще и 
СЗК) = 51 голос, вот мечта всех важных 
«распускальщиков». Конечно, есть и про-
тивоположное мнение. Например, связан-
ный в свое время с «Согласием» и СЗК 
политтехнолог Юргис Лиепниекс четко стал 
на сторону инициаторов роспуска Сейма. 
Правда, наблюдатели за политическими 
процессами отмечают, что после уменьше-
ния активизации первой волны недоволь-
ных энтузиазм у людей пойдет на убыль, 
и этот сложный процесс вряд ли удастся 
довести до конца. Пока подписи под ини-
циативой поставили 32 000 человек, а для 
инициирования референдума за роспуск 
Сейма необходимо набрать подписи 154 
865 избирателей. 

Инициатива о роспуске Сейма. 
Кто инициаторы и кому это выгодно?
собирает уже в третий раз. Первый раз 
был в ноябре 2015 года – в период работы 
12-го Сейма. За год инициатива получила 
поддержку лишь 514 заинтересованных. В 
конце 2016 года общество такую инициа-
тиву зарегистрировало еще раз, и об этом 
синхронно начали писать ряд основанных в 
то же время своеобразных новостных пор-
талов. Правда, это в 2018 году не поме-

ОПЫТ РОСПУСКА СЕЙМА УЖЕ ЕСТЬ 
28 мая 2011 года президент государства 

Валдис Затлерс выступил с распоряжением 
N 2 об инициировании роспуска Сейма.10-й 
Сейм разочаровал очень многих избирате-
лей, став поддержкой и защитой не для 
народа, а для интересов отдельных групп 
и олигархов. Валдис Затлерс тогда подчер-
кнул, что этим решением он хочет «однажды 
поставить точку на ситуации, когда все наше 
тяжелым трудом заработанное богатство ока-
зывается на счетах офшорных фирм, а также 
на ситуации, при которой некоторые регио-
ны в нашей стране имеют особые права». 
За роспуск 10-го Сейма проголосовали около 
95% избирателей. 

Что произошло после роспуска Сейма? 
Начатый БПБК уголовный процесс в связи с 
коррупционными преступлениями несколь-
ких государственных должностных лиц – 
легализацией средств, нажитых преступным 
путем, указанием ложных сведений в декла-
рации государственного должностного лица, 
злонамеренным использованием служебного 
положения, взяточничеством, дачей взяток, 
запрещенном участием в имущественных 
сделках и нарушением ограничений, уста-
новленных для государственных должност-
ных лиц, – потерял четкие очертания. Однако 
в рамках именно этого уголовного процесса 
БПБК обратилось к 10-му Сейму за разре-
шением провести обыск по местожительству 
депутата Айнарса Шлесерса, и запрет со сто-
роны Сейма на произведение этих действий 
стал последней каплей, которая привела к 
распоряжению N 2. 

Политическую сцену покинул политиче-
ский проект Шлесерса и Шкеле «За хоро-
шую Латвию». Новичка в 11-м Сейме – 
Партию реформ Затлерса (позднее – Партию 
реформ) за день до первого рабочего дня 
11-го Сейма покинула так называемая 
«шестерка Олштейна», а Андрис Шкеле и 
Айнарс Шлесерс в 2016 году совершенно 
открыто легализовали свой бизнес в Рижском 
торговом порту. Говорили (и продолжают 
говорить) и о влиянии Айварса Лембергса в 
Рижском торговом порту, однако официально 
его имени в списке владельцев нет. 

«Ничего особенно не изменилось. 

Шлесерс, во всяком случае, явно из поли-
тики ушел, тогда как Лембергс до сих пор 
задает тон как в СЗК, так и в более широком 
масштабе. Имя Шкеле до сих пор фигуриру-
ет в связи с объемными бизнес-сделками. 
Влияние таких людей настолько велико, что 
им прямое политическое влияние в какой-ни-
будь партии, чтобы реализовать свою поли-
тическую волю и экономические интересы, 
больше не требуется», – сказала в 2016 году 
руководитель кафедры Политических наук 
Рижского университета имени Страдыня, 
профессор Илга Крейтусе. В свою очередь, 
Янис Волбертс, являвшийся в тот момент 
директором «Делна», отметил: «Если раньше 
говорили о трех олигархах, то теперь толь-
ко об одном, который, правда, свою власть 
использует намного более легитимно, на раз-
личных уровнях – в правительстве, парла-
менте. Деятельность олигархов стала более 
рафинированной, они свои проекты продви-
гают более корректно с юридической точки 
зрения». 

Все эти годы, за исключением пары лет 
после выборов 11-го Сейма, СЗК являлся 
очень влиятельным игроком в латвийской 
политике, и влияние Айварса Лембергса 
на эту политическую силу ни для кого не 
секрет. Однако с попаданием СЗК в оппо-
зицию и потерей былого влияния и олигар-
хам приходится распрощаться с такими при-
вычными рычагами власти. Возможно, это и 
дало импульс для начала сбора подписей за 
роспуск Сейма? 
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В первой классике сезона – 
поражение 
В первой Латвийской баскетболь-
ной классике нового сезона БК 
«Вентспилс» у себя дома признал 
преимущество «ВЭФ Рига» со сче-
том 72:79. Марис Гулбис и Янис 
Берзиньш получили по 12 очков 
каждый. Нынешние чемпионы БК 
«Вентспилс» потерпели второе пора-
жение в восьми играх ЛЭБЛ. 

Девятая победа «Вента–
2002» подряд 
Серию побед в турнире Хоккейной 
лиги развития юниоров одержал ХК 
«Вента–2002», который в очередном 
матче на своем льду в серии булли-
тов со счетом 4:3 обыграл хоккеистов 
«AKO/Mārupe». Две шайбы и две 
передачи на счету Эдгара Цгоева. 
«Вента–2002» с 25 очками в 10 играх 
– лидеры ХЛРЮ. 

У ФК «Вентспилс» – договор 
с результативным Козловым 
ФК «Вентспилс» заключил договор с 
результативным русским полузащит-
ником Евгением Козловым, который 
в 2017 году в чемпионате Латвии при-
знан лучшим игроком, полузащит-
ником и бомбардиром. Клуб поки-
нули вратарь Вячеслав Кудрявцев, 
защитник Элио Батиста, полуза-
щитники Павел Осипов, Анастасий 
Мордатенко и нападающий Михаил 
Сергийчук. 

В рядах БK «Вентспилс» – 
пополнение 
К БК «Вентспилс» присоединился 
латышский баскетболист Кристапс 
Глудитис, с которым пока заключен 
проверочный договор на два сезона. 
Затем клуб примет решение, заклю-
чать ли договор до конца сезона. 

Награда года и у Ласманиса 
В числе получателей Награды года 
Латвийского баскетбольного союза 
оказался и вентспилчанин, баскет-
болист 3x3 Карлис Ласманис, кото-
рый представляет команду «Ghetto 
Riga», в составе которой в этом сезо-
не он завоевал серебряную медаль в 
розыгрыше Кубка мира. 

Стуглиса вызвали в сборную 
Футболист ФК «Вентспилс» Ингарс 
Сармис Стуглис в последний момент 
был вызван в Латвийскую сборную по 
футболу, чтобы участвовать в играх 
отборочного цикла против Словении 
и Австрии. 

Стартовал 18-й чемпионат 
по керлингу 
За день до государственного празд-
ника состоялись первые игры 18-го 
Вентспилсского открытого чемпиона-
та по керлингу. В состязаниях старту-
ют восемь команд.

Dzintaru 20a, Ventspils , LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv
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pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

Золотая осень с листопадом пришла в Латвию раньше, чем обычно, поэтому уже с 
начала октября в Вентспилсе началась ежегодная акция по сбору листьев. Для вент-
спилчан это возможность бесплатно освободиться от собранных на своей терри-
тории листьев. Однако этой осенью многие вентспилчане оказались нечестными и 
набросали в мешки с листьями… бытовые отходы. 

Бессовестно помещают 
мусор в мешки с листьями

А кция, которую устраивает 
муниципальное учреждение 
«Коммунальное управление», 
обычно начинается в середине 
октября, однако в связи с ран-

ним наступлением осени в этом году вопрос 
стал актуальным на пару недель раньше. В 
этом году во время акции, которая заверши-
лась за несколько дней до государственных 
праздников, было собрано почти 12 тысяч 
мешков с листьями. 

Это прекрасная возможность для вент-
спилчан избавиться от опавших листьев бес-
платно, что особенно важно для тех, на 
чьей территории достаточно много деревьев. 
Листья некуда девать, так как сжигать их на 
территории города нельзя. Даже если было 
бы можно, то никому из вентспилчан это не 
понравилось бы, за исключением того, кто 

их сжигает, – ведь едкий дым обычно раздра-
жает окружающих. В свою очередь, учрежде-
ние самоуправления «Коммунальное управ-
ление» использует эти листья для создания 
естественного компоста, который затем при-
меняется в городских парках и скверах. 

Для того чтобы такой компост был ценным, 
вентспилчане должны соблюдать несколь-
ко важных условий. Самое главное из них – 
не бросать в мешки ничего, кроме листьев. 
Это означает, что нельзя кидать туда, напри-
мер, сломанные или спиленные ветки. 
Категорически запрещено бросать в мешки 
бытовые отходы. 

Ежегодно находятся бессовестные вент-
спилчане, которые все же делают это, одна-
ко в этом году неприятных сюрпризов было 
особенно много. Рассказывает представи-
тель «Коммунального управления» Сигита 

Знотиня: «К сожалению, в этом году во время 
акции в мешках с листьями было найде-
но много бытовых отходов, а также раз-
личные садовые отходы». Она подчеркну-
ла, что управление призывает вентспилчан 
быть ответственными и учитывать просьбы 
учреждения. 

Пока еще не ожидается наступления зимы 
на западном побережье Курземе, однако уже 
сейчас «Коммунальное управление» призы-
вает тех вентспилчан, которым принадлежат 
частные дома, подавать заявки на достав-
ку бесплатного песка и солевой смеси для 
дорожек, которые находятся на прилегаю-
щих к домам территориях. На каждую такую 
частную собственность предусмотрено около 
100 кг песка и солевой смеси. Заявки пода-
вать могут физические лица, предложение 
не относится к многоквартирным домам. 

В последние две недели у многих вентспилчан возник вопрос, почему в этом году 
улицы Вентспилса так рано начали украшать к Рождеству? Особенно удивило горо-
жан то, что рождественский декор стал появляться в городе перед праздником 101-й 
годовщины провозглашения Латвийской Республики. Многие горожане задались 
вопросом, действительно ли городскому руководству день рождения Латвийской 
Республики не кажется самым важным государственным праздником? 

В Вентспилсе рождественский декор 
важнее государственных праздников? 

В мире коммерциализация 
Рождества с каждым годом при-
обретает все больший размах. В 
некоторых странах реклама рож-
дественских украшений и подар-

ков появляется уже за два месяца до 24 
декабря. И в Латвии присутствуют напомина-
ния о приближающемся Рождестве. Однако 
в этом случае имеется одно существенное 
«но», о котором высказались патриотично 
настроенные жители Латвии: недопустимо, 
когда коммерциализация Рождества начинает 
подавлять самый значимый государственный 
праздник. В публичном пространстве прозву-
чали мнения, что такое мышление свиде-
тельствует только об одном – нелояльности и 
нелюбви к Латвийскому государству. 

В Вентспилсе первые рождественские укра-
шения появились очень заблаговременно – 
прежде чем мы успели отпраздновать день 
рождения Латвии. В своих письмах жители 
выражают возмущение тем, что при въез-
де в город нет патриотических украшений, а 
установлены, например, большие снежинки. 
Также непонятно, почему за полтора месяца 
до Рождества и более чем за две недели до 
начала Адвента в самом сердце Вентспилса – 
на Ратушной площади – уже начата установка 
большой рождественской ели. Вентспилчане 
выражают недоумение: отцы города действи-
тельно не могли подождать хотя бы до 19 
ноября и потом установить рождественский 
декор? Это можно было сделать и в целях эко-
номии средств, и ради экономии времени – 

снимая украшения к государственному празд-
нику, вместо них установить рождественские. 

Как отметили в «Коммунальном управле-
нии», во всем Вентспилсе рождественский 
декор будет полностью установлен самое 
позднее до 29 ноября. На Ратушной площади 
ель будет сформирована из 300 маленьких 
елочек, которые будут установлены на смон-
тированном для этого каркасе. Конструкция 
ели создается из металлической рамы, на 
которой будут составлены маленькие елочки. 
В этом году они прибыли в Вентспилс из лес-
ничества в Зурас. 

Для вентспилчан центральной площадью 
все еще остается Ратушная, в свою оче-
редь, отцы города решили, что с момен-
та строительства нового концертного зала 
и площади Лиелайс главная городская ель 
будет устанавливаться в новом центре – на 
площади Лиелайс. Как отметили в управле-
нии во время предпраздничной недели, там 
18-метровую ель планировалось установить 
на следующий день после государственного 
праздника, то есть 19 ноября. 

О том, что чистота – залог здоровья, мы знаем с детства. Но как эту чистоту правиль-
но поддерживать? «Ventspilnieks.lv» обобщила некоторые советы, которые могут при-
годиться нашим читателям. 

Кое-что о чистоте

КАК ПРАВИЛЬНО МЫТЬ ВОЛОСЫ 
Достаточно распространено мнение, что 

мыть волосы горячей водой чаще раза в 
неделю вредно – волосы быстрее становят-
ся жирными, начинают выпадать, появляется 
перхоть. К счастью, это не так. Однако есть 
вещи, которые действительно делать нель-
зя. Нельзя намыливать волосы хозяйствен-
ным или другим мылом, так как оно содержит 
много щелочи, а также использовать шам-
пунь плохого качества. Шампунь необходимо 
выбирать такой, который предусмотрен для 
частого использования. 

Для того чтобы стимулировать кровообра-
щение, перед мытьем волосы нужно тща-
тельно и энергично расчесать. Если волосы 

слишком сухие, в кожу головы можно втирать 
репейное, льняное, подсолнечное или коно-
пляное масло. Нежелательно использовать 
слишком горячую воду: 50–55 ºC – то, что 
нужно. В свою очередь, шампунь лучше сна-
чала смешать с небольшим количеством воды 
и только после этого наносить на волосы – так 
его действие будет более щадящим и равно-
мерным. После мытья волосы нужно тщатель-
но прополоскать. 

KАК ЛУЧШЕ ЧИСТИТЬ ЗУБЫ 
Чистить или не чистить зубы? Этот вопрос 

кажется глупым, ведь ответ всем известен. 
Однако специалисты уже давно заметили, 
что животные, которые зубы не чистили 

никогда в жизни, неизвестно почему не утра-
чивают их. Темнокожие жители африканских 
джунглей также не знают, что такое щетка и 
паста, но их белозубую улыбку видно изда-
лека. Подобные примеры можно было бы 
упоминать еще и еще. 

В то время как европейские и амери-
канские стоматологи продолжают совершен-
ствовать зубные пасты и щетки, многие сто-
матологи продолжают утверждать, что слиш-
ком усердная чистка зубов может привести к 
тому, что зубы можно потерять: регулярное 
энергичное трение и абразивные частич-
ки, содержащиеся в зубной пасте, стирают 
зубную эмаль, портят десны. Именно поэто-
му новейшие рекомендации специалистов – 
переходить на более мягкие зубные пасты в 
виде геля. Зубная щетка также должна быть 
соответствующей, чтобы не только чистить 
зубы, но и массировать десны. 

Индийские йоги предлагают свой вариант 
чистки зубов. По их мнению, зубную пасту 
можно заменить солью, пищевой содой или 
даже мылом, а маленькая зеленая веточка, 
один конец которой размягчен, ничем не хуже 
зубной пасты. А еще лучше чистить зубы 
чистым пальцем – между прочим, и такой 
метод позволяет хорошо массировать десны. 

Очевидно, что вариантов чистки зубов 
много, но какой из них самый приемлемый? 
Большинство наших зубных врачей сходятся 
во мнении, что зубы нужно чистить каждый 

день утром и вечером мягкой зубной щет-
кой и пастой в виде геля. Чистить необхо-
димо достаточно долго и тщательно, но без 
особенных усилий. Чистить ли зубы после 
каждого приема пищи, каждый решает сам, 
но обязательно полость рта нужно прополо-
скать водой, а еще лучше – антибактериаль-
ным зубным эликсиром. 

НУЖНО ЧИСТИТЬ И ЯЗЫК 
С детства приученные чистить зубы, мы 

часто забываем о том, что подобная про-
цедура необходима и языку. На нем всег-
да невероятное количество бактерий, кото-
рые формируют налет, а это регулярный 
источник инфекции, что может привести к 
таким заболеваниям, как ангина, тонзил-
лит, синусит. Поэтому необходимо приучить 
себя регулярно утром и вечером после чист-
ки зубов чистить и язык. Особенно важно 
делать это во время заболевания, когда 
язык покрывает белый, желтый или серова-
тый налет. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Один, скажем дипломатично, предприниматель со стажем, дискутируя со своим более молодым коллегой о государствен-
ных закупках и закупках самоуправления, имеющим также гораздо менее длительный опыт, был действительно очень 
искренне удивлён: “Говорят, что ты решил принять участие в закупках самоуправления, не имея «концов» в собствен-
ном самоуправлении, без предварительной договорённости? Вот так просто, только подготовив документацию о закуп-
ке?». Господину со стажем в бизнесе такой «шаг» более молодого коллеги показался чем-то немыслимым, так как чест-
ные закупки, которые между собой соревнуются в качестве и цене, вообще невозможны. Ведь все так делают.  

Смена поколений

единственно «перераспределение ценностей, а не действитель-
ные перемены).  Теоретически избиратели и общество в целом 
должны стремиться изменить существующую «систему политбиз-
неса», избирая новых лидеров – выходцев из их же среды.  Но с 
другой стороны – уже на следующих выборах избиратель снова и 
снова отдаёт свой голос за тех же самых «старых раков», заинте-
ресованность которых в переменах равна нулю.  И зачем вообще 
что-то менять, если схемы работают, деньги «крутятся», влияние 
не уменьшается. Да, да, время от времени кого-то ловят и на пару 
дней увозят в наручниках… Но и тогда только потому, что пойман-
ный ну совсем уж утратил любое чувство вкуса, стиля и меры, 
«перейдя все границы» в своей вседозволенности.  

Свою лепту, конечно, вносят и средства массовой информации, 
особенно те, которых мы называем изданиями «жёлтой прессы» 
или «стиля жизни». И как же иначе – на иллюстрированных страни-
цах журналов время от времени появляется один-другой «полит-
бизнесмен», который любезно показывает свою виллу, дизай-
нерскую квартиру или дом на морском побережье, у какой-ни-
будь реки или озера.  Посыл здесь ясен: не спрашивайте, откуда 
у слуги народа, получающего отнюдь не миллионную зарплату, 
такие деньги, но позавидуйте ему, что можно так жить.  Планка, 
так сказать, установлена, обществу сообщение передано: тради-
ции политбизнеса необходимо сохранять, потому что так можно 
хорошо жить. Недаром в этих кругах активно циркулирует тост и 
ироничное пожелание дальнейшей жизни: пусть у тебя всё будет, 
а тебе за это ничего не будет.  

И уж совсем иронично на упомянутой конференции предприни-
мателей прозвучало неподдельное возмущение одного бывшего 
депутата, так и не попавшего в Сейм, но просидевшего там почти 
в течение всех созывов Сейма восстановленной Латвии, по поводу 
«неблагодарности избирателей»: «Я не понимаю, что именно им 
не понравилось». Значит, уже бывший «вечный депутат» даже не 
понимает, за что избиратели его наказали… И схемы политбизнеса 
настолько глубоко укоренились в умах и подсознании, что самим 
создателям схем не кажется, что они делают что-то нелегальное, 
плохое или неэтичное. Ведь также надо, так принято, так «все 
делают»…  И в этом случае смена поколений – это единственный 
способ, как изменить этот существующий порядок. И в городах, и в 
краях, и в стране в целом. 

Искренне ваша, «Ventspilnieks.lv»

25-летний юбилей 
Вентспилсский международный центр 
радиоастрономии отметил 25-летний юби-
лей. В честь праздника комплекс радиот-
елескопов целую неделю был открыт для 
посетителей. 

Выбили стекло 
Некий посетитель был неудовлетво-
рен работой торгового центра на улице 
Ганибу, поэтому он выбил стекло вход-
ной двери. 

Приглашают в клуб
В рамках проекта «Европейские малые 
города следующего поколения» учащих-
ся 8–12-х классов приглашают посетить 
клуб технических наук, который называет-
ся клубом STEM. 

Создадут инсталляцию
Дигитальный центр работает над проек-
том «Богатства Северных стран через 
научную призму», в рамках которого в 
Центре науки и инноваций будет создан 
новый туристический объект – помеще-
ние видеоинсталляций. 

Тропа приведена в порядок 
Несколько жителей Парвенты устроили 
толоку, чтобы привести в порядок лес-
ную тропу до Парвентского пляжа. Девять 
человек собрали несколько мешков с 
отходами. 

Достижения в конкурсе
Вентспилчане Сандис Мартиньш Цауне 
и Эдуардс Отомерс получили высо-
кие награды на международном конкур-
се вокалистов «Baltic and Israel Talents 
2019».

Новая фотовыставка
В Главной библиотеке открыта фотовы-
ставка Гиртса Дрейманиса, посвященная 
100-летию Государственной пограничной 
охраны. 

Слет переводчиков
В библиотеке Высшей школы состоялся 
слет Европейского дня языков «Переводы 
вдохновляют». О нюансах работы пере-
водчика рассказывала переводчик филь-
мов Даце Анджане. 

Подарили синтезаторы
Рижанин Алдис Алликс подарил 
Музыкальной библиотеке два синтезато-
ра. Их смогут использовать также воспи-
танники и педагоги Джазового отделения 
Музыкальной средней школы. 

Восстановят улицы
Начаты проектировочные работы, чтобы 
восстановить еще три подъездных пути к 
индустриальным территориям и портовым 
терминалам – на улицах Рупниецибас, 
Плосту и Кайю. 

Условное наказание
Автоводитель, который на улице Юрас 
на пешеходном переходе сбил женщи-
ну, получил условное наказание сроком 
на шесть месяцев, а также на год лишен 
водительских прав. 

Капитан поранился
Капитан датской яхты поранился и полу-
чает медицинскую помощь. На место про-
исшествия прибыли два судна береговой 
охраны, скороходная лодка и рыболовец-
кое судно. 

Загорелась лампа
Пожарные получили вызов на дамбу 
Сарканмуйжас, где в одном из зданий воз-
никло задымление. Прибыв на место про-
исшествия, они констатировали, что по 
причине короткого замыкания на потолке 
загорелась лампа. 

Э та абсолютно публичная дискуссия на одной недавней 
конференции предпринимателей, состоявшейся здесь 
же, у нас, наглядно показывает разницу между привыч-
ной ещё с советских времён «традиционной» техноло-
гией политбизнеса, где меркантильные интересы поли-

тиков местного и государственного уровня сплелись с предприни-
мательской деятельностью, и взглядами предпринимателей нового 
поколения, не испорченными советским мышлением.  Если первые 
считают, что «наличие блата» – это почти что нормальное явление, 
что включение «интересов» политбизнесменов (или, проще говоря, 
взятки) в смету предложения – это обычное дело, которое нужно 
принимать как само собой разумеющуюся вещь, то другие такой 
подход просто не понимают, так как получали своё образование, 
опыт, изучали этику бизнеса уже при современной системе бизнеса 
Запада. К сожалению, честная и этичная среда предприниматель-
ской деятельности, которая непосредственно не связана с привыч-
ной схемой дачи и получения взяток, в нашу повседневную жизнь 
входит слишком медленно и слишком тяжело. 

Чтобы это происходило быстрее, менее болезненно и выгод-
нее для всех жителей, необходима смена поколений не только в 
среде самих предпринимателей. Необходима смена поколений и в 
политической среде, где противостояние новым веяниям и новым 
этическим традициям гораздо сильнее, чем среди предпринима-
телей.  Если успехи и неудачи предпринимательской деятельно-
сти в большей степени регулирует сам рынок  (за исключением, 
возможно, отдельных отраслей, таких, как, например, строитель-
ство), поэтому и перемены происходят быстрее, то в политической 
элите, как на государственном уровне, так и на уровне самоуправ-
лений, по-прежнему доминирует и мнение самих жителей: хорошо, 
они воруют (кто же этого не знает), но ведь что-то дают и городу, 
краю, стране… Иными словами, сами берут, но и нам «кидают» 
какую-нибудь мелочь. Вымостят какую-нибудь улицу, отремонти-
руют дорожки на кладбище или установят какую-нибудь разукра-
шенную корову в центре города.  

В известной степени это действительно выглядит как парадокс. 
С одной стороны, доверие общества к государственной власти 
и власти самоуправлений гораздо ниже среднего европейско-
го уровня, а активность на выборах вообще ниже всякой критики 
(значит – избиратель не верит, что его участие в выборах вооб-
ще может что-то изменить, так как на уровнях власти произойдёт 
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и негативный. Небольшой вклад вносят и 
малые порты, в которых общий оборот вырос 
на 1,1%. Если бы не было положительного 
баланса Вентспилсского порта, общая кар-
тина была бы еще более печальной. Всего 
за 10 месяцев этого года в латвийских пор-
тах было перевалено 52,919 млн тонн гру-
зов, что на 3,2% меньше, чем за соответ-
ствующий период в прошлом году. Казалось 
бы, немного, но оба других крупных порта 
все еще борются с кризисом. В Рижском 
порту в этом году объем переваленных гру-
зов на 8,7% меньше, чем в прошлом году (в 
этом году – 27,315 млн тонны), а в Лиепае – 
падение на 5,1% (5,928 млн тонны). У обоих 
были большие планы в этом году, особенно у 
Лиепаи, но пришлось разочароваться. 

Больше всего перевалено вновь сыпу-
чих грузов – 29,798 млн тонны, однако это 
на 1,4% меньше, чем годом ранее. Объем 
переваленного угля составил 14,984 млн 
тонны и упал на 10,2%. Зерновых перевале-
но 4,376 млн тонны, и это на 9,7% больше (в 
Вентспилсе для этих целей расширили хра-
нилища, но это не приносит тех объемов, на 
которые надеялись), но упал объем хими-
ческих сыпучих грузов (-9,6%). Древесной 
щепы перевалено немногим более полутора 
миллионов тонн, и это рост на 27%. 

Ожидалось большее падение объема 
наливных грузов, среди которых доминируют 
нефтепродукты), в этом году оно составило 
5,1%. Всего перевалено 12,262 млн тонны. 
Падение и в сегменте генеральных грузов – 
перевалено 10,858 млн тонны, или на 5,7% 
меньше. Сильнее всего тянут вниз древес-
ные материалы – перевалено на 11,3% мень-

Вызов: завершить год 
с положительным балансом 

ше, или 3,538 млн тонны. 
В свою очередь, в Клайпедском порту в 

этом году за десять месяцев перевалено 
38,9 млн тонны грузов, или на 2,4% боль-
ше, чем в прошлом году. Объем сыпучих 
грузов вырос на 7,9%, жидких грузов – на 
1,9%, однако объем общих грузов сократил-
ся на 3,9%. Только в октябре поток грузов в 
Клайпедском порту в годовом исчислении 
сократился на 7,7%, или до 4 млн тонн. 

В СТРАНЕ ОБЪЕМ ПАДАЕТ, 
«БАЛТИЯС ЭКСПРЕСИС» УДЕРЖИВАЕТ 
ДОСТИГНУТЫЙ УРОВЕНЬ 

Объем железнодорожных перевозок в 
этом году в Латвии сократился на 12,6% 
и составил 35,207 млн тонны, свидетель-
ствуют данные Министерства сообщения. 
Объем международных перевозок соста-
вил 33,788 млн тонны (-13,7%), а объем 
внутренних перевозок вырос до 1,419 млн 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
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AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 

тонны (+23,7%). В международных перевоз-
ках железнодорожных грузов объем тран-
зитных грузов составил 30,801 млн тонны 
(-15,2%), объем импорта грузов – 2,75 млн 
тонны (+6,8%), а экспортных грузов – 237,8 
тыс. тонны (-5,8%). Объем железнодорож-
ных транзитных грузов через порты в этом 
году был 27,062 млн тонны (-15,4%), а сухо-
путный транзит через территорию Латвии – 
3,739 млн тонны (-13,6%). 

Входящее в общество «Балтийская ассо-
циация – транспорт и логистика» предприя-
тие АО «Балтияс экспресис» в октябре пере-
везло в направлении Вентспилсского порта 
335 тыс. тонн железнодорожных грузов, что 
на 16%, или на 48 тыс. тонн больше, чем в 
сентябре. Всего в этом году объем переве-
зенных «Балтияс экспресис» грузов достиг 
6,3 млн тонны и, по сравнению с аналогич-
ным периодом предыдущего года, сохранил-
ся неизменным. 
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АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата-от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за хорошую 
работу
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желательный опыт работы,
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и премиальные 
за хорошую работу 
 Подсобных рабочих для выполнения 
вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование - среднее или осно
вное образование
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 EUR/ч 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.
lv до 31.12.2019

25-летний юбилей 
Вентспилсский международный центр 
радиоастрономии отметил 25-летний 
юбилей. В честь праздника комплекс 
радиотелескопов целую неделю был 
открыт для посетителей. 

Выбили стекло 
Некий посетитель был неудовлетворен 
работой торгового центра на улице Ганибу, 
поэтому он выбил стекло входной двери. 

Приглашают в клуб
В рамках проекта «Европейские малые 
города следующего поколения» учащих-
ся 8–12-х классов приглашают посетить 
клуб технических наук, который называет-
ся клубом STEM. 

Создадут инсталляцию
Дигитальный центр работает над проек-
том «Богатства Северных стран через 
научную призму», в рамках которого в 
Центре науки и инноваций будет создан 
новый туристический объект – помеще-
ние видеоинсталляций. 

Диктант написан
V Всемирный диктант на латышском 
языке в Вентспилсской высшей школе 
писали и 26 вентспилчан. 

Тропа приведена в порядок 
Несколько жителей Парвенты устроили 
толоку, чтобы привести в порядок лес-
ную тропу до Парвентского пляжа. Девять 
человек собрали несколько мешков с 
отходами. 

Достижения в конкурсе
Вентспилчане Сандис Мартиньш Цауне 
и Эдуардс Отомерс получили высокие 
награды на международном конкурсе 
вокалистов «Baltic and Israel Talents 2019».

Новая фотовыставка
В Главной библиотеке открыта фотовы-
ставка Гиртса Дрейманиса, посвященная 
100-летию Государственной пограничной 
охраны. 

Слет переводчиков
В библиотеке Высшей школы состоялся 
слет Европейского дня языков «Переводы 
вдохновляют». О нюансах работы пере-
водчика рассказывала переводчик филь-
мов Даце Анджане. 

Подарили синтезаторы
Рижанин Алдис Алликс подарил 
Музыкальной библиотеке два синтезато-
ра. Их смогут использовать также воспи-
танники и педагоги Джазового отделения 
Музыкальной средней школы. 

Восстановят улицы
Начаты проектировочные работы, 
чтобы восстановить еще три подъезд-
ных пути к индустриальным территори-
ям и портовым терминалам – на улицах 
Рупниецибас, Плосту и Кайю. 

Условное наказание
Автоводитель, который на улице Юрас 
на пешеходном переходе сбил женщи-
ну, получил условное наказание сроком 
на шесть месяцев, а также на год лишен 
водительских прав. 

Капитан поранился
Капитан датской яхты поранился и полу-
чает медицинскую помощь. На место про-
исшествия прибыли два судна береговой 
охраны, скороходная лодка и рыболовец-
кое судно. 

Загорелась лампа
Пожарные получили вызов на дамбу 
Сарканмуйжас, где в одном из зданий воз-
никло задымление. Прибыв на место про-
исшествия, они констатировали, что по 
причине короткого замыкания на потолке 
загорелась лампа. 

Побывали в Румынии
В рамках проекта «Erasmus+» «Партнеры 
школы будущего» работники учрежде-
ния дошкольного образования «Pasaka» 
побывали у коллег в Бухаресте (Румыния) 
и посетили обучающее мероприятие 
«Интегрирующая школа – вызов для всех».

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ
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Возможно, что отстранённый от испол-
нения обязанностей мэра Вентспилса 
Айварс Лембергс выступает за роспуск 
13-го Сейма потому, что в Сейме гото-
вятся очень ему неприятные и угро-
жающие его личному благополу-
чию законодательные инициативы.  

Меркантильность как движущая сила политики?

В конкурсе среди самоуправлений, претендующих на звание самого дружествен-
ного для семей, определились лауреаты второго тура и вместе с тем фина-
листы, среди них – Вентспилс. Вентспилс, который и в этом году в конкур-
се выделяет себя как самый дружественный для семей город, надеется нако-
нец стать его абсолютным победителем, что не удавалось в прежние годы. 

Вентспилс – в финале конкурса за звание самого 
дружественного семьям самоуправления

К онкурсная комиссия назвала 10 
самоуправлений, которые претен-
дуют на титул победителя: наря-
ду с Вентспилсом в Курземском 
регионе планирования кандида-

том является Гробиньский край, конкурен-
цию составят также Стопиньский, Адажский, 
Цесисский, Смилтенский, Лудзенский, 
Ливанский, Иецавский и Крустпилсский края. 

Ранее во второй тур конкурса прошли 25 
самоуправлений – по пять от каждого реги-
она планирования, с учетом результатов 
голосования жителей, поддержки семьям 
с детьми, административных данных само-
управления, данных о рождаемости и уча-
стия самоуправлений в информационной 
кампании конкурса. Конкурсная комиссия 
ознакомилась с результатами оценки каж-
дого самоуправления в первом туре, оце-
нила дополнительно предоставленную 
информацию об услугах семьям с детьми 
в каждом самоуправлении и рассмотрела 
комментарии жителей, предоставленные в 
рамках голосования. Вентспилсскому крае-
вому самоуправлению этот тур преодолеть 

не удалось. 
В период с 25 ноября до 5 декабря пройдет 

третий тур конкурса, когда комиссия посетит 
каждое из 10 номинированных самоуправ-
лений. Как пояснило Министерство охраны 
окружающей среды и регионального разви-
тия, во время визита членов комиссии само-
управлениям необходимо обеспечить пре-
зентацию, которая обосновала бы соответ-
ствие самоуправления титулу самого друже-
ственного семьям, дополнительно обеспечив 
посещение по меньшей мере одного места/
объекта, дружественного семьям, или уча-
стие в мероприятии, а также по возможности 
необходимо обеспечить посещение столо-
вой в одном из образовательных учрежде-
ний. В результате комиссия даст индивиду-
альную оценку, после чего будет дана сред-
няя оценка каждому самоуправлению. 

Ранее неофициально прозвучало, что 
именно подобный визит стал причиной того, 
что не сбылись надежды Вентспилса в 
прошлом году, а также ответы жителей и 
гостей города были не особенно позитив-
ными. Само Вентспилсское городское само-

управление было весьма уверено, что вся 
проделанная ранее работа и так широко 
актуализированная программа «Вентспилс 
– город, дружественный малышу», обе-
спечит победу. В прошлом году в группе 
самоуправлений городов республиканского 
значения, в которой на награду претендо-
вал Вентспилс, лавры победителя доста-
лись Даугавпилсу, а в абсолютном заче-
те самым дружественным для семей ока-
залось Озолниекское краевое самоуправ-
ление. Правда, Вентспилсское городское 
самоуправление не осталось ни с чем, так 
как организаторы конкурса – Министерство 
охраны окружающей среды и регионально-
го развития дополнительно подчеркнули и 
другие достижения самоуправлений в раз-
личных областях. Вентспилс был признан 
самоуправлением, в котором самая друже-
ственная для семей инфраструктура. 

Результаты конкурса в этом году будут объ-
явлены 16 декабря. В отличие от ситуации в 
прежние годы, на этот раз будут определены 
пять самых дружественных для семей само-
управлений – по одному в каждом регионе 
планирования. Они получат денежный приз 
в размере 15 000 евро. Весьма вероятно, что 
Вентспилс в своей зоне окажется лучшим, 
чего мы и желаем городу! Главную награду 
получит абсолютный победитель, который 
получит в качестве приза 25 000 eвро. 

«Логичным было бы, если бы 
их «свистанули бы», а не 
ждали четыре года», – так 
о роспуске 13-го Сейма 
новостям TV3 высказал-

ся долголетний партнёр по сотрудничеству 
Союза зелёных и крестьян Айвар Лембергс. 
Тот самый Лембергс, который во время 
референдума о роспуске 10-го Сейма голо-
совал против роспуска Сейма, так как «60 
из 100 депутатов 10-го Сейма – это те, 
кто ранее не работал в парламенте. Им 
нужно дать возможность продолжить нача-
тое».  Правда, между 10-м и 13-м Сеймом 
есть существенная разница –  если в 10-м 
Сейме, против роспуска которого Лембергс 
остро возражал, у его большого политиче-
ского друга СЗК было 22 мандата, то в насто-
ящее время зелёные и крестьяне с 10 манда-
тами сидят в глубокой оппозиции и у них нет 
никакой возможности притормозить «ненуж-
ные» законопроекты и изменения в пра-
вилах Кабинета министров. Правительство 
поддержало предложение министра сооб-
щения Талиса Линкайтса примерно на чет-
вёртую часть уменьшить зарплаты членов 
правлений крупных портов, и предусмотре-
но, что для членов правлений как Рижского, 
так и Вентспилсского портов будет уста-
новлен потолок срока полномочий. Так как 
зарплата Айвара Лембергса в правлении 
Вентспилсского свободного порта в прошлом 
году составляла 44 031 евро, то такие изме-
нения будут довольно сильно ощутимы для 

кошелька должностного лица. Правда, на 
следующие пять лет места в правлении 
ВСП представители Вентспилсской город-
ской думы уже зарезервировали – их полно-
мочия решением думы продлены до конца 
2025 года.   

Ещё более неприятными могут быть ожи-
даемые изменения в законе «О предот-
вращении конфликта интересов в деятель-
ности государственных должностных лиц». 
Парламент уже поддержал изменения 
в законе, при которых депутаты Сейма и 
некоторые руководящие должностные лица 
институций исполнительной власти респу-
бликанского уровня с июля следующего года 
объединять работу с должностями в обще-
ствах смогут только в том случае, если не 
будут получать за это зарплату. Известно, 
что подобные ограничения могут ввести и 
для руководителей самоуправлений. Это, в 
свою очередь, будет означать, что господин 
Лембергс в обществе «Вентспилсское агент-
ство развития» работать сможет, но получать 
привычные почти сто тысяч евро в год уже 
не сможет. 

Ещё одним поводом может стать ожи-
даемая административно-территориальная 
реформа. Если жители в результате АТР 
ничего не потеряют, скорее даже приобретут, 
то потери у долголетних боссов самоуправ-
лений могут быть значительными. В насто-
ящее время в Латвии работают 119 самоу-
правлений – 110 краёв и 9 городов респу-
бликанского значения. Предусмотрено, что 
уже в 2021 году в Латвии будет только 34 
края и пять городов республиканского зна-
чения. В настоящее время во всех самоу-
правлениях работают более 1600 депутатов, 
после реформы останутся примерно 700.  
Нет гарантии, что в объединённых краях 
избиратели изберут тех же самых партий-
ных боссов, которые сейчас сидят в крес-
лах руководителей самоуправлений.  После 
выборов в самоуправления 2017 года у СЗК 
с его членскими организациями – Латвийской 
партией зелёных и Крестьянским союзом, а 
также союзниками – «Латвии и Вентспилсу» 
и «Лиепайской партией» всего было 44 руко-
водителя самоуправлений.  И этим слугам 
народа есть что терять.   

Внимание общества в данный момент при-
влечено к протестам медиков, которые требу-
ют повышения зарплат. Согласно информа-
ции Национальной службы здоровья, сред-
няя месячная зарплата за ставку у врачей 
и функциональных специалистов в первое 
полугодие этого года составляла 1686 евро 
до уплаты налогов, у медсестёр – 578 евро. 
Депутаты самоуправления во многих инсти-
туциях местной власти зарабатывают гораз-

до больше.  Посмотрим, сколько, согласно 
указанному в декларациях государственных 
должностных лиц, в прошлом году зарабо-
тали депутаты Вентспилсской думы?  Сразу 
следует сказать, что абсолютным лидером 
со 113 456 евро был Айвар Лембергс.  За 
работу в Вентспилсской городской думе он 
официально заработал 20 067 евро и 37 
центов, однако к этой сумме мы приплюсо-
вали и полученные в «Вентспилсском агент-
стве развития» 93 289 евро и 29 центов. 
С учетом того, что львиную долю дохо-
дов ВАР обеспечивает Вентспилсская город-
ская дума, ООО “Kurzemes filharmonija”, ООО 
“Olimpiskais centrs “Ventspils””, Вентспилсская 
Высшая школа, Вентспилсский техникум и 
Управление Вентспилсского Свободного 
порта, то и эти деньги шли из карманов само-
управления и его обществ капитала.  

Выводы каждый может сделать сам. И ещё 
– исполнительный директор Вентспилсской 
городской думы Алдис Абеле, вероятно, 
будет одним из самых щедро оплачиваемых 
должностных лиц в Латвии. За выполнение 
обязанностей исполнительного директора 
Вентспилсской городской думы в прошлом 
году он получил 55 866 евро и 77 центов или 
4655 евро в месяц. Сразу следует сказать, 
что месячная зарплата президента мини-
стров в прошлом году была меньше –  4235 
евро. Но, возможно, столь щедрая оплата 
работы исполнительных директоров – это 
привычная практика?  Отнюдь. Например, 
исполнительный директор Рижской думы 
(если кто не знает, Рига «немного» больше, 
чем Вентспилс) в прошлом году в качестве 
зарплаты получил 46 994 евро, исполнитель-
ный директор Юрмальской думы – 40 623, в 
свою очередь в Лиепайской думе за выпол-
нение обязанностей на подобной должности 
в год платят 40 552 евро. 

Возможно, за всеми этими цифрами и кроет-
ся ответ на вопрос, почему любой ценой нужно 
распустить Сейм, который хотя бы каким-то 
образом пытается ограничить этот пир? 

Зарплаты депутатов Вентспилсской 
городской думы в 2018 году
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Корнями – за океаном, 
вершками – в музыке

В  большом роду 
его потомков 
были и есть 
рыбаки и кре-
стьяне, строите-

ли лодок и кораблестроите-
ли, мореходы, слуги Божьи 
и военные.  Даже один 
Эдуардс Отомерс сто лет 
назад жил в недалёком от 
Мелнсилса посёлке Думеле. 
Но нет сведений о том, что 
среди многих Отомерсов, 
сейчас разбросанных по 
всей Латвии и за рубежом, 
был ещё кто-то, кто в своём 
подростковом возрасте уже 
пожинал лавры на междуна-
родных конкурсах как соль-
ный вокалист.    

ЗОЛОТО НА ПОДНОСЕ 
НЕ ПРИНОСЯТ 

Эдуарду из Вентспилса 
это удалось, совсем недав-
но он получил золото на 
международном конкур-
се вокалистов “Baltic and 
Israel Talents 2019”, а еще 
раньше на конкурсе хоров 
аналогичного уровня, побе-
див в Молдавии и пожиная 

лавры солиста здесь же, 
в Латвии. Успехам внука 
особенно радуется его дед 
Янис Отомерс, которого 
несколько поколений вент-
спилчан знают как леген-
дарного и успешного капи-
тана океанских и прибреж-
ных рыболовных судов. 

«Мы в море серебро чер-
пали на тяжелой и опас-
ной работе, ему же золо-
то с улыбкой преподносят 
на сцене», – в этой связи 
образно, но без иронии по 
поводу вроде как парадок-
сальных различий между 
жизнью разных поколений 
одной семьи шутит Янис 
Отомерс. Но одновремен-
но он усматривает и зако-
номерности, по которым 
это относительное золото и 
серебро приходит к людям. 

ЗАРПЛАТА С ОДНОГО  
РЕЙСА – СЕМЕЙНЫЙ  
ДОМ 

«В море можно привлечь 
рыбацкое счастье, которое 

До конца 2019 года осталось менее полутора месяцев, что заставляет Управление Вентспилсского 
свободного порта задать себе вопрос, все ли оно сделало, чтобы помочь работающим в портовых 
терминалах предприятиям завершить этот год с положительным балансом. За истекшие 10 
месяцев в Вентспилсском порту перевалено 18,122 млн тонны грузов, однако наблюдавшийся 
в первой половине года стремительный рост грузооборота по сравнению с прошлым годом 
продолжает падать. К началу ноября он составлял всего лишь 6,8%, свидетельствуют данные 
Министерства сообщения. 

Правда, в прошлом году именно начало года было катастро-
фически плохим, однако конец первого квартала, начало вто-
рого квартала и конец года позволили вздохнуть, достигнув в 
конце года среднего объема, приблизительно равного пока-
зателям годичной давности. 

НАДЕЖДА, ЧТО УДАСТСЯ «ВЫЙТИ ПО НУЛЯМ» 
Удастся ли завершить год с показателями, приблизительно 

равными прошлогодним, покажет время, но все еще сохраня-
ется надежда завершить год по меньшей мере «по нулям», 

Инициатива о 
роспуске Сейма. 
Кто инициаторы и 
кому это выгодно?

С и н и ц и а т и в о й 
распустить Сейм 
о д н о в р е м е н -
но выступили 
«Власть народу 

Латвии» и «Партия центра». 
Если по поводу самой ини-
циативы точки зрения поль-
зователей соцсетей расхо-
дятся, то относительно тех, 
кто ее подал, мнение прак-
тически едино. О лидере 
«Партии центра» Нормундсе 
Гростиньше пользователи 
соцсетей пишут: «Побывал 
во множестве партий! С 1998 
года до 2016 года руково-
дил партией «Евроскептики», 
которая в 2008 году была 
переименована в «Партию 
действия». В выборах в 
Европарламент в 2004 году 
и 9-го Сейма участвовал в 
списке политической орга-
низации «Евроскептики»; в 
выборах Европарламента 
2009 года участвовал в спи-
ске «Партии действия»; в 
выборах Европарламента 
2014 года принимал участие 
в списке Латвийской социа-
листической партии как неза-
висимый кандидат; в 2017 
году на выборах в Рижскую 
думу и выборах в 13-й Сейм 
был кандидатом от партии 
«От сердца – Латвии». [..] 
И такие будут рассуждать о 
роспуске Сейма?» Отмечают 
и карьеру доносчика чека 

Нормундса Гростиньша под 
псевдонимом «Штирлиц». 

По поводу руководите-
ля общества «Власть наро-
ду Латвии» Игоря Лукьянова 
мнение еще более суровое: 
«Мда, для «Согласия», СЗК 
и прочих лещей настали 
тяжелые времена, что даже 
приходится воспользоваться 
услугами «бомжа на вече-
ринке», чтобы он подал ини-
циативу о роспуске Сейма». 
Игорь Лукьянов действитель-
но известен тем, что имеет 
обыкновение в качестве 
непрошеного гостя являть-
ся на различные меропри-
ятия, конференции, кон-
грессы, на открытие ресто-
ранов и кафе, афтерпати и 
даже похоронные церемо-
нии, чтобы присутствовать 
в тот момент, когда начнут 
предлагать закуски. По этой 
причине он получил свое 
нелестное прозвище. Игоря 
Лукьянова также обвиняют 
в распространении ложной 
информации на созданных 
им интернет-порталах. 

ПОПЫТКИ  
РАСПУСТИТЬ СЕЙМ КАК  
СВОЕОБРАЗНОЕ ХОББИ? 

Подписи за роспуск 
Сейма общество Лукьянова 
«Власть народу Латвии» 

Сейм утвердил бюджет на следующий год и связанный 
с ним пакет законов. Доходы консолидированного гос-
бюджета планируются в размере 9,9 млрд евро, расхо-
ды – 10 млрд евро. В свою очередь, доходы основного 
бюджета в 2020 году запланированы в размере 6,9 млрд 
евро, расходы – 7,2 млрд евро. 

П р е м ь е р - м и -
н и с т р 
К р и ш ь я н и с 
Кариньш под-
ч е р к н у л , 

что перераспределение 
средств осуществить было 
нелегко, и он осознает, что 
многие как в зале Сейма, 
так и в обществе не удов-
летворены этим. Премьер 
также напомнил, что самое 
большое перераспреде-
ление бюджета произо-
шло на нужды здравоох-
ранения и зарплату меди-
кам, затем следуют сфера 
образования и внутренних 
дел. «Бюджет – это всегда 
искусство компромисса. В 
будущем мы должны сохра-
нить этот дух в своей рабо-
те», – подчеркнул Кариньш. 
Премьер также подтвер-
дил, что впредь приорите-
том станет пересмотр нало-
говой системы. 

В бюджете 2020 года 
впервые решено полити-
ческим партиям, за кото-
рые на последних выбо-
рах в Сейм проголосова-
ло более 2% избирате-
лей, выделять бюджетное 
финансирование в раз-
мере 4,5 евро за каждый 
полученный на послед-
них выборах в Сейм голос. 
Партиям будет выделять-
ся также 0,5 евро за каж-
дый полученный на послед-
них выборах в самоуправ-
ления голос и 0,5 евро за 
каждый голос на последних 
выборах в Европарламент. 

Общий объем выделенных 
партии средств госбюдже-
та в календарном году не 
должен превышать 800 000 
eвро. На реформу финан-
сирования партий в бюд-
жете следующего года 
предусмотрено 4,5 млн 
евро. Почему было приня-
то такое решение? Лидер 
Национального объедине-
ния Райвис Дзинтарс пояс-
нил, что до сих пор деньги 
на предвыборные кампании 
партий выделяли спонсоры, 
и было бы наивно полагать, 
что в интересы части этих 
спонсоров не входит полу-
чить эти средства обрат-
но из госбюджета, причем 
с лихвой. «Иными слова-
ми, государство и сегодня 
платит части партий, только 
это более длинная цепочка 
при посредничестве заин-
тересованных спонсоров. 
Принятые изменения пред-
полагают, что государство 
без посредничества спон-
соров честно будет платить 
в соответствии с числом 
избирателей, но одновре-
менно возможности спонсо-
ров финансировать партии 
закон ограничивает десяти-
кратно», – пояснил пред-
седатель Национального 
объединения. 

Ранее единственным 
случаем в ходе обсужде-
ния пакета бюджета, когда 
голосование за предложе-
ние отличалось от версии,  

Экскурсия по 
Вентспилсу 
эпохи рококо

Рождество против 
государственных 
праздников

В мешках с 
листьями также 
бытовые отходы

Центральная избирательная комиссия незадолго до госу-
дарственного праздника приняла решение зарегистри-
ровать инициативу общества «Власть народу Латвии» и 
«Партия центра» по сбору подписей за инициирование 
роспуска Сейма. В публичном пространстве уже прозву-
чали мнения, что роспуск Сейма наиболее выгоден Союзу 
зеленых и крестьян (СЗК), а также «Согласию». Кто именно 
является организатором этой инициативы, и что об этом 
говорят в соцсетях? 
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Н апример, в феврале грузооборот по отношению 
к прошлому году достиг даже 40,7%. Такой боль-
шой объем за один месяц не переваливался с 
начала лета 2017 года, однако уже в конце про-
шлого года многие работающие в Вентспилсском 

порту предприятия и общество «Балтийская ассоциация 
– транспорт и логистика» выразили обоснованное беспо-
койство, что для большого оптимизма нет особых основа-
ний. После многообещающего начала года успешным был и 
март, однако затем объемы достаточно стремительно упали. 
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Основанная на архивных 
документах и обвитая 
преданиями поколе-
ний легенда гласит, 
что семнадцатилетний 
ученик 11-го класса 
Вентспилсской 1-й 
государственной гим-
назии Эдуардс Отомерс 
корни своего рода может 
искать и найдёт в да-
лёком прошлом – более 
трёхсотлетней давности. 
В самом глубоком слое 
там был бы отставший во время Северной войны 
солдат армии шведского короля Карла XII, который 
в ливском рыбацком посёлке Мелнсилсе (ливское 
Mustānum) женился на местной красавице и 
остался там жить.  

 Окончание на 4 стр.

Вызов: завершить год с положительным балансом 

если не с небольшим «плюсиком». 
Примечательно, что все еще именно Вентспилсский порт 

«вытягивает» общий баланс лат-
вийских портов, пусть даже он  Окончание на 2 стр.

Принят бюджет 
2020 года 

Почему Лембергс 
выступает за 
роспуск Сейма?


